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Głowno�|�uliczne�jasełka�

Orszak Trzech Króli 
przejdzie ulicami miasta 
6 stycznia mieszkańcy po raz kolejny 
wspólnie uczczą Święto Objawienia Pańskiego, 
uczestnicząc w Orszaku Trzech Króli. 
Podobnie jak w poprzednich latach tradycyjny 
pochód przejdzie ulicami centrum miasta. 

Wspólne świętowanie roz-
pocznie się mszą św., w kościele 
św. Jakuba w Głownie o godzinie 
12.00. Tuż po nabożeństwie wier-
ni wyruszą ze świątyni, by przejść 
ulicami centrum miasta. Orszak 
podążać będzie w stronę altany, 
usytuowanej nad zalewem „Mro-
życzka”, gdzie czekać będzie na 
niego Święta Rodzina w stajen-
ce. Na trasie przemarszu odegra-
ne zostaną z kolei sceny biblijne 
związane z narodzinami Jezusa. 
Po drodze wierni napotkają także 
pewne pokusy. 

– Podążając ulicami miasta tego 
dnia spotkać będzie można anio-
ły, które zachęcą do zjednoczenia 
się w orszaku, ale na uczestników 
oczekiwał będzie również Herod 
i on będzie miał dla nich zupełnie 
inną propozycję – zauważa orga-

nizator ulicznych jasełek, Woj-
ciech Baleja. 

Dodajmy, że świąteczne spo-
tkanie będzie również okazją do 
wspólnego śpiewania kolęd. 

– Mile widziane będą stroje ja-
sełkowe oraz wszelkie elemen-
ty, nawiązujące do bożonarodze-
niowej tradycji. Mamy nadzieję, 
że w tym roku dopisze nam po-
goda, a jeśli nie, na przekór wa-
runkom zewnętrznym będzie-
my się jednoczyć we wspólnym 
świętowaniu – zachęca nasz roz-
mówca.

Podobnie jak w poprzednich la-
tach, w organizację tegorocznego 
święta włączy się młodzież m.in. 
z głowieńskiego oddziału ZHR. 
Tradycyjnie będzie ona rozdawać 
uczestnikom śpiewniki oraz sym-
boliczne korony.  aw
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Stryków�|�rada�Miejska

Budżet przegłosowany, 
gmina szuka pieniędzy z zewnątrz
Dochody w wysokości 85,3 mln zł, wydatki 
na poziomie 89,9 mln zł, defi cyt w kwocie 
4,6 mln zł fi nansowany z nadwyżki z lat ubiegłych 
oraz inwestycje sięgające 20 mln zł – to główne 
założenia budżetu Strykowa na 2019 rok.

W piątek, 28 grudnia, odbyła 
się sesja Rady Miejskiej Stryko-
wa, na której obecni na sali radni 
zaaprobowali przyszłoroczne pro-
pozycje dochodów i wydatków 
jednogłośnie. 

Prym w wydatkach wiedzie, 
jak co roku, oświata. Przewidzia-
no na nią blisko 36 mln zł (51,5% 
wydatków bieżących). Szeroko 
pojęte świadczenia z zakresu opie-
ki społecznej to 11,2 mln zł (16%) 

i są to głownie wydatki fi nanso-
wane w ramach dotacji celowej 
przyznanej z budżetu państwa za 
pośrednictwem wojewody. Na ad-
ministrację publiczną: funkcjono-
wanie Urzędu Miejskiego, Rady 
Miejskiej oraz przewodniczących 
jednostek pomocniczych gminy 
przeznaczono 6,8 mln zł (9,7%). 
Bieżące utrzymanie dróg i ulic 
gminnych, oświetlenie, monito-
ring i utrzymanie jednostek OSP 
oraz Jednostki Robót Publicznych 
to koszt 5,5 mln zł (7,9%).  str. 9

mąkolice |�Orszak�także�tutaj

W ślad za Mędrcami 
Również mieszkańcy 
parafi i w Mąkolicach 
w gm. Głowno włączają się 
do radosnego świętowania 
Święta Trzech Króli 
w formie orszaku.

Jak informuje proboszcz ks. 
Krzysztof Przybysz, Orszak 
Trzech Króli, organizowany 
w Mąkolicach po raz trzeci, wyru-

szy z kościoła po mszy św. o godz. 
9.00 i trzykrotnie okrąży świąty-
nię. Następnie królowie pokłonią 
się przed żłóbkiem i złożą dary Je-
zusowi. 

W przygotowanie orszaku włą-
cza się katechetka i uczniowie 
miejscowego Zespołu Szkolno-
-Przedszkolnego, a także zespół 
pieśni i tańca Mąkolice, który 
wzbogaci parafi alną uroczystość 
śpiewem kolęd.  ewr

Domaniewice |�Trener�ma�za�sobą�znakomity�rok.�Wśród�zawodników:�głownianie�

Łowiczanin Roku 2018:
Mieczysław Szymajda 
Kapituła tytułu Łowiczanin Roku przyznała 
ten tytuł za rok 2018 Mieczysławowi Szymajdzie, 
trenerowi UKS Błyskawica Domaniewice, którego 
liczni podopieczni znakomicie zaprezentowali się 
w minionym roku na kilkunastu ogólnopolskich 
zawodach, w kilku dyscyplinach. Doceniono także 
walory wychowawcze pracy i postawy laureata.

W Szkole Podstawowej w Do-
maniewicach Mieczysław Szy-
majda jest postacią kultową. 
Szczególnie lubiany jest przez 
uczniów. – Na lekcjach nigdy nie 
jest nudno! – doceniają. W szatni 
słyszymy, że lekcje wychowania 
fi zycznego pod jego kierunkiem 
przebiegają wprost śpiewająco, 
ponieważ pan Mietek lubi sobie 
podśpiewywać, a co ważniejsze: 
nieźle mu to wychodzi. 

W lekcje i treningi bardzo się 
angażuje. – On nie odpuszcza! Jak 
ktoś mówi, że czegoś nie potrafi , 
to każe chociaż spróbować. Prze-
konuje, że jak się włoży trochę 
ciężkiej pracy, to coś z tego będzie 
– mówi nam Julia Perzyńska, któ-
ra pod kierunkiem Mieczysława 
Szymajdy trenowała rzut oszcze-
pem, obecnie przygotowuje się do 
startów w wieloboju. 

W dodatku pan Mietek jest po-
mysłowy i zaradny. Brakuje pro-
fesjonalnego materaca do skoku 
wzwyż? Żaden problem, wystar-
czy ułożyć kilka zwykłych mate-
racy, jeden na drugim. 

– W 100% jest nietypowym 
nauczycielem. Często z trenera 
zmienia się w zawodnika. Razem 

z nami biega, podciąga się i gra 
w piłkę – mówią nam gimnazjali-
ści z klasy III: Kacper Klass, Pa-
tryk Winiarski, Mateusz Golisz 
i Konrad Grabowicz, a wtedy – 
ich zdaniem – okazuje się, że ma 
kondycję, którą mógłby obdzielić 
kilka osób. 

– Dużo ćwiczy, uprawia różne 
dyscypliny i prowadzi zdrowy tryb 
życia – w tym upatrują tajemnicy 
jego sukcesu. 

A jak można łatwo zdenerwo-
wać pana Mietka? Metoda jest 
prosta: wystarczy powiedzieć, 
że się nie ma stroju do ćwiczeń... 
Uczniowie doceniają to, że 
jest nauczycielem, któremu „za-
leży”, by nikt z nich nie podpie-
rał ściany i nie siedział bezczyn-
nie, ale żeby potrafi ł grać w piłkę 
i skakać przez kozła – i był ak-
tywny. 

Arkadiusz Stajuda, również 
nauczyciel wychowania fi zycz-
nego w tej szkole, podkreśla że 
z Mieczysławem Szymajdą wi-
dują się na hali – nigdy w pokoju 
nauczycielskim. I to, że pan Mie-
tek nie zmienił się, gdy „nagle 
stał się trenerem mistrza olimpij-
skiego” – Zbigniewa Bródki. aa 

zgierz�|�Starostwo�Powiatowe�

Budżet 2019 przyjęty 
głosami koalicji
Na sesji Rady 
Powiatu Zgierskiego 
21 grudnia przyjęty 
został budżet powiatu 
na rok 2019.

Uchwała przeszła głosami ko-
alicji PSL i KO. Tegoroczne do-
chody powiatu to ponad 141,6 mln 
zł, natomiast wydatki to ok. 140 
mln zł. Na inwestycje przeznaczo-
no ponad 15,7 mln zł. W regionie 
głowieńsko-strykowskim powiat 

ma zamiar zainwestować w zada-
nia drogowe. 

W gminie Głowno zaplanowa-
no wykonanie 1,5 km nakładki na 
drodze powiatowej relacji Popów 
– Mięsośnia – granice powiatu 
(Waliszew). W budżecie zabez-
pieczono na ten cel 470 tys. zł, 
czyli 70% wartości szacowanej 
na 670 tys. zł. Z kwoty tej na ro-
boty budowlane planuje się prze-
znaczyć 656.862 zł, natomiast 
na nadzór inwestorski 13.137 zł. 
 str. 27

Miasto oddało
dworzec w głownie
ponownie w ręce kolei. str. 4
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Fiat Seicento po dachowaniu�na�miejscu�zdarzenia.�

Gmina Dmosin�|�Wypadek�w�Koziołkach

Fiat Seicento dachował
W czwartek, 27 grudnia, 

w okolicach godziny 10.30 na dro-
dze powiatowej w miejscowości 
Koziołki (gmina Dmosin) doszło 
do dachowania samochodu oso-
bowego marki Fiat Seicento.

Według relacji kierowcy auta 
osobowego przyczyną dachowa-
nia było niespodziewane wtra-
gnięcie na jezdnię psa, którego 
kierujący pojazdem starał się omi-
nąć. W wyniku manewru, jakiego 
wówczas dokonał, doszło do da-
chowania samochodu. We wspo-
mnianym zdarzeniu ucierpiał tyl-

ko kierowca, 73-letni mieszkaniec 
gminy Dmosin. Był on jedynym 
uczestnikiem tego zdarzenia. Z 
miejsca wypadku został on zabra-
ny do szpitala przez Zespół Ratow-
nictwa Medycznego z podejrze-
niem złamania żebra. Był trzeźwy. 

W czwartkowej akcji bra-
li udział przedstawiciele JRG 
w Brzezinach oraz OSP w Dmosi-
nie. Działania strażaków polegały 
na zabezpieczeniu miejsca zdarze-
nia, posprzątaniu jezdni, neutrali-
zacji płynów eksploatacyjnych 
oraz odłączeniu akumulatora.  aw

Głowno�
Piesza 
potrącona 
na pasach

W wigilię, 24 grudnia, 
w okolicach godziny 13.45 na 
ul. Kopernika, w pobliżu osiedla 
mieszkaniowego, poruszający się 
w kierunku Huty Józefów kie-
rowca osobowej Toyoty nie 
ustąpił pierwszeństwa pieszej 
przechodzącej po prawidłowo 
oznakowanym przejściu, w wyni-
ku czego doprowadził do jej po-
trącenia. 

Prawdopodobnie kierujący 
stracił panowanie nad pojazdem, 
gdyż następnie wjechał w pobli-
ski słup energetyczny oraz drze-
wo. 

Na miejsce zadysponowa-
no wszystkie służby ratunkowe. 
Ze względu na stan zdrowia pie-
szej, 78-letniej mieszkanki po-
wiatu zgierskiego, koniecz-
ne było przetransportowanie jej 
Lotniczym Pogotowiem Ra-
tunkowym do szpitala w Ło-
dzi. Sprawcą okazał się 28-letni 
mieszkaniec powiatu zgierskie-
go. Był trzeźwy.  aw

Cesarka�|�Strażacy�walczyli�z�plamą

Co wyciekło do zalewu?
Pracowita okazała się wigi-

lia dla strykowskich strażaków. 
W poniedziałek, 24 grudnia, ok. 
godziny 15.00 próbowali oni usu-
nąć plamy ropopochodne na rze-
ce wpływającej do strykowskiego 
zalewu w miejscowości Cesarka. 

Po dotarciu na miejsce służb 
okazało się, że kolorowe plamy na 
cieku pojawiły się w wyniku ko-
lizji, do jakiej kilka dni wcześniej 
doszło na autostradzie A2. Wyciek 
z aut zebrał się w separatorze bu-
rzowym, a następnie spłynął w dół 

do zalewu. Zadaniem strażaków 
było ograniczenie dalszego prze-
dostawania się substancji do wody. 
W tym celu zbudowali oni zapo-
rę z belek słomy, zabezpieczyli 
studnie znajdujące się za separa-
torem, a także zamknęli dopływ 
wody deszczowej do separatora. 

Z plamą walczyło pięć zastę-
pów straży pożarnej. Cała akcja 
trwała ponad 2 godziny.  aw

Głowno�|�Zderzenie�aut�przy�DK�nr�14

Kolizja przy cmentarzu 
W środę, 26 grudnia, około godziny 15.30 
wszystkie służby ratunkowe zadysponowano na 
miejsce kolizji, do jakiej doszło przy skrzyżowaniu 
DK nr 14 z ul. Rynkowskiego oraz Wojska Polskiego.

Doprowadziła do niej kierująca 
Fordem 39-letnia mieszkanka po-
wiatu łowickiego. Na wspomnia-
nym skrzyżowaniu ze światłami, 
jadąca od strony ul. Łowickiej ko-
bieta, dokonała manewru skrętu 
w lewo w kierunku ul. Targowej, 
a następnie nie ustąpiła pierwszeń-
stwa przejazdu pojazdowi marki 
KIA, przejeżdżającemu skrzyżo-
wanie prawidłowo na zielonym 
świetle – z kierunku ul. Wojska 
Polskiego w kierunku ul. Ryn-

kowskiego. Prowadziła go 24-let-
nia mieszkanka powiatu łowickie-
go. Pasażerki Forda, 12-letnią oraz 
16-letnią, które ucierpiały w wy-
niku tego zdarzenia przewieziono 
do szpitala w Łodzi. 

Ostatecznie, ich obrażenia oka-
zały się powierzchowne, dlate-
go zdarzenie zakwalifi kowano 
jako kolizję. Pozostałym pasaże-
rom obu pojazdów nic się nie sta-
ło. Utrudnienia we wspomnianym 
miejscu trwały ok. 2 godzin.  aw

Na miejscu pracowali strażacy�z�JrG�Stryków,�OSP�Stryków�oraz�JrG�w�Zgierzu.�
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Chruślin�|�Pożar�

Zapaliły się 
sadze 
w kominie
Zapalenie się sadzy 
w kominie było przyczyną 
pożaru, do jakiego doszło 
na terenie jednej 
z prywatnych posesji 
w Chruślinie, w gminie 
Bielawy. Zdarzenie to 
miało miejsce 
we wtorek, 1 stycznia, 
ok. godziny 10.20.

Zadysponowani na miejsce po-
żaru strażacy z JRG Łowicz oraz 
OSP Bielawy orzekli, że zadymie-
nie oraz duża ilość iskier wydoby-
wają się z pomieszczenia kotłow-
ni, jak i przewodu kominowego. 
Tlące się sadze dogaszali oni przy 
użyciu sita kominowego oraz pia-
sku. Działania służb trwały około 
godziny.

Zdaniem wspomnianych stra-
żaków w okresie zimowym po-
dobne wezwania są częste, choć 
zapobiegać im mogłaby podsta-
wowa dbałość o przewody ko-
minowe, dymowe i wentylacyj-
ne. Przypomnijmy, że raz w roku 
konieczny jest przegląd w celu 
sprawdzania ich stanu technicz-
nego, zaś czyścić je można kilka 
razy do roku. Dodajmy, że baga-
telizowanie tej sprawy może mieć 
groźne następstwa w postaci za-
trucia czy właśnie pożaru. 

– By do tego rodzaju wydarzeń 
przestało w okresie zimowym do-
chodzić, wystarczy czyszczenie 
przewodu kominowego. Nie trze-
ba czekać aż dojdzie do pożaru, 
zaś komin zostanie wyczyszczo-
ny przez wykwalifi kowane służ-
by. Może się zdarzyć, że będą one 
bardziej potrzebne w innym miej-
scu – apelują strażacy.  aw 

Domaniewice |�Kolizja�przy�DK�nr�14�

Prędkość przyczyną dachowania BMW
Nadmierna prędkość okazała 

się przyczyną dachowania, do ja-
kiego doszło w sobotę, 29 grud-
nia, w okolicach godziny 10.00 na 
terenie Domaniewic.

Do zdarzenia doszło w pobli-
żu ośrodka zdrowia. Poruszający 
się samochodem osobowym mar-
ki BMW wzdłuż DK nr 14 z kie-
runku Łowicza w stronę Głowna 

57-letni mieszkaniec powiatu ło-
wickiego, w pobliżu zjazdu pro-
wadzącego m.in. do ośrodka zdro-
wia próbował dokonać manewru 
skrętu w lewo. Wówczas stracił on 
panowanie nad pojazdem, w wy-
niku czego doprowadził do jego 
dachowania. 

Na miejscu pracowali straża-
cy, którzy usuwali skutki kolizji, 

a także policjanci, wyjaśniający 
szczegółowe okoliczności tego 
zdarzenia. Z ich ustaleń wyni-
ka, że doszło do niego wskutek 
niedostosowania prędkości do 
warunków, panujących na dro-
dze. 

W efekcie kolizji nikt nie od-
niósł poważniejszych obrażeń. 
Kierowca BMW był trzeźwy.  aw

BmW kilkanaście minut po dachowaniu.�W�tle�służby�pracujące�na�miejscu�zdarzenia.�
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Głowno�|�Wypadek�na�DK�nr�14�

Potrącenie pieszego
30 grudnia, około godz. 22.40 

na skrzyżowaniu DK nr 14 z uli-
cą Sikorskiego 22-letnia miesz-
kanka województwa mazowiec-
kiego, kierująca samochodem 
osobowym, jadąc wzdłuż uli-
cy Sosnowej, w stronę ulicy Ko-
pernika, przejeżdżając przez 
skrzyżowanie nie ustąpiła pierw-
szeństwa pieszemu, przechodzą-

cego w sposób prawidłowy przez 
oznakowane przejście dla pie-
szych. 

W wyniku tego zdarzenia 
23-letni mieszkaniec powiatu 
zgierskiego trafi ł do szpitala. Ży-
ciu jego nie zagraża niebezpie-
czeństwo, jednak obrażenia oka-
zały się poważne. Uczestnicy 
wypadku byli trzeźwi.  aw 

Dobra, Niesułków

Nietrzeźwi rowerzyści
W sobotę, 29 grudnia, o godzi-

nie 15.20 w Dobrej policjanci za-
trzymali nietrzeźwego rowerzystę. 
Okazał się nim 40-letni mieszka-
niec powiatu zgierskiego. Po ba-
daniu alkomatem okazało się, że 
mężczyzna ma 2,3 promila al-
koholu we krwi. Został ukarany 
mandatem. 

Podobny przypadek odnoto-
wano tego samego dnia, o godz. 
20.30 na terenie Niesułkowa – 
Kolonii. Nietrzeźwy rowerzysta 
okazał się 28-letnim mieszkań-
cem powiatu zgierskiego. Ba-
danie wykazało 1,52 promila al-
koholu we krwi, skończyło się 
mandatem.  aw
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Aktualności

Głowno�|�27.�Finał�WOŚP

Wolontariusze już są!
Wraz z końcem roku zakończyła się rekrutacja 
wolontariuszy Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy. Ostatecznie swoją chęć kwestowania na 
rzecz fundacji zadeklarowało w tym roku 90 osób.

27. finał WOŚP już blisko, 
dlatego przez cały grudzień po-
szukiwane były osoby, które po-
przez swoje działania mogłyby 
wesprzeć akcję. Zdecydowana 
większość spośród tych, którzy  
w styczniu będą kwestować na uli-
cach Głowna, zgłosiła się online, 
korzystając ze strony iwolonta-
riusz.wosp.org.pl. 

– Z punktu widzenia osób za-
pisujących się ta forma rejestra-
cji była najbardziej wygodna, bo 
nie wymagała ona zbędnych for-
malności. Z tego względu była 
ona dogodna także z perspektywy 

osób odpowiedzialnych za prowa-
dzenie naboru. Tradycyjnie, ist-
niała również możliwość, by za-
rejestrować się za pośrednictwem 
naszego sztabu – powiedział nam 
szef sztabu Piotr Karwacki. 

Przypomnijmy, że głowień-
ski sztab WOŚP został utworzo-
ny przy Komendzie Hufca ZHP 
Głowno im. Kornela Makuszyń-
skiego, zaś w jego skład wchodzą 
drużynowa pwd. Agnieszka Dziu-
da, szefowa kręgu instruktorskie-
go Justyna Plucińska oraz wspo-
mniany komendant hufca Głowno 
pwd. Piotr Karwacki.  str. 8

Stryków�|�Ochrona�środowiska

Dopłaty do wymiany pieców 
Gmina Stryków będzie 
kontynuować program 
dotowania wymiany 
źródeł ciepła na 
ekologiczne. 

Na dopłaty dla mieszkańców, 
którzy zdecydują się na zakup no-
wych ekologicznych źródeł ciepła, 
a więc rezygnację ze starych pie-

ców węglowych, w budżecie 2019 
przeznaczono 200 tys. zł. 

Nabór nowych wniosków na 
dotacje ruszy prawdopodobnie 
wiosną. Do końca listopada 2018 
roku mieszkańcy złożyli 50 wnio-
sków. Ostatecznie podpisano 31 
umów, zaś rozliczono 29 z nich. 
19 wniosków zostało wycofanych 
lub odrzuconych. Przyczyną wy-
cofywania lub odrzucania wnio-
sków w wielu przypadkach było 

to, że mieszkańcy chcieli otrzy-
mać dotację na piec gazowy, 
tymczasem nie posiadali odpo-
wiednich pozwoleń związanych  
z tego typu instalacją. Osoby, któ-
re otrzymały pieniądze, najczę-
ściej montowały piece na bioma-
sę. Wysokość udzielonych dotacji 
w większości przypadków wynio-
sła 5 tys. zł. 

Z przewidzianych do wyda-
nia 300 tys. zł w 2018 roku gmi-

na rozdysponowała 131,4 tys. zł. 
Warunkiem udzielenia wsparcia 
było niezaleganie w opłatach za 
wywóz śmieci, a także w innych 
płatnościach należnych gminie. 
W praktyce strykowianie mogli li-
czyć np. na zwrot do 50% ponie-
sionych kosztów zakupu nowego 
pieca, ale nie więcej niż 5 tys. zł. 
Przydziałem dotacji zajmowała 
się komisja powołana przez bur-
mistrza Strykowa.  ljs

Głowno�|�Związek�Emerytów

Spotkanie opłatkowe
Związek Emerytów, Rencistów 

i Inwalidów w Głownie zaprasza 
członków i sympatyków na spo-
tkanie opłatkowe, organizowane 
w sobotę 12 stycznia. Odbędzie 
się ono w sali Ochotniczej Stra-

ży Pożarnej  w Głownie na ulicy 
Złotej. 

Uwaga, obowiązują wcześniej-
sze zapisy, prowadzone w Biurze 
Związku na ul. Zgierskiej 4, nr tel. 
605-049-421.  oprac. ewr

Stryków�|�Dom�Kultury�

Koncert noworoczny 
z nutą poezji 

Znana z poezji śpiewanej, bal-
lad, piosenek po prostu nastrojo-
wych, Elżbieta Adamiak będzie 
gwiazdą tegorocznego Koncertu 
Noworocznego w Strykowie. 

Dom Kultury zaprasza na nie-
go w najbliższą sobotę, 5 stycz-
nia, o godz. 17. Jego scena przez 
chwilę stanie się prawie jak Łódz-
ka Piwnica Artystyczna „Przecho-
walnia”, którą Elżbieta Adamiak 

prowadzi wraz z mężem Andrze-
jem Poniedzielskim. Publiczność 
może być pewna, że artystka zna-
na z piosenek takich jak: „Nim 
stanie się tak, jak gdyby nigdy 
nic”, „Chodzą ulicami ludzie” czy 
„Trwaj chwilo, trwaj” śpiewanej  
z Adamem Nowakiem, również  
i do Strykowa przywiezie pełen 
nastroju i uczucia repertuar. Wstęp 
wolny.  ljs

Głowno�|�Spotkanie�z�członkiem�PTT�

Ilustrowana opowieść 
o Gruzji 

Gruzję na autorskich fotogra-
fiach Niny Mikołajczyk będą mo-
gli podziwiać mieszkańcy Głow-
na we wtorek, 8 stycznia. 

W Miejskim Ośrodku Kultury 
w Głownie będzie miała miejsce 
prelekcja pt.: „Jak do Gruzji da-
leko?”. 

O swojej podróży do tego pięk-
nego zakątka świata, a zarazem 
miejsca wielu kontrastów opowie 
słuchaczom Nina Mikołajczyk – 

podróżniczka, będąca członkiem 
Oddziału Łódzkiego Polskiego 
Towarzystwa Tatrzańskiego. Pre-
lekcja ilustrowana będzie zdjęcia-
mi z prywatnego archiwum po-
dróżniczki. 

Spotkanie jest częścią realizo-
wanego przez głowieński ośrodek 
kultury cyklu spotkań z podróżni-
kami. Wydarzenie rozpocznie się 
o godzinie 17.30. Wstęp na nie jest 
bezpłatny.  aw

Rzut Okiem�|�MOrSOWaniE�Z�„WiEŚciaMi”�

takie zdjęcie, wraz  
z życzeniami noworocznymi 
przysłał do redakcji „Wieści” 
tomasz kubiak –�bohater�
naszej�publikacji�z�poprzedniego�
numeru�pt.�„Zimna�woda�zdrowia�
doda”,�poświęconej�morsowaniu,�
czyli�zanurzaniu�się�w�lodowatej�
wodzie.�Pan�Tomek�w�ten�sposób�
pożegnał�stary�rok�–�morsując��
w�Sylwestra�2018��
w�jez.�Skrzyneckim.�Dziękujemy�za�
pomysłową�fotografię,�a�wszystkim�
naszym�czytelnikom�życzymy�
w�całym�2019�r.�podobnej�
kondycji!�ewra
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Głowno�|�Zabrzeźnia

Koncert kolęd u św. Maksymiliana
W Święto Trzech Króli 6 stycz-

nia w kościele św. Maksymiliana 
Kolbe w Głownie rozpocznie się 
koncert kolęd i pastorałek, przy-

gotowany przez parafialne Stowa-
rzyszenie Św. Jana Bosko, dzieci 
i młodzież. Początek o godzinie 
17.00.  ewr

Głowno�|�Parafia�św.�Jakuba�w�Głownie�

Koncert kolęd na Trzech Króli 
Najpiękniejsze świąteczne 

kompozycje muzyczne będą mo-
gli usłyszeć parafianie w koście-
le św. Jakuba w Głownie w dniu 
Objawienia Pańskiego. 6 stycznia, 
w Święto Trzech Króli, w świą-
tyni odbędzie się koncert kolęd  

sw wykonaniu Krzysztofa Jakub-
ca oraz Zbigniewa Piaseckiego. 
Muzyczne spotkanie rozpocznie 
się po wieczornej mszy św. o godz. 
18.00. Wcześniej – po mszy świę-
tej w południe – parafia zaprasza 
także na Orszak Trzech Króli. aw

Głowno�|�Stowarzyszenie�„Zabrzeźnia”�

To był dobry rok! 
Głowieńskie Stowarzyszenie 
Na Rzecz Dzieci  
i Młodzieży „Zabrzeźnia” 
zakończyło rok 2018, 
w którym świętowało 
15-lecie swej działalności 
oraz aktywnie wspierało 
młodych mieszkańców 
dzielnicy, korzystając 
z miejskiej dotacji oraz 
środków pozyskanych  
z odpisu 1%. 

Prezes Stowarzyszenia Anna 
Kotulska podzieliła się z nami 
informacjami o tym, co w za-
kończonym już okresie udało się 
zrealizować. Oczywiście, jak co 
roku, „Zabrzeźnia” działająca 
przy Szkole Podstawowej nr 3 im. 
Tadeusza Kościuszki, organizo-
wała dla uczniów pomoc w nauce 
– świetlicowe zajęcia wspierające 
odbywały się w roku szkolnym 
przez trzy dni w tygodniu, a po-
nadto 4 rady w tygodniu dzieci 
mogły korzystać z zajęć terapii pe-
dagogicznej, również odbywają-
cych się w murach „Trójki”. 

Jak zawsze dużym zaintereso-
waniem cieszyły się zajęcia słu-
żące rozwijaniu talentów: pla-
styczne (z artystką Agnieszką 
Myszkowską), sportowo-tanecz-
ne oraz warsztaty sztuki cyrkowej  
(z Mirosławem Zgierskim). 
Wszystkie te zajęcia, jak zauważa 
Anna Koptulska, przynoszą wy-
mierne efekty w rozwoju talentów 
i zdolności dzieci. Efekty warszta-
tów cyrkowych oraz sportowo-ta-
necznych można było podziwiać 

podczas jubileuszu Stowarzysze-
nia, na pikniku zorganizowanym 
21 września (który relacjonowali-
śmy na łamach „Wieści”, a efek-
tem zajęć plastycznych są m.in. 
nagrody zdobywane przez dzieci 
z SP3 w miejskich konkursach.

Poza działaniami na terenie 
szkoły, Stowarzyszenie „Zabrzeź-
nia” od lat organizuje wycieczki 
edukacyjne dla swych młodych 
podopiecznych. Tylko w ostatnich 
kilu miesiącach były to trzy wy-
jazdy do Łodzi. 15 listopada dzie-
ci odwiedziły Łódzkie Centrum 
Nauki i Techniki EC1, gdzie prze-
szły kilka ścieżek edukacyjnych: 
„Przetwarzanie energii”, „Roz-
wój wiedzy i cywilizacji”, „Mi-
kroświat – Makroświat”, a wizyta 
w kinie sferycznym na seansie pt. 
„Jesteśmy astronomami” uchyliła 
rąbka tajemnicy tego, czym zaj-
mują się badacze kosmosu i jakie 
stosują metody obserwacji. 

Kosmos i wiedza o nim były 
tematem zorganizowanej 21 listo-
pada wycieczki do planetarium 
w EC1 na pokaz pt. „Niezbada-
ne światy”, poświęcony planetom 
spoza naszego Układu Słoneczne-
go oraz miejscu Ziemi w naszej 
galaktyce.  – Wyjazdy poszerzyły 
wiedzę dzieci, a także rozbudziły 
zainteresowania astronomią – re-
lacjonuje Anna Kotulska. 

Tradycją „Zabrzeźni” są oko-
łomikołajkowe wycieczki dla naj-
młodszych, organizowane do 
łódzkiej Baśniowej Kawiarenki. 
Tym razem, 13 grudnia, dzieci 
obejrzały w niej spektakl pt. „Lo-
komotywa – podróż z Julianem 
Tuwimem”.  str. 27

Wiele radości. Jedna�z�wycieczek�zorganizowanych�przez�
Stowarzyszenie�"Zabrzeźnia"�odbyła�się�21�listopada�do�Planetarium�Ec1.�
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Dmosin�|�radni�uchwalili�

Podwyżka cen śmieci o 60%
Od nowego roku mieszkańcy gminy Dmosin 
będą musieli płacić więcej za odbiór śmieci. 
Podwyżki są znaczne, stawka za śmieci 
segregowane, a taką płacą tu niemal wszyscy, 
wzrośnie o 60%.

Uchwała w sprawie nowych 
stawek opłat została podjęta na se-
sji Rady Gminy Dmosin 28 grud-
nia. Po nowemu za odbiór śmie-
ci segregowanych trzeba będzie 
zapłacić miesięcznie 15,8 zł od 
osoby (do tej pory 10 zł). W przy-
padku śmieci niesegregowanych 
będzie obowiązywała stawka 38 zł 
od osoby (do tej pory 18 zł). Na te-
renie gminy Dmosin śmieci segre-
gują 4.162 osoby. Śmieci niepose-
gregowane oddaje tylko 128 osób. 

Władze gminy Dmosin, po-
dobnie jak innych samorządów, 
tłumaczą konieczność wprowa-
dzenia podwyżek rozstrzygnię-
ciem przetargu na usługi odbio-
ru i zagospodarowania odpadów. 
W Dmosinie przystąpiła do nie-
go tylko jedna fi rma – spółka Ton-
smeier. W pierwszym przetargu 
określiła ona miesięczną kwotę 
zapłaty na 71.781,12 zł, po jego 
unieważnieniu i rozpisaniu kolej-
nego ta sama fi rma zeszła do kwo-
ty 69.465, 6 zł. Efektem skalkulo-
wania stawek na nowo po to, by 
pokrywały koszty całego systemu 
odbioru i zagospodarowania od-
padów jest kolejna już w ciągu 3 
lat podwyżka. O ile w 2017 roku 
mieszkańcy gminy Stryków pła-
cili za segregowane śmieci 8,5 zł 
miesięcznie, to teraz będzie to już 
15,8 zł. 

O tym, co wpłynęło na to, że 
ceny śmieci mówiąc wprost – 
oszalały, mówił na sesji w Dmo-
sinie dyrektor łowickiego oddzia-

łu Tomsmeier Adam Myszkowski. 
Wśród wielu czynników wymie-
nił on m.in. o rosnących opłatach, 
które już ponosi i w najbliższej 
przyszłości będzie ponosić fi rma. 
Dyrektor Myszkowski wskazy-
wał m.in. na kaucję, którą fi rmy 
będą musiały uiszczać na poczet 
usuwania skutków ewentualnych 
pożarów, wzrastające tzw. opła-
ty marszałkowskie za składowa-
nie odpadów czy podwyżki cen 
energii, które uderzą w przedsię-
biorców. 

Z kolei radni i sołtysi przed-
stawiali swoje kalkulacje. Radna 
Kamila Klimczak wyliczyła, że 
w tym roku jej 7-osobowa rodzina 
zapłaci za odbiór śmieci łącznie 
1327 zł , czyli więcej niż podat-
ku rolnego. Dla porównania rad-
na dodała, że w roku 2013 ta sama 

rodzina za śmieci płaciła tylko 360 
zł. Zapytała ona, czy w związku 
z tym, że mieszkańcy będą mu-
sieli zapłacić o 60% więcej, rów-
nież pracownicy fi rmy odbierają-
cej śmieci otrzymali tak znaczne 
podwyżki pensji. 

Radny Paweł Piłacik pytał 
z kolei, czy jeżeli podwyżki ener-
gii nie uderzą jednak tak bardzo 
w przedsiębiorców, jak to się za-
powiada, fi rma będzie gotowa re-
negocjować zmianę ceny. Radna 
Agnieszka Wołowiec-Olesińska 
oraz radny Zenon Adamczk po-
szli w swoich pytaniach w stro-
nę rozwiązań systemowych. Rad-
na pytała, czy fi rma jest w stanie 
wpłynąć na rządzących, aby ci 
odgórnie wprowadzili regulacje 
skutkujące mniejszą produkcją 
śmieci przez gospodarstwa do-
mowe, chociażby przez wprowa-
dzenie opakowań wielokrotnego 
użytku na takie artykuły spo-
żywcze, jak mleko czy śmieta-
na. Z kolei radny mówił o potrze-

bie wspólnego zamanifestowania 
niezadowolenia stronie rządzącej, 
które powinno płynąć „od dołu”, 
czyli mieszkańców, samorzą-
dowców, ale również właśnie ze 
strony fi rm działających w syste-
mie odbioru śmieci. 

Sołtys Joanna Nowak powie-
działa wprost, że przy obecnej ce-
nie skupu żywca wieprzowego, 
która spadła do ceny sprzed wie-
lu lat, skala obecnych podwyżek 
będzie dla rolników bardzo trudna 
do zaakceptowania. Inni obecni na 
sali przypomnieli, że mijający rok 
w rolnictwie był wyjątkowo cięż-
ki również ze względu na to, że 
część owoców z uwagi na niskie 
ceny skupu po prostu nie została 
zebrana. 

Wiceprzewodniczący rady Sta-
nisław Kowalik drążył temat od-
bioru z gospodarstw folii rolni-
czych. Z odpowiedzi udzielonej 
przez dyrektora Myszkowskiego 
wynika, że będzie on w tym roku 
możliwy, ale za odpłatnością.  ljs 

Głowno |�Potrzeba�oszczędności,�więc...

Miasto nie jest już dzierżawcą dworca
Wysokie koszty – powyżej 55 tys. zł rocznie 
– związane z dzierżawą od PKP i utrzymaniem 
budynku dworca w Głownie, leżące dotąd po stronie 
miasta i niechęć właściciela obiektu do ich redukcji 
spowodowały to, że Głowno, po wygaśnięciu 5-letniej 
umowy, oddało nieruchomość kolei.

Protokolarne przekazanie 
dworca spółce PKP S.A. nastąpi-
ło 13 grudnia. Wcześniej władze 
Głowna kilkukrotnie występowa-
ły do kolejowej spółki z prośbą 
o zmniejszenie ponoszonych przez 
siebie kosztów, co nie spotkało się 
ze zrozumieniem. Jak informował 
burmistrz Grzegorz Janeczek na 
sesji Rady Miejskiej w Głownie 
28 grudnia, zależało mu na takim 
rozwiązaniu, które pozwoliłoby 
miastu dalej zajmować się budyn-
kiem, ale za mniejsze pieniądze, 
lecz: – PKP ma swoje stawki 
i ich się trzyma. W takim wypad-
ku będzie się zajmować dworcem, 
bo zresztą jest to własność PKP. 
Oczywiście, daliśmy taką ofertę, 
że jeżeli zmienią zdanie, to jeste-
śmy gotowi z powrotem się tym 
zajmować – stwierdził burmistrz. 

Z przedstawionego nam już po 
sesji przez Urząd Miejski w Głow-
nie rozliczenia kosztów eksplo-
atacji budynku dworca za okres 
od 1 lipca 2017 do 30 czerwca 

2018 wynika, że miasto zapłaciło 
PKP S.A. 25.952,73 zł czynszu, 
a samo pozyskało za wynajem 
części pomieszczeń kolejowym 
spółkom Telekom i PLK S.A. 
łącznie 15.260,26 zł. Po potrąceniu 

przychodu z podnajmu, koszty po 
stronie miasta wyniosły 10.692,48 
zł, do czego należy dodać jesz-
cze koszt energii elektrycznej 
w kwocie 18.183,59 zł (już po po-
trąceniach opłat uiszczonych przez 

ww. fi rmy), a także wynagrodze-
nie pracownika (dbającego o do-
stępność dworca dla podróżnych 
i porządek) w kwocie 25.200 zł 
i zakup środków czystości za 1.000 
zł. Ogółem koszty poniesione 

w tym okresie przez miasto wy-
niosły 55.076,07 zł. 

Głowno administrowało bu-
dynkiem od 5 lat. W okresie obo-
wiązywania umowy z PKP S.A. 
w odnowionych pomieszczeniach 
dworcowych gościły wystawy 
artystyczne, koncerty, prelekcje 
i cykliczne wydarzenia kultural-
ne czy promocyjne (impreza „Ko-
lej na Kobiety”, festiwal „Grafi -
kalia”). Warunki umowy z PKP 
S.A. uniemożliwały prowadzenie 
w budynku jakiejkolwiek dzia-
łalności komercyjnej – ze wzglę-
du na to, iż jego remont został 
w znacznej mierze sfi nansowany 
środkami RPO WŁ. 

Mimo tego, że na dworcu pew-
ne wydarzenia miały miejsce, to 
dla wolnych pomieszczeń nie zna-
leziono w Głownie stałego zasto-
sowania, jakie np. znalazły władze 
Strykowa dla tamtejszego obiek-
tu dworcowego, do którego prze-
niosła się część kulturalnej ofer-
ty miasta dla dzieci i młodzieży 
w postaci regularnych zajęć pla-
stycznych i kółka gitarowego. 

 ewr

Rzut Okiem�|�nOWE�FiGury�W�SZOPcE

tradycyjna bożonarodzeniowa szopka rozbłysła w kościele 
św. Jakuba w Głownie.�W�tym�roku�szopka�przybrała�nieco�inny�
wygląd�niż�w�poprzednich�latach,�a�wszystko�to�za�sprawą�nowych�
fi�gur.�Wszystkie�dotychczasowe�fi�gury�zostały�wymienione,�a�do�Świętej�
rodziny�oraz�zwierząt,�6�stycznia�dołączą�także�Trzej�Królowie.�
Wierni�mogli�podziwiać�szopkę�już�podczas�niedzielnych�nabożeństw,�
23�grudnia.�Wówczas,�ze�względu�na�okres�adwentu,�światła�były�jeszcze�
wyłączone.�całość�rozbłysła�podczas�Pasterki.�aw

Dworzec kolejowy w Głownie. Teraz�za�stan�budynku�i�czystość�w�nim�odpowiada�już�nie�miasto,�
ale�właściciel�–�spółka�PKP�S.a.�Stan�na�30�grudnia.�
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Dla�wolnych�
pomieszczeń�nie�
znaleziono�w�Głownie�
stałego�zastosowania,�
jakie�np.�znalazły�
władze�Strykowa�
dla�tamtejszego�
obiektu�dworcowego.

Przy�obecnej�
cenie�skupu�żywca�
wieprzowego,�która�
spadła�do�ceny�
sprzed�wielu�lat,�skala�
obecnych�podwyżek�
będzie�dla�rolników�
bardzo�trudna�
do�zaakceptowania.
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W dyskusji udział biorą dyrektor łowickiego oddziału tonsmeier 
Adam myszkowski�oraz�radny�Paweł�Piłacik.�
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Głowno�|�budżet�miasta�na�rok�2019�uchwalony

Bardzo mało na inwestycje, 
przynajmniej na razie
Głowno ma już budżet na nowy rok. Jego uchwalenie przez radę miejską nastąpiło na sesji 28 grudnia 2018 r. 
Co ciekawe, w trakcie głosowania jako jedyny rękę przeciw budżetowi podniósł radny Wojciech Baleja, który pod koniec 
poprzedniej kadencji samorządu jako pełniący funkcję burmistrza Głowna odpowiadał za przygotowanie projektu.

Projekt ten jednak od 15 listopa-
da do chwili poddania go pod gło-
sowanie na sesji został zmienio-
ny w bardzo istotnej dla radnego 
kwestii – z planu inwestycyjnego 
wykreślono zadanie pod nazwą 
„Budowa ulicy Wiejskiej”, któ-
re mogło być współfi nansowane 
dotacją przyznawaną przez Urząd 
Marszałkowski w Łodzi na utwar-
dzenie dróg dojazdowych do pól.

– Nie ma żadnej inwestycji 
z dofi nansowaniem do dróg do-
jazdowych do pól. Ja zaplano-
wałem w budżecie ulicę Wiejską 
i ona się w nim nie znalazła, ale 
nie znalazła się też żadna inna. Je-
żeli nie będziemy kontynuować 
tego programu i pozyskiwać środ-
ków na drogi dojazdowe do pól, 
które w mieście jeszcze są, to nie 
poprę takiego budżetu – powie-
dział nam już po zamknięciu ob-
rad Wojciech Baleja. 

Burmistrz Grzegorz Janeczek 
komentował, że ulica Wiejska nie 
była wcześniej w ogóle przez radę 
planowana, Wojciech Baleja wpi-
sał ją do projektu budżetu, a nie 
uwzględnił w nim np. koniecz-
nego ze względu na wymogi Sa-

nepidu remontu podłóg w Szkole 
Podstawowej nr 1, oszacowane-
go na 100 tys. zł, który musi być 
wykonany do 31 sierpnia 2019 r., 
by placówka była dopuszczona do 
prowadzenia zajęć dydaktycznych 
w roku szkolnym 2019/2010. 

Również już po sesji krytycz-
nie o sprzeciwie Wojciecha Balei 
mówił przewodniczący komisji 
budżetowej Przemysław Milcza-
rek. Ktoś wskazał, że radny Baleja 
wpisał do projektu budżetu ulicę, 
przy której sam mieszka, jakkol-
wiek on z kolei podkreślał, że jeśli 
nie Wiejską, to można było w za-
mian wpisać do budżetu np. Wi-
śniową – ważne, by w ogóle sko-
rzystać z szansy na zewnętrzne 
dofi nansowanie. 

W sesji 28 grudnia uczestni-
czyło 12 radnych, uchwałę bu-
dżetową na rok 2019 podjęto 11 
głosami za, przy jednym głosie 
przeciwnym. W toku obrad nikt 
nie zabrał głosu w otwartej przez 
przewodniczącego rady Grzego-
rza Szkupa jawnej debacie budże-
towej. Po informacjach burmistrza 
z poprzedzającego sesję posiedze-
nia komisji budżetowej, radni mie-
li świadomość, o czym mówił na 
sesji przewodniczący Grzegorz 
Szkup, że uchwalany teraz budżet 
nie spełnia wszystkich oczekiwań, 
ale na pewno będzie ewoluował 

w ciągu roku, a nowe zadania in-
westycyjne będzie można wpro-
wadzać po uwolnieniu środków 
zamrożonych dotąd na zakup au-
tobusów elektrycznych, od cze-
go – przypominamy – w Głownie 
odstąpiono z uwagi na wartość je-
dynej oferty przetargowej, znacz-
nie przewyższającej możliwości 
fi nansowe miasta. 

Uzupełnieniem skromnej listy 
wydatków inwestycyjnych mają 
być też zadania rozpoczęte w 2018 
r., które będą realizowane do po-
łowy 2019 r., uwzględnione na 
uchwalonej odrębnie przez radę 
liście wydatków niewygasających 
z końcem roku budżetowego. 

Jakie dochody 
i wydatki?
W podjętej przez Radę Miej-

ską w Głownie uchwale bu-
dżetowej na rok 2019 dochody 

miasta zaplanowano w kwocie 
łącznej 50.231.230,44 zł, w tym: 
dochody bieżące w wysokości 
48.748.455,20 i majątkowe w wys. 
1.482.775,24 zł. Łączną kwo-
tę planowanych wydatków okre-
ślono na 51.476.683,37 zł, w tym 
wydatki bieżące skalkulowano na 
48.701.601,47 zł, a wydatki mająt-
kowe na 2.775.081,90 zł. Różnica 
między planowanymi dochodami 
i wydatkami określa defi cyt bu-
dżetowy w kwocie 1.245.452,93 
zł, który ma być pokryty przycho-
dami z wolnych środków w kwo-
cie 1.098.284,93 zł oraz pożyczką 
z WFOŚiGW na 147.168 zł, plano-
waną do zaciągnięcia na zadanie 
dwuletnie – budowę brakujących 
odcinków kanalizacji sanitarnej 
w ulicach Granicznej oraz 11 Li-
stopada. 

Planowane spłaty kredytów 
i pożyczek długoterminowych 
wyniosą w 2019 r. 841.393,75 zł 

W uchwale budżetowej na 1,7 
mln zł określono limit zobowią-
zań z tytułu planowanych do za-
ciągnięcia kredytów i pożyczek na 
pokrycie występującego w ciągu 
roku przejściowego defi cytu.

Po stronie dochodów samo-
rządu część oświatowa subwen-
cji ogólnej wyniesie 8.083.665 
zł (przy planie wydatków działu 
oświata i wychowanie wynoszą-

cym 17.113.037 zł), a część wy-
równawcza 2.504.744 zł. 

W budżecie utworzono kilka 
rezerw na łączną kwotę 488.000 
zł, w tym: rezerwę ogólną 
w wys. 138.000 zł, rezerwę ce-
lową w wys. 150.000 zł na za-
rządzanie kryzysowe, rezerwę 
celową w wys. 150.000 zł na in-
westycje i zakupy inwestycyjne 
w ramach Budżetu Obywatelskie-
go oraz rezerwę celową w wys. 50 
tys. zł na miejski Wieloletni Pro-
gram przyłączeń gazowych dla 
ludności (z którego fi nansowane 
będą podłączenia od sieci w ulicy 
do granic posesji).

Jakie inwestycje? 
W miejskim planie wydatków 

majątkowych na rok 2019, sta-
nowiącym załącznik do uchwały 
budżetowej, opiewający na łącz-
ną kwotę 2.775.081,90 zł (czyli 
na razie zaledwie o 5,39% cało-
ści wydatków), znajdziemy wy-
mienione wyżej rezerwy celowe 
na przyłącza gazowe i zadania bu-
dżetu obywatelskiego (razem 200 
tys. zł), składkę na rzecz ZM Bzu-
ra w kwocie 158.642 zł, środki na 

odnawialne źródła energii w wys. 
51.660 zł oraz:

n budowę ulicy Wąskiej wraz 
z oświetleniem ulicznym za 
772.472,04 zł;

n budowę ul. Czarnieckiego za 
140 tys. zł;

n wykonanie projektu prze-
budowy ul. Południowej oraz jej 
budowę na odcinku od ul. Za-
brzeźniańskiej do ul. Moczydła za 
219.667,90 zł;

n zakup równiarki drogowej 
(zadanie zrealizowane w 2018 r.,
chodzi o ratę leasingową) za 
60.639,96 zł;

n termomodernizację budyn-
ków użyteczności publicznej na 
terenie Głowna za 750 tys. zł 
(chodzi o dotowaną środkami UE 
termomodernizację hali widowi-
skowo-sportowej przy zmoderni-
zowanym w roku 2018 budynku 
SP nr 2);

n budowę brakujących odcin-
ków kanalizacji sanitarnej w ul. 
Granicznej oraz 11 Listopada (od 
Żwirki do Rataja) za 405 tys. zł;

n budowę drewnianych boksów 
dla starszych zwierząt na terenie 
schroniska za 17 tys. zł. n

Głowno�|�nowy�punkt�na�mapie�miasta

Mamy Skwer Niepodległości!
Rada Miejska na ostatniej 
w 2018 roku sesji 
jednogłośnie podjęła uchwałę 
w sprawie nadania nazwy 
Skwer Niepodległości 
terenowi u zbiegu 
ulic Swobody, Zgierskiej 
i Piątkowskiej, na którym 
w listopadzie posadzono 
Dąb Niepodległości.

Rada Miejska przychyliła się 
w ten sposób do prośby Społecz-
nego Komitetu „Głowieński Dąb 
Wolności 2018”, który przeprowa-

dził sfi nansowaną ze zbiórki pu-
blicznej akcję posadzenia Dębu 
Niepodległości, wkopania kap-
suły czasu i zamontowania przy 
drzewie tablicy pamiątkowej. 
Wszystko to uczyniono by uczcić 
100-lecie odzyskania przez Pol-
skę niepodległości. Nadanie dział-
ce nazwy Skwer Niepodległości 
wpisuje się w tę inicjatywę, która 
połączyła wielu głownian. 

Decyzja radnych w sprawie 
nazwy skweru zapadła na sesji 
w obecności dwojga z trójki 
członków wspomnianego komi-

tetu społecznego: Beaty Pilarskiej 
i Michała Kmiecia. Władysław 
Marciniak, pomysłodawca posa-
dzenia drzewa, nie mógł przybyć 
na sesję z powodów zawodowych.

Po jednomyślnym podjęciu 
uchwały przez radę Beata Pilarska 
podziękowała radnym za tę decy-
zję, a Michał Kmieć powiedział, 
że komitet nie wykorzystał jeszcze 
wszystkich pieniędzy ze zbiórki 
(z zebranych 5.027,49 zł pozosta-
ło 3.239,71 zł), a resztę środków 
przeznaczy na konserwację tere-
nu wokół drzewa oraz dodatkową 
formę upamiętnienia wydarzenia 
– być może na ufundowanie tabli-
cy z nazwą Skweru Niepodległo-
ści.  ewr

Głowno�|�ul.�Graniczna�i�11�Listopada

Firma z Konina wybuduje kanalizację
Wiadomo kto w pierwszej 
połowie 2019 roku
wybuduje brakujące odcinki 
kanalizacji sanitarnej 
w ulicach Granicznej 
i 11 Listopada, 
czyli wykona inwestycję, 
o którą intensywnie zabiegali 
mieszkańcy.

27 grudnia w Urzędzie Miej-
skim w Głownie rozstrzygnię-
to przetarg na to zadanie, w któ-
rym złożono aż 10 ofert (ale trzy 
nie były oceniane ze względu na 

braki formalne). Najkorzystniejsza 
okazała się oferta Zakładu Instala-
torstwa Sanitarnego „Wod-Kan” 
z Konina, opiewająca na 
393.000,01 zł brutto. Dla porów-
nania, najwyższa cena wynosiła 
998.145 zł brutto, a została zapro-
ponowana przez przedsiębiorstwo 
Izi Pol z Bratoszewic. 

Wyłoniony w przetargu zakład 
z Konina, poza atrakcyjną ceną, 
zaproponował Głownu udziele-
nie 6-letniej gwarancji, ale taki 
sam okres gwarancji znalazł się 
w większości ofert. 

Budowa kanalizacji w ul. Gra-
nicznej i 11 Listopada (od Żwirki 
do Rataja) ma zostać zrealizowana 
do 14 czerwca 2019 r. 

Przypominamy, że inwesty-
cja ta została zaplanowana przez 
Radę Miejską w Głownie jeszcze 
w poprzedniej kadencji, na sesji 
8 października, na wniosek peł-
niącego wówczas funkcję burmi-
strza miasta Wojciecha Balei i po 
omówieniu potrzeb w zakresie 
rozbudowy sieci kanalizacyjnej, 
w obecności mieszkańców oby-
dwu ulic.  ewr

Opinia komisji. Przewodniczący�Komisji�Gospodarki�i�budżetu�
Przemysław�Milczarek�(w�środku)�poinformował,�że�komisja�ta�pozytywnie�
zaopiniowała�projekt�budżetu�miasta�na�rok�2019.�Podobnie�oceniła�
go�regionalna�izba�Obrachunkowa.�
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Miejski�plan�wydatków�
majątkowych�na�
rok�2019�opiewa�na�
łączna�kwotę�zaledwie�
2.775.081,90�zł.

elŻBieta WOlDan
-ROManOWicz

ela.woldan@lowiczanin.info
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Głowno�|�nowe�relikwie�w�szpitalnej�kaplicy�

Obudziły mnie
wasze różańce
Relikwie kilkunastu świętych wprowadzono do przyszpitalnej kaplicy  
św. Rity w pierwszą rocznicę jej otwarcia. Uroczystej mszy świętej, która odbyła 
się w piątek, 21 grudnia, przewodniczył ks. biskup Józef Zawitkowski.

– Uśpili mnie lekarze na czte-
ry tygodnie. Obudziły mnie wasze 
różańce i pielgrzymkowe pacie-
rze. Siostry w Mariówce nauczyły 
mnie mówić, modlić się, chodzić  
i dziś jestem z Wami, aby uwiel-
biony był Bóg w swoich Aniołach 
i w swoich Świętych – tymi sło-
wami biskup Zawitkowski powitał 
zgromadzonych w kaplicy wier-
nych. Duchownemu odpowie-
działa burza oklasków, wyrażająca 
radość z jego powrotu do zdrowia. 

W czasie kazania biskup przy-
pomniał życiorysy kilkunastu 

świętych, których relikwie uro-
czyście wprowadzono tego dnia 
do szpitalnej kaplicy. Znalazły się 
wśród nich relikwie św. Andrzeja 
Boboli, św. Józefiny Bakhita, św. 
Magdaleny z Canossy, św. Stani-
sława Papczyńskiego, bł. Fran-
ciszki Siedliskiej i 11 błogosławio-
nych Nazaretanek – męczennic  
z Nowogródka. Podczas kaza-
nia nie zabrakło także nawiązań 
do rodzinnych stron biskupa. Du-
chowny wspomniał choćby o za-
mieszkującej Żdżary błogosła-
wionej Franciszce Siedliskiej.

– Muszę wyznać w Głownie  
i to: gdy Ojciec Święty Jan Paweł 
II beatyfikował Matkę Francisz-
kę w Rzymie, 23 kwietnia 1989 r. 
pani Ratajowa, cudownie uzdro-
wiona za wstawiennictwem Mat-
ki, wystrojona w żdżarski wełniak, 
niosła Ojcu Świętemu przez sie-
bie wypieczony bochen żdżarskie-
go chleba, a mnie łzy na rzymskie 
kamienie kap…kap... Jestem bi-
skupem z Nazaretu. Wiem komu 
za to dziękować! – podkreślił ks. 
bp Zawitkowski w czasie kazania. 

Po nabożeństwie biskup spo-
tkał się z personelem szpitala  
na tradycyjnym opłatku. Nie za-
brakło również świątecznych ży-
czeń.  aw 

rEKLaMa

Rzut Okiem |�PrZy�WiGiLiJnyM�STOLE

W sobotę 22 grudnia  
na spotkaniu wigilijnym 
spotkały się dziewczynki  
z parafialnej scholi i ministranci 
z kościoła św. maksymiliana 
kolbe w Głownie.�Potrawy��
na�wspólny�stół�przyrządzili�
rodzice�dzieci,�a�proboszcz,��
ks.�Tomasz�Trzciński,�sam�upiekł�
chleb.�nie�brakło�barszczu,�zupy�
grzybowej,�pierogów,�sałatek�
i�ciast.�Zaśpiewano�kolędę,�
podzielono�się�opłatkiem.�
Opiekunką�scholi�jest�katechetka�
Marzena�Janicka,�która�
powiedziała�nam,�że�grupa�liczy�
około�15�osób,�a�swoim�śpiewem�
wzbogaca�oprawę�niedzielnych�
mszy�św.�dla�dzieci.�ewr

Nabożeństwo z uroczystym wprowadzeniem relikwii świętych. W�tle�sprawujący�mszę�świętą�ks.�biskup�
Józef�Zawitkowski�oraz�proboszcz�parafii�św.�Jakuba�w�Głownie�–�ks.�dr�Stanisław�banach.�

Duchownemu�
odpowiedziała��
burza�oklasków,�
wyrażająca�radość��
z�jego�powrotu�
do�zdrowia.�
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Gmina Głowno�|�Pieniądze�znów�obudziły�emocje�

Radni byli sceptyczni wobec części
zmian w budżecie
Rada Gminy Głowno na przedświątecznej sesji 20 grudnia dokonała pewnych 
zmian w budżecie kończącego się 2018 roku, ale nie wszystkich, które 
zaproponował wójt Marek Jóźwiak wraz z panią skarbnik Cezarą Stokowską.

Niektóre propozycje zmian, 
choć skarbnik przekonywała, że 
są niezbędne, zostały w głoso-
waniu odrzucone, inne przyjęte, 
a niektóre – uchwalone po wnie-
sieniu poprawek. 

Decyzje nie po myśli 
skarbnika
Dyskusja rozgorzała już przy 

omawianiu pierwszego z pakie-
tu projektów uchwał w sprawie 
zmian w budżecie gminy na rok 
2018. Proponowano w nim zwięk-
szenie o 55 tys. zł wydatków na 
dostarczanie wody w dziale „Wy-
twarzanie i zaopatrywanie w ener-
gię elektryczną, gaz i wodę”, kosz-
tem uszczuplenia o tę kwotę puli 
na niezrealizowane w tym roku 
zadanie inwestycyjne – remont 
drogi Władysławów Popowski 
– Mięsośnia. O odblokowanie 
i rozdysponowanie na bieżące po-
trzeby niewykorzystanych środ-
ków inwestycyjnych skarbnik 
apelowała już od kilku miesięcy, 
przekonując, że pieniądze te po-
trzebne są na łatanie braków w in-
nych działach. 55 tys. zł, o których 
mowa była w projekcie uchwa-
ły, miałyby zostać wydatkowane 
na pokrycie kosztów dostarcze-
nia wody do odbiorców oraz ure-
gulowanie faktur za energię elek-
tryczną wykorzystywaną do pracy 
gminnych stacji uzdatniania wody. 

Już na początku dyskusji szef 
klubu Radni dla Gminy Głow-
no Łukasz Łukasik zapowiedział, 
że będzie przeciwny proponowa-
nej uchwale, gdyż z zestawienia 
rocznych planów wydatków i do-
chodów w tym dziale z ich wyko-
naniem na przestrzeni kilku ostat-
nich lat wynika, że wykonanie 
dochodów zawsze przewyższa-
ło plan. W tym roku na plan do-
chodów ustalony na 570 tys. zł, 
na podstawie półrocznego spra-
wozdania z wykonania budżetu, 
można prognozować, że na koniec 
roku będzie ono w granicach 700 

tys. zł, co powinno zabezpieczyć 
środki na wydatki działu.

Skarbnik Cezara Stokowska 
była argumentacją radnego zbul-
wersowana. Próbowała przeko-
nywać, że dochody jeszcze nie są 
osiągnięte i zaksięgowane, a braki 
w wydatkach wymagają pilnego 
uregulowania i trzeba w pierwszej 
kolejności sięgnąć po te pieniądze, 
które „leżą” (czyli z remontu dro-
gi), że na braki w wodzie wzięto 
już 30 tys. zł z rezerwy, nowe ra-
chunki spływają i leżą niezapła-
cone, a odsetki rosną. Apelowała 
do radnych, by zgodnie ze złożo-
nym ślubowaniem zadbali o do-
bro gminy. Przypominała, że radni 
obiecywali na komisji odblokowa-
nie środków z niezrealizowanej in-
westycji, jeśli wójt zapewni wpisa-
nie do projektu przyszłorocznego 
budżetu wszystkich ich „zachcia-
nek”. Przewodniczący rady Ja-
rosław Chałubiec zauważył, że 
prace nad przyszłorocznym bu-
dżetem będą prowadzone w stycz-
niu. Twierdził, że nieprawdziwe 
jest stwierdzenie o wspomnia-
nych zachciankach i nie mógł 
zrozumieć, dlaczego w jednym 
projekcie proponuje się zdjęcie 
z inwestycji na wodę, by w innym 
proponować z kolei uszczuplenie 
wydatków na wodę. Pani skarbnik 
nie do końca była w stanie to wy-
tłumaczyć, stwierdzając, że „pra-
cujemy nienormalnie”. 

Jarosław Chałubiec drążył: 
– Mamy niezapłacone faktury do 
Głowna za pobór wody, a przecież 
ludzie za wodę płacą, no to gdzie 
są te pieniądze, które ludzie zapła-
cili za wodę i dlaczego te faktury 
nie są opłacone od października? 

Cezara Stokowska odpowiada-
ła: – Co innego jest plan docho-
dów, a co innego – plan wydat-
ków. My możemy mieć milion 
złotych dochodów, a nie mamy 
zwiększonego planu wydatków 
– dlatego są te braki, a z innych 
działów nie możemy płacić, bo to 
byłoby naruszenie dyscypliny fi -
nansowej. 

Ostatecznie, po dłuższej wy-
mianie zdań i po uwadze ze stro-
ny radcy prawnego Justyny Kraw-
czyk, że „niepodejmowanie 
uchwał świadczy o braku odpo-
wiedzialności”, projekt uchwały 
został odrzucony 7 głosami prze-
ciw (radnych z klubu Radni Dla 
Gminy Głowno) przy 4 głosach 
za i 1 wstrzymującym się. W ob-
radach uczestniczyło 12 radnych. 

Projekt zaaprobowany 
tylko w połowie
W drugim projekcie dotyczą-

cym zmian w budżecie pierwotnie 
była mowa o rozdysponowaniu 
253.555 zł z puli na niezrealizo-
wany remont drogi Władysławów 
Popowski – Mięsośnia na pokry-
cie braków w wydatkach bieżą-
cych działów: oświata i wychowa-
nie (45 tys. zł na wynagrodzenia 
w szkołach podstawowych), go-
spodarka komunalna i ochrona 
środowiska (208.555 zł na uzu-
pełnienia braków po uiszczeniu 
nakazanych wyrokiem sądowym 
na rzecz Związku Międzygmin-
nego „Bzura” zaległości z okresu 
członkostwa w nim gminy). 

Na wniosek formalny, złożony 
przez radnego Łukasza Łukasika, 
z projektu uchwały wykreślono 
zwiększenie na kwotę 208.555 zł, 
pozostawiając jedynie przeniesie-
nie 45 tys. zł na oświatę. Wniosek 
ws. poprawki uzyskał 8 głosów 
poparcia przy 4 głosach prze-
ciwnych. Wójt Marek Jóźwiak 
oświadczył, że nie zgadza się 

z poprawką, ale ponieważ w toku 
wyjaśnień kwestii formalnych 
okazało się, wójt nie był wniosko-
dawcą zwołania sesji, w związku 
z czym jego zgoda na poprawkę 
nie była konieczna.

Rada, większością 8 głosów za 
(klub radnych + radny niezależny 
M. Wójcik) przy 2 głosach prze-
ciwnych i 2 wstrzymujących się 
przyjęła uchwałę z poprawką. 

Oświetlenie ulic 
zabezpieczone
W trzecim projekcie uchwa-

ły ws. zmian w budżecie zapro-
ponowano zwiększenie o 43.200 
zł planu wydatków na oświetle-
nie uliczne – środkami zdjęty-
mi z niezrealizowanej inwestycji 
drogowej (cały czas tej samej). 
Uchwała ta przeszła jednogłośnie 
12 głosami za, radni nie mieli do 
tej propozycji żadnych zastrze-
żeń.

Bez zwiększenia 
w administracji
Kolejną, czwartą uchwałę, pod-

jęto po wniesieniu do jej projek-
tu poprawki przegłosowanej po 
wniosku formalnym Łukasza Łu-
kasika. Pierwotny projekt zakładał 
zwiększenie wydatków na admi-
nistrację publiczną (wynagrodze-
nia) o 30 tys. zł oraz zwiększenie 
o 43.800 zł wydatków na pomoc 
społeczną oraz o 6200 wydatków 
w dziale Rodzina. Braki w wy-
mienionych działach, opiewające 
na 80 tys. zł, miały być uzupeł-
nione środkami zdjętymi z inwe-
stycji. Radny Łukasik zapropo-
nował, by w uchwale pozostawić 
środki na GOPS i dział Rodzina, 
a wykreślić zwiększenia na ad-
ministrację, co uzasadnił tym, że 
w maju wójt zarządzeniem zabrał 
z administracji 13.400 zł i przeniósł 
na promocję, a ponieważ środki na 
promocję nie zostały w pełni wy-

korzystane i do końca roku nie 
będą, to wójt możne je z powro-
tem przenieść na administrację za-
rządzeniem, nawet w kwocie 30 
tys. zł. Radni w głosowaniu popar-
li najpierw wnioskowaną popraw-
kę, a następnie projekt uchwa-
ły już z tą poprawką. Za każdym 
razem za głosowało 8 osób (klub 
+ radny niezależny M. Wójcik).

W czym radni byli 
zgodni? 
Rada Gminy Głowno była jed-

nomyślna w sprawie uchwały, 
w której dokonano zwiększeń na 
łączna kwotę 111.900 zł, zapew-
niając środki na zwiększenie wy-
datków m.in. w działach: Go-
spodarka komunalna i ochrona 
środowiska (60 tys. zł na oświetle-
nie uliczne), Oświata i wychowa-
nie (14 tys. zł na wynagrodzenia 
i 12.900 na zakup energii), Bez-
pieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa (20 tys. zł na 
motopompę dla OSP Lubianków). 

Nie wywołała na sesji żadnej 
dyskusji również jednogłośnie 
podjęta uchwała w sprawie zmian 
budżetu 2018, w której dochody 
i wydatki samorządu zwiększo-
no ogółem o 111.000 zł, wprowa-
dzając do budżetu m.in. dotację 
w kwocie 18 tys. zł pozyskaną na 
zakup motopompy dla OSP Lu-
bianków i dofi nansowanie w kwo-
cie 56 tys. zł z WFOŚiGW na pro-
gram poprawy jakości powietrza.

Ponieważ, jak zauważyła skarb-
nik gminy, nadal nierozwiązana 
pozostaje kwestia braków na roz-
liczenie się z usługodawcą odbie-
rającym od mieszkańców gminy 
odpady komunalne – fi rmą RSII, 
należało spodziewać się, że temat 
ich uzupełnienia powróci na sesji 
27 grudnia. Tak się stało, o czym 
piszemy poniżej. n

rEKLaMa

elŻBieta WOlDan
-ROManOWicz

ela.woldan@lowiczanin.info

Mamy�niezapłacone�
faktury�do�Głowna�za�
pobór�wody,�a�przecież�
ludzie�za�wodę�płacą,�
no�to�gdzie�są�te�
pieniądze,�które�ludzie�
zapłacili�za�wodę�
i�dlaczego�te�faktury�
nie�są�opłacone�
od�października?

Jarosław Chałubiec

znalazły siĘ PieniĄDze na FaKtuRy za ODBiÓR ODPaDÓW
na�kolejnej�sesji,�zwołanej�
27�grudnia,�rada�Gminy�
Głowno�uzupełniła�braki�w�tych�
działach,�w�których�piętrzyły�
się�nieopłacane�rachunki�za�
energię�elektryczną�oraz�odbiór�
odpadów.�Środki�pozostałe�
w�budżecie�po�niezrealizowanej�
w�2018�r.�inwestycji�drogowej�
(remoncie�drogi�Mięsośnia�
–�Władysławów�Popowski)�
nie�były�jedynymi,�po�jakie�
sięgnięto,�bo�część�wzięto�
z�rezerwy,�a�ponadto�budżet�
powiększono�też�
o�zaksięgowane�wpływy�
z�opłat�za�wodę.�
W�pierwszej�uchwale�budżet�
gminy�Głowno�na�rok�2018�
zwiększono�po�stronie�

dochodów�
i�wydatków�o�86.454�zł.�
Środki�te�rozdysponowano�
w�następujący�sposób:�55�tys.�
zł�wprowadzono�do�działu,�
z�którego�fi�nansowane�jest�
wytwarzanie�i�zaopatrywanie�
mieszkańców�w�wodę�
(na�pokrycie�rachunków),�
a�o�31.456�zł�zwiększono�
plan�wydatków�na�program�
usuwania�azbestu.�uchwała�
przeszła�jednogłośnie�–�13�
głosami�za,�bo�tylu�radnych�
uczestniczyło�w�obradach.�
W�kolejnej�uchwale�o�132�tys.�
zł�zwiększono�plan�wydatków�
na�gospodarkę�odpadami,�
o�31�tys.�zł�–�na�oświetlenie�
uliczne�oraz�o�500�zł�na�zakup�

pieca�do�ZS-P�Lubianków,�
który�kosztował�18,5�tys.�zł,�
a�nie,�jak�planowano,�18�tys.�
zł.�Środki�na�te�cele,�w�łącznej�
kwocie�163.500�zł,�zdjęto�
z�niezrealizowanej�inwestycji�
drogowej.�Przed�głosowaniem�
radny�Łukasz�Łukasik�zapytał�
wójta�Marka�Jóźwiaka,�czy�
aktualna�jest�jego�deklaracja�
z�posiedzenia�komisji�
koordynacyjnej,�że�brakujące�
jeszcze�45�tys.�zł�na�zapłacenie�
faktur�fi�rmie�odbierającej�
śmieci�zostanie�zarządzeniem�
wójta�przeniesione�z�rezerwy�
ogólnej.�Marek�Jóźwiak�
potwierdził,�że�tak�się�stanie,�
po�czym�uchwałę�podjęto�
–�również�jednogłośnie.

Skarbnik gminy Głowno Cezara Stokowska nie przekonała 
większości radnych�do�wszystkich�zaproponowanych�zmian�w�budżecie.�
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Głowno – Lublin�|�SP�nr�2

Lena Jarlachowicz wyróżniona 
w konkursie plastycznym
Artystyczny talent uczennicy Szkoły Podstawowej  
nr 2 w Głownie, Leny Jarlachowicz, doceniono 
podczas V Ogólnopolskiego Konkursu Plastycznego 
pt. „Rosja w zwierciadle symboli architektury”  
w Lublinie. Praca uczennicy zdobyła wyróżnienie.

Z myślą o ogólnopolskiej ry-
walizacji Lena przygotowała kre-
atywną pracę artystyczną, złożoną 
z zapałek oraz bibuły. Przedsta-
wiała ona Cerkiew Przeobrażenia 
Pańskiego na Wyspie Kiży na Je-
ziorze Onega. 

W rozmowie z nami uczennica 
przyznała, że pośród osobliwości 
architektonicznych Rosji to wła-
śnie wspomniana cerkiew zrobiła 
na niej największe wrażenie. 

– Lubię język rosyjski, ale  
o wiele bardziej fascynują mnie 
prace plastyczne. Przy okazji kon-
kursu połączyłam te dwie rzeczy 
i stworzyłam pracę z zapałek. Nie 
było to proste, jednak ta cerkiew 
zainspirowała mnie ze względu  
na to, że podczas jej budowy nie 
użyto ani jednego gwoździa – za-
uważa Lena. 

Warto wspomnieć, że kon-
kurs cieszył się dużym zaintere-

sowaniem wśród uczniów z całej 
Polski, w tym także pośród pod-
opiecznych SP nr 2 w Głownie. 
Łącznie nadesłano na niego 259 
prac.

– Wyróżnienie Leny ma szcze-
gólne znaczenie ze względu na to, 
że prac biorących udział w kon-
kursie było całe mnóstwo, zaś 
przyznanych nagród i wyróżnień 
jedynie kilka. Cieszę się, że Le-
nie udało się zdobyć jedno z nich  
– powiedziała nam nauczyciel-
ka języka rosyjskiego, Alina Fi-
lipczak, która kierowała pracą 
uczniów „Dwójki”.

Dodajmy, że ogólnopolski kon-
kurs plastyczny organizowany był 
przez Centrum Języka i Kultu-

ry Rosyjskiej Uniwersytetu Marii 
Curie-Skłodowskiej w Lublinie. 
Dziś w tym miejscu można podzi-
wiać nagrodzone prace.  aw

Głowno�|�Święta�w�przedszkolu�

Najpierw występy, później prezenty!
Dwie przedszkolne zerówki 
wystąpiły we wspólnym 
programie artystycznym, 
przygotowanym  
na przedświąteczne 
spotkanie w Miejskim 
Przedszkolu nr 3  
w Głownie.

Spotkanie to odbyło się w śro-
dowe popołudnie, 19 grudnia.  
Na widowni zasiedli licznie przy-
byli rodzice, dziadkowie, a tak-
że bracia i siostry przedszkola-
ków. Na scenie, zaaranżowanej na 
holu, momentami na raz znajdo-
wało się blisko 50 dzieci. Występ 

obejmował piosenki o tematyce 
świątecznej (o reniferach, choin-
ce i bosym pastuszku), wiersze  
i teatralne scenki, a także kilka cie-
kawych układów choreograficz-
nych. Dziewczynki wykonały ta-
niec śnieżynek, a chłopcy – taniec 
Mikołajów. Mimo kłopotów z na-
głośnieniem, przedszkolaki sta-
nęły na wysokości zadania, więc 
brawa, którymi zostały nagrodzo-
ne, były w pełni zasłużone.

Po programie artystycznym, 
dzieci udały się wraz z paniami 
i swoimi gośćmi do sal, by dalej 
świętować we własnych grupach. 
Był to czas składania sobie ży-
czeń i poczęstunku, a także... od-

wiedzin św. Mikołaja. Ten swo-
je przybycie oznajmił dźwiękiem 
dzwoneczka. Zanim rozdał dzie-
ciom drobne upominki, opowie-
dział im historię prawdziwego św. 
Mikołaja – dobroczyńcy ubogich. 
Przedszkolaki słuchały z uwa-
gą, a później skorzystały z okazji, 
by zrobić sobie z miłym gościem 
zdjęcie. 

Dzień później, 20 grudnia, ze-
rówkowicze wystawili swoje 
przedstawienie dla dzieci z młod-
szych grup przedszkolnych, a po 
Nowym Roku zaprezentują je 
jeszcze pensjonariuszom Domu 
Pomocy Społecznej w Głownie. 
 ewr Spotkanie z mikołajem. Tutaj�–�Mikołaj�wśród�dzieci�z�grupy�iV�MP3�w�Głownie.�
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Pasją Leny Jarlachowicz��
są�prace�plastyczne.�
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Jasełka w „Dwójce” uczyły radości z ofiarowywania. na�zdjęciu�trzej�królowie,�podążający�do�stajenki,�by�
złożyć�dary�nowonarodzonemu�Dziecięciu.
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Głowno�|�SP�nr�2�

Wolą dawać niż dostawać
„Wolę dawać niż dostawać” 

– pod takim hasłem odbyło się 
bożonarodzeniowe spotkanie 
uczniów Szkoły Podstawowej nr 2 
w Głownie. W piątek, 21 grudnia, 
podopieczni placówki wystawili 
jasełka. Wigilijne spotkanie szkol-
ne było okazją, by przypomnieć 
dzieciom, iż radość Bożego Na-
rodzenia płynie nie tylko z otrzy-
mywania, lecz także z ofiarowy-
wania. Wystawione w „Dwójce” 

świąteczne przedstawienie, na-
wiązujące do jednej z najpiękniej-
szych historii biblijnych, uczyło, 
że prezentem może być już samo 
obdarowywanie najbliższych. 
Dodajmy, że podczas spektaklu  
na szkolnej scenie mali aktorzy 
deklarowali również poprawę do-
tychczasowego zachowania. Do 
tego momentu jasełek nawiąza-
ła w swojej wypowiedzi dyrektor 
szkoły, Beata Pilarska. 

– Choć to tylko przedstawienie, 
wierzę, że z waszej strony nie były 
to tylko puste słowa, ale prawdzi-
we deklaracje. Wszyscy potrzebu-
jemy głębokiej refleksji nad sobą 
i zastanowienia się co zrobić, by 
żyło się nam lepiej w Nowym 
Roku – zauważyła dyrektor. 

Pięknym dopełnieniem jasełek 
były wykonane przez dzieci kolę-
dy. Uczniom najbardziej przypa-
dła do gustu ich interpretacja kolę-
dy „Świeć, gwiazdeczko, świeć”, 
która jeszcze długo po wysta-
wieniu jasełek rozbrzmiewała  
na szkolnym korytarzu.  aw

Głowno�|�27.�Finał�WOŚP

Wolontariusze już są!
dokończenie ze str. 3
Ostatecznie do pomocy zgłosi-

ło się 90 wolontariuszy. Z same-
go Głowna jest ich zaledwie 15, 
a wśród nich znajdują się głównie 
harcerze oraz kilkoro dorosłych 
sympatyków działalności Hufca. 
W akcję zaangażowali się także 
mieszkańcy okolic. Dla przykła-
du, 15 osób pomagać będzie z Lu-
biankowa, 30 osób zaś z Dmosina.

– Formuła tegorocznego fina-
łu podobna będzie do tych, które 
odbyły się w poprzednich latach. 
Nasz sztab stacjonował będzie  
w siedzibie Banku Spółdzielcze-
go w Głownie, gdzie rozliczane 
będą wpłaty do puszek, zaś wo-
lontariuszy spotkać będzie moż-
na na ulicach w całym mieście.  
Z myślą o nich przygotowano cie-
pły poczęstunek. Myślę, że tego 
dnia w okolicach ul. Młynarskiej 
nie zabraknie także muzyki – za-
uważa nasz rozmówca. 

Dodajmy, że w tym roku wpro-
wadzono również nową formę po-
mocy. Są nią stacjonarne puszki, 
do których będzie można wrzu-
cać datki. Od początku roku 
będą one sukcesywnie ustawiane  
w jednostkach publicznych, m.in. 
w szkołach czy w sklepach. Pusz-
ki WOŚP dostępne będą na te-
renie Szkoły Podstawowej nr 3  
w Głownie oraz Zespołu Szkół 
Samorządowych w Dmosinie,  
a także Niepublicznego Przed-
szkola „Osinkowo”. Niektóre 
szkoły miejskie oraz gminne zade-
klarowały chęć pomocy w formie 
wolontariatu. Przypomnijmy, że 
27. Finał Wielkiej Orkiestry Świą-
tecznej Pomocy odbędzie się tra-
dycyjnie w drugą niedzielę stycz-
nia (13 stycznia). Zebrane środki 
finansowe przeznaczone zostaną 
na zakup nowoczesnego sprzętu 
medycznego dla specjalistycznych 
szpitali dziecięcych.  aw
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Stryków�|�rada�Miejska

Budżet przegłosowany, gmina
szuka pieniędzy z zewnątrz

dokończenie ze str. 1
Działalność kulturalna oraz 

kultura fizyczna to 2,4 mln zł 
(3,5%). Gospodarka odpadami 
komunalnymi, dofinansowanie 
działaności ZGKiM, oczyszcza-
nie miasta i wsi, ochrona powie-
trza atmosferycznego oraz utrzy-
manie psów w schronisku to 4,6 
mln zł. 

Istotnym obciążeniem po stro-
nie wydatków gminy Stryków jest 
też wpłata do budżetu państwa 
„janosikowego”, która w 2019 
roku wyniesie ponad 2,8 mln zł, 
czyli 4% wydatków bieżących 
ogółem. 

Jakie inwestycje
Na liście najkosztowniejszych 

inwestycji znalazła się m.in. roz-
budowa oczyszczalni ścieków  
w Bratoszewicach – ok. 4,4 mln 
zł, kontynuacja termomoderniza-
cji budynków użyteczności pu-
blicznej – ok. 3,3 mln zł, budowa 
kanalizacji sanitarnej i deszczowej  
w ul. Brzezińskiej w Strykowie – 
1,6 mln zł, modernizacja oczysz-
czalni ścieków w Strykowie – 1,5 
mln zł, zagospodarowanie terenu 
przy pomniku wzniesionym na 
100-lecie odzyskania niepodległo-
ści Polski – 1 mln zł, przebudowa 
ul. Legionów w Strykowie wraz  
z budową sieci kanalizacji sanitar-
nej i deszczowej -1,1 mln zł, czy 
remont drogi gminnej na odcinku 
Osse-Bronin – 1,2 mln zł. 

Najistotniejsze wpływy gminy 
Stryków podchodzić będą – rów-
nież jak w latach ubiegłych – z po-
datku od nieruchomości i będzie 
to kwota 37,5 mln zł (45,6% do-
chodów bieżących). Subwencja 
ogólna została określona na 12,1 
mln zł (14,7% dochodów bieżą-
cych). Zaplanowane dochody ma-
jątkowe to 2,9 mln zł, w tym dota-
cje z UE (refundacja poniesionych 
wydatków) – 2,5 mln zł. 

W ciągu roku będą 
zmiany 
Burmistrz Witold Kosmowski 

zapowiedział, że budżet w trakcie 
roku będzie ulegał modyfikacjom, 
a nowe propozycje z nim związa-
ne mogą pojawiać się na posiedze-
niach merytorycznych komisji na-
wet co miesiąc. – Zdajemy sobie 

sprawę z tego, że oczekiwania są 
dużo większe niż możliwości, dla-
tego podjęliśmy działania, żeby 
jak najszybciej można było pozy-
skać środki zewnętrzne na działa-
nia inwestycyjne – mówi Witold 
Kosmowski. 

Źródłem pozabudżetowego fi-
nansowania inwestycji miałby być 
program budowy dróg samorzą-
dowych, Łódzki Obszar Metropo-
litalny, a w dalszej perspektywie 
– nowe rozdanie unijnych dotacji. 

Jak poinformował burmistrz 
Kosmowski, 21 grudnia zostały 
złożone nowe zgłoszenia o przy-
znanie dofinansowania na budowę 
linii oświetlenia ledowego na tere-
nie gminy. Jeśli uda się pozyskać 
środki, to planowana jest realiza-
cja jednego dużego, podzielone-
go na 2 lata zadania obejmującego 
projekty, które już leżą na półkach 
strykowskiego urzędu. Całość 
przedsięwzięcia szacowana jest 
na ok. 2,5 mln zł, a zwrot może 
wynieść ok. 60%. W ten sposób 
mogłoby wrócić do budżetu gmi-
nu ok. 1,5 mln zł na kolejne inwe-
stycje.

Gmina wystąpiła już również  
z wnioskami o budowę kanalizacji 
sanitarnej, jeśli zostaną one oce-
nione pozytywnie, wówczas część 
pieniędzy mogłaby wrócić do 
budżetu już w tym roku, a część  
w 2020 roku. 

Burmistrz Witold Kosmowski 
zapowiedział, że wobec tego iż 
w urzędzie jest bardzo dużo do-
kumentacji projektowej czeka-
jącej na realizację, a gmina musi 
zacząć przygotowania do pozy-
skania środków z nowej perspek-
tywy unijnej 2021-2027, jeszcze 

w styczniu ma zamiar przedstawić 
swoje zamierzenia na tę kadencję  
i przedyskutować je zarówno  
z radnymi, jak i sołtysami. 

Kontrole i widmo 
podwyżek śmieciowych
Burmistrz Witold Kosmowski 

zapowiedział zdecydowane dzia-
łania w stosunku do właścicieli 
kwater wynajmowanych osobom 
przyjeżdżającym zza wschodniej 
granicy. – Obecnie na terenie gmi-
ny Stryków przebywa ok. 2 tysię-
cy obywateli Ukrainy, a nie widać 
tego w deklaracjach śmieciowych. 
Chcielibyśmy, aby mieszkańcy 
poczuli się sami w obowiązku zło-
żenia deklaracji, jeśli nie – to my 
jako urząd podejmiemy kontro-
le – mówi burmistrz. Przy stawce 
10 zł za osobę do budżetu gminy 
powinno trafiać ok. 20 tys. zł mie-
sięcznie i 240 tys. zł rocznie do-
chodów za odbiór śmieci z kwater. 

W tym roku Stryków czeka też 
nowy przetarg na usługi związane 
z wywożeniem śmieci. Burmistrz 
Kosmowski wyraził nadzieję, 
że podwyżka zmieści się w dol-
nej granicy przedziału tych, które 
już obecnie muszą wprowadzać 
ościenne samorządy (od 30% do 

60%), ale podkreślił, że zarówno 
on, jak i radni, właściwie nie będą 
mieli na to wpływu, bo zadecy-
duje narzucona w przetargu cena 
rynkowa. Burmistrz zapowiedział, 
że gmina ma zamiar nadal chronić 
swoich mieszkańców przed skut-
kami drastycznych podwyżek do-
płacając do systemu z własnego 
budżetu, ale nie jest w stanie za-
gwarantować, czy prawnie będzie 
to nadal możliwe. 

Oświata może wymagać 
więcej nakładów 
Burmistrz Witold Kosmowski 

zwrócił również uwagę na wy-
datki oświatowe, które choć już są 
bardzo znaczące, to w trakcie roku 
mogą ulec dodatkowemu zwięk-
szeniu. – Obecnie o podwyżkę 
walczą związki nauczycielskie. 
Jeśli wejdzie ona w życie, to mini-
sterstwo edukacji ją obieca, a my 
jako samorządy za nią zapłacimy. 
Musimy sobie zdawać sprawę, że 
wydatki bieżące na oświatę będą 
tylko rosły – mówił burmistrz Wi-
told Kosmowski. 

Z szacunkowych kalkulacji 
przedstawionych przez skarbnik 
Barbarę Walak na poprzedzającej 
sesję budżetową komisji oświa-

ty wynika, że przy 200 nauczy-
cielach zatrudnionych w szkołach 
na terenie miasta i gminy Stryków 
ewentualne podwyżki mogą skut-
kować wydatkowaniem z budżetu 
2019 ok. 1,5 mln zł ponad to, co 
już zaplanowano. 

Burmistrz podkreślił, że gmi-
na Stryków dokłada wszelkich 
starań, aby jej szkoły był napraw-
dę nowoczesne, że w skali woje-
wództwa nie ma się czego wsty-
dzić, choć problemem w mieście 
są sale gimnastyczne. – Mam 
nadzieję, że w 2019 roku zosta-
ną wypracowane konstruktywne 
działania, abyśmy w końcu zaczę-
li w Strykowie budować. Oczywi-
ście ja mam inną koncepcję, pań-
stwo macie inną, ale trzeba będzie 
do tego naprawdę usiąść i podjąć 
konkretną decyzję – powiedział 
Witold Kosmowski. Szeroko o po-
świeconej temu tematowi dyskusji 
na komisji oświaty pisaliśmy w 
poprzednim wydaniu WG (nr 52). 

Radni i sołtysi o tym, 
czego w budżecie 
zabrakło
W debacie budżetowej głos za-

brali zarówno radni, jak i prze-
wodniczący zarządów osiedli oraz 

sołtysi. Ton dyskusji nadali przede 
wszystkim ci ostatni. O ile rad-
ni wyraźnie nie chcieli robić pro-
blemu nowemu burmistrzowi na 
początek kadencji, co zresztą wy-
artykułował w swej wypowiedzi 
radny Grzegorz Kozłowski, o tyle 
uwaga przewodniczących i soł-
tysów skupiła się jednak na tym, 
czego w budżecie 2019 nie zna-
leźli, a czego potrzebę dostrzegają  
w najbliższym otoczeniu. 

Do swojego rejonu odniósł się 
przewodniczący osiedla Wschód 
Bogdan Walczak. – Ulica Akacjo-
wa jest rozpoczęta od budowy wo-
dociągu i co dalej? Stoimy. W bu-
dżecie tego nie ma, nie wiem, czy 
jest w planach. Przecież jest to in-
westycja, która w zasadzie powin-
na się sama finansować, bo tam są 
nasze działki, które gmina mogła-
by sprzedać – podał jeden z przy-
kładów Bogdan Walczak. 

Sołtys Rokitnicy Bożena So-
bierajska pytała z kolei, czy  
w związku z planowaną budową 
kompleksu edukacyjno-sportowe-
go wsie będą miały zabierane pie-
niądze z funduszu sołeckiego. – 
Jest 35 sołectw w naszej gminie,  
a miasto jest jedno. Uważam, że 
jeśli zsumujemy pieniądze, które 
w tej chwili są rocznie wydawa-
ne na wsie, a ile idzie na miasto, 
to już teraz wsie są poszkodowane 
– mówiła sołtys. Bożena Sobieraj-
ska dopytywała również o chod-
nik w Rokitnicy, którego budowy, 
jak zapowiedziała „nie odpuści”. 

Odnosząc się do wypowiedzi 
przewodniczącego Bogdana Wal-
czaka Kosmowski wyjaśnił, że 
również jest zwolennikiem sprze-
dawania działek gminnych, ale 
podkreślił, że to pociąga za sobą 
potrzeby dalszego inwestowania 
w infrastrukturę, a póki co w bu-
dżecie 2019 przeznaczony został 1 
mln zł na zagospodarowanie tere-
nu u zbiegu ulic Rolniczej i Cmen-
tarnej, gdzie jesienią 2018 roku 
wzniesiono pomnik dla uczczenia 
100-lecia niepodległości Polski. 

Burmistrz przypomniał też, że 
kompleks edukacyjno-sportowy 
ma być obiektem służącym za-
równo miastu, jak i wsi, a ponie-
waż szacunkowo będzie kosztował 
nawet 100 mln zł, może pochłonąć 
pełen pięcioletni plan finansowa-
nia gminnych inwestycji. 

 – W takim razie nie buduje-
my nic więcej poza kompleksem 
sportowym, a jeżeli nie, to trze-
ba rozmawiać inaczej, bo każdy  
z radnych i sołtysów ma swoje 
oczekiwania, jest wiele dokumen-
tacji, które trzeba wdrożyć w życie, 
jak chociażby rozbudowa oczysz-
czalni ścieków w Bartoszewicach, 
oczyszczalni ścieków w Strykowie 
(...) – podsumował burmistrz. ljs

Obecnie�na�terenie�
gminy�Stryków�
przebywa��
ok.�2�tysięcy�obywateli�
ukrainy,�a�nie�widać�
tego�w�deklaracjach�
śmieciowych.

Witold kosmowski

kuluarowe rozmowy już po przyjęciu budżetu 2019. na�zdjęciu�burmistrz�Witold�Kosmowski��
z�przewodniczącym�komisji�budżetu�radnym�Damianem�Perkiem�oraz�radnym�Mateuszem�Słojewskim,��
a�także�wiceburmistrz�Tamara�barańska-Kiemaczyńska.�
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Łowiczanin Roku
Domaniewice�|�Łowiczanin�roku�2018�nie�jest�z�samego�Łowicza,�ale�niewielu�jest�kojarzonych�z�Łowickiem�tak�mocno�jak�on

Mieczysław Szymajda 
– łowca talentów, mentor
i opiekun
Sam mówi, że tak znakomitych lat, jak rok 2018 i 2017, nie miał w swej 
pracy trenerskiej chyba nigdy. Jego podopieczni zdobywali w zakończonym 
roku całymi garściami medale ogólnopolskich zawodów lekkoatletycznych 
i łyżwiarskich. Bez tego, tytułu Łowiczanina Roku pewnie by nie było 
– ale też same te sukcesy nie wystarczyłyby. Szymajda imponuje czymś 
jeszcze: jest dla swych zawodników nauczycielem życia i wychowawcą. 
Sam nie ma dzieci – ale dla nich jest prawie jak ojciec.

Łowiczanin Roku. Ten ty-
tuł, od kiedy go nadajemy, stara-
my się przyznawać osobie, która 
w kończącym się roku zasłużyła 
się czymś niezwykłym, ale pozy-
tywnym, inspirującym dla naszej 
lokalnej społeczności. W przypad-
ku Mieczysława Szymajdy, które-
go kandydaturę redakcja NŁ zgło-
siła, a Kapituła Tytułu przyjęła 
w głosowaniu 29 listopada, wy-
mienienie wszystkich tegorocz-
nych sukcesów jest trudne. Choć 
nie niemożliwe: osiągnięcia za-
wodników UKS Błyskawica Do-
maniewice, trenowanych indywi-
dualnie przez niego, zebraliśmy 
w ramce – patrz obok.

Aż trudno uwierzyć, że wszy-
scy oni trenują u niego – bo mó-
wić o dwóch dyscyplinach w 
UKS Błyskawica jest właściwie 
przekłamaniem: jeśli traktować 
lekkoatletykę jako jedno, to moż-
na tak twierdzić, ale w jej ramach 
Szymajda trenuje zawodników 
w skokach w dal i wzwyż, rzu-
tach młotem i oszczepem, pchnię-
ciu kulą i w biegach, a na lodzie 
zarówno w short-tracku, jak i na 
długim torze. – Ja chcę, by jak naj-
więcej z nich jeździło, biegało, ru-
szało się – mówi o swych moty-
wacjach. – Jestem szczęśliwy, gdy 
przychodzą i ćwiczą.

Gdy go odwiedzam w sali gim-
nastycznej przy domaniewickiej 
szkole, dość późnym już wieczo-
rem, nie jest sam: w drogę powrot-
ną zabiera się rodzina: para ro-
dziców, którzy na indywidualny 
trening przywieźli swe dwie cór-
ki, sympatyczne, ładne kilkuna-
stolatki. Przyjechali z... Pabianic.
– A wczoraj była dziewczyna
z Sochaczewa. już ją na trenin-
gach sporo poprawiłem – mówi 
pan Mietek. 

Biegiem do pracy
Urodził się w Reczycach, tam 

nadal rodzinne gospodarstwo rol-
ne prowadzi jego siostra Kazi-

miera, a właściwie jej syn, Grze-
gorz, mieszka tam też jego mama 
Krystyna, ojciec Stanisław już 
nie żyje. Mieczysław Szymajda, 
sam mieszkający w Domaniewi-
cach, bywa w Reczycach niemal 
codziennie. Własnej rodziny nie 
założył. – Trudno byłoby pogo-
dzić to, co robię z obowiązkami 
rodzinnymi – mówi. – Cały czas 

jest poświęcony młodzieży, nawet 
dla siebie samego brakuje – przy-
znaje. 

Po szkole podstawowej w Re-
czycach uczył się w Technikum 
Mechanicznym w Łowiczu, do 
pierwszej pracy poszedł w GS 
Łyszkowice na stanowisku refe-
renta d.s. transportu. Potem za-
ocznie uczył się w Skierniewi-
cach. Do Łyszkowic miał 3,5 km, 
do Skierniewic już blisko 30, ale 
i tu i tu jeździł rowerem lub... bie-
gał. Był okres, kiedy potrafi ł prze-
biec 60 km dziennie, bo po pracy 
biegł jeszcze do kościoła do Do-
maniewic i wracał. 

Nie był nigdy atletycznie zbu-
dowany, stąd nie szukał swych 
sił w sportach zespołowych, na-
tomiast chętnie biegał. Wspo-
mina, że pierwszy raz ścigał się 
na zawodach w roku 1974. Za-
czął od 400 metrów, potem były 
dłuższe dystanse: 1500 m, 3 km, 
5 km, biegi przełajowe. Wspo-
mina chwilę, gdy ówczesny na-
uczyciel wf w technikum Marian 
Bursa nie chciał go puścić na start 

OsiĄgniĘcia MieczysłaWa szyMaJDy, tReneRa uKs BłysKaWica DOManieWice, W ROKu 2018
1.�7�stycznia�w�Kołomnie�pod�
Moskwą�zbigniew Bródka 
zdobył�brązowy�medal�na�
3km�w�biegu�drużynowym�
w�Mistrzostwach�Europy�
w�łyżwiarstwie�szybkim.
2.�W�lutym�uczestniczył,�już�
bez�sukcesów,�w�Olimpiadzie�
zimowej�w�Korei.�był�jednak�
chorążym�polskiej�ekipy,�
a�w�biegu�na�1500�m�był�12.�
3.�Weronika kaźmierczak�
(16�lat)�zdobyła�mistrzostwo�
Polski�w�skoku�wzwyż�
w�kategorii�poniżej�20�lat�na�
halowych�MP�w�Toruniu�9-11�
lutego.�dwukrotnie�na�tych�
zawodach�poprawiła�swój�
rekord�życiowy�(ze�170�na�171�
a�potem�na�174�cm.)
4.�na�tych�samych�MP�w�
Toruniu�Jakub Pająk,�uczeń�
ZSP�1�w�Łowiczu,�wywalczył�
srebrny�medal�w�skoku�wzwyż�
(195�cm�–�rekord�życiowy)�
w�kat.�juniorów.�To�pierwszy�

od�11�lat�męski�medal�w�tej�
imprezie�zawodnika�z�powiatu�
łowickiego.
5.�Andżelika Woźniak 
w�pchnięciu�kulą�miejsce�6,�
ale�poprawiła�swój�rekord�
życiowy�o�34�cm.�
6.�ukS Błyskawica 
Domaniewice�w�klasyfi�kacji�
drużynowej�uplasował�się�
na�pozycjach�17-25,�na�217�
klubów!
7.�25�lutego�Julia Perzyńska 
z�uKS�błyskawica�
Domaniewice�zdobyła�złoty�
medal�na�mistrzostwach�
halowych�woj.�łódzkiego�
w�lekkiej�atletyce�(u�16)�–�
158�cm.�na�tych�samych�
zawodach,�startujący�
w�barwach�Gimnazjum�
w�Domaniewicach,�ale�
trenowani�też�przez�M.�
Szymajdę:�Natalia Baleja�
zdobyła�2�srebra:�skok�w�dal�
i�pchnięcie�kulą,�a�Patryk 

Fijołek�brąz�w�skoku�wzwyż.
9.�na�mistrzostwach�woj.�
łódzkiego�w�l.a.�na�otwartym�
stadionie�25.26�maja,�6�
reprezentantów�błyskawicy�
zdobyło�6�medali:�Jakub 
Pająk�złoto�w�skoku�wzwyż�
(196�cm�–�rek.�życiowy),�
Aleksandra Goszczyńska�
w�rzucie�oszczepem�też�złoto,�
nadto�srebro�
w�rzucie�młotem,�srebro�
w�tej�samej�konkurencji�Jan 
Gabryelczyk,�a�brązy�Patryk 
Pająk w�skoku�w�dal�i�michał 
Bryk�w�rzucie�młotem.
10.�Jakub Pająk�złoto�na�
mistrzostwach�Polski�LZS:�
kolejna�życiówka,�201�cm.�
Tam�też�Angelika Woźniak�
srebro�w�rzucie�młotem.
11.�2�medale�w�fi�nale�
ogólnopolskim�czwartków�
Lekkoatletycznych:�srebro�
małgorzata Jakóbiec�
w�skoku�wzwyż�i�brąz�Antoni 

Abramowicz�w�rzucie�
piłeczką�palantową.
12.�MP�u23�Sara Rosiak�
(teraz�aZS�aWF�W-wa,�ale�
wychowanka�Szymajdy)�5�w�
rzucie�młotem.
13.�Cyprian mrzygłód 
(mistrz�Europy�u20�w�rzucie�
oszczepem�z�roku�2017)�–�
wychowanek�M.�Szymajdy,�
teraz�aZS�aWFiS�Gdańsk,�15�
lipca�w�Warszawie�na�mityngu�
rzucił�kolejną�życiówkę�–�
81,08�m.�W�sierpniu�na�ME�
seniorów�w�berlinie�zajął�9�
miejsce�z�wynikiem�80,20�
m.�–�ale�w�eliminacjach�
rzucił�83,85�m�–�nowy�rekord�
życiowy.
14.�Jakub Pająk�
wicemistrzem�Polski�w�
Ogólnopolskiej�Olimpiadzie�
Młodzieży�(jednocześnie�
MP�u18)�w�skoku�wzwyż�–�
200�cm�–�chorzów,�27-29�
lipca.�W�fi�nałach�także�Ola 

Goszczyńska�(oszczep)�
i�tomasz Wieteska (skok�
w�dal)
15.�22�sierpnia,�w�memoriale�
Kamili�Skolimowskiej,�w�kat.�
u19,�tomasz Wieteska 
wygrał�na�100m,�Julia 
Perzyńska�była�3�w�skoku�
w�dal�(nowy�r.�ż.),�Natalia 
Baleja�2�w�pchnięciu�kulą.
16.�25�sierpnia�Aleksandra 
Goszczyńska�w�rzucie�
oszczepem�brąz�w�igrzyskach�
LZS.
17.�26-28�października,�
Artur Janicki�brąz�na�MP�
w�łyżwiarstwie�szybkim�
w�Tomaszowie�maz.,�na�
dystansie�5000�m.�zbigniew 
Bródka�złoto�na�1500.�
18.�Artur Janicki na�10,�11�i�8�
miejscu�w�zawodach�Pucharu�
Świata�juniorów�w�łyżw.�
szybkim�w�Tomaszowie�Maz.�
odpowiednio�na�300,�1500�m.�
i�w�biegu�masowym).

WOJciecH 
WaligÓRsKi

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

chcę,�by�jak�
najwięcej�z�nich�
jeździło,�biegało,�
ruszało�się�
–�mówi�o�swych�
motywacjach.�
–�Jestem�
szczęśliwy,�
gdy�przychodzą
i�ćwiczą.

mieczysław Szymajda w magazynku przy sali gimnastycznej. Oszczepów�wystarcza�tam�dla�każdego.
W

O
Jc

iE
c

h
�W

a
Li

G
ó

r
S

K
i



11www.lowiczanin.info � ���nr 1������3�stycznia�2019

przełajów, ale w końcu się zde-
cydował – a on je wygrał. – To 
bardzo budowało do biegania – 
mówi.

Biegał w barwach Zrywu Ło-
wicz, zarówno indywidualnie jak 
i w sztafetach, trenowali go wspo-
mniany Marian Bursa i Stani-
sław Bieguszewski. Potem dużo 
biegał sam. Wydłużał dystanse:  
10, 20, 25 kilometrów, w koń-
cu i maraton. Przebiegł 5 Mara-
tonów Pokoju, 3 razy maraton 
w Berlinie zachodnim, maraton 
Puck-Hel. W Łowiczu dwukrot-
nie startował w organizowanych 
onegdaj morderczych wielobo-
jach biegowych (100 m, 400 m, 
1500 m, 10 km I maraton) – przy 
czym w ogólnopolskiej staw-
ce raz był VI a raz III. Jechał 
w rowerowej Sztafecie Pokoju  
do Moskwy. Brał też udział  
w duathlonach i triathlonach or-
ganizowanych w Łowiczu przez 
Mariana Dymka. 

Że coś znaczę…
Bieganie miało ukształtować 

jego życie. – Gdy poznałem ro-
botę ze sportem, to mi otworzyło 
oczy na świat i ruszyło myślenie 
– opowiada. – Wzmacniało moją 
wartość, że coś znaczę, że coś we 
mnie jest.

Istotnie, coś w nim było: coraz 
więcej młodych, których spoty-
kał na bieżniach, zaczynało jego 
prosić o porady w sprawach tre-
ningowych. Aż zaczęły się rady, 
by spróbował swych sił w szko-
le, jako nauczyciel wf. Posłuchał, 

poszedł na rozmowę do Marii 
Taflińskiej, ówczesnej dyrektor-
ki placówki w Domaniewicach, 
którą pamiętał jaką swą nauczy-
cielkę matematyki. Nie odrzuciła 

go, choć nie miał wykształcenia, 
poradziła, by zapisał się na Stu-
dium Wychowania Przedszkolne-
go w Skierniewicach, co już dało-
by mu prawo prowadzenia zajęć,  

a od zaraz zatrudniła jako kierow-
nika świetlicy.

Już w tej roli prowadził dużo 
zajęć sportowych, a gdy ukończył 
w roku 1984, już po wspomnia-
nym studium, IV rok warszaw-
skiej AWF, mógł już prowadzić 
lekcje w.f. Dyplom AWF, ze spe-
cjalnością nauczycielską, uzyskał 
rok później. 

Dla chcącego...
Maria Taflińska wiedzia-

ła co robi. Kto inny stworzyłby  
w oparciu o jej szkołę klub spor-
towy, który w kategorii klubów  
w gminach wiejskich w Pol-
sce jest w absolutnej czołówce?  
O takich sukcesach zresztą pew-
nie wcale nie myślała. Chciała 
mieć dobrego wuefmena. I do-
czekała się. Mieczysławowi Szy-
majdzie nie brakowało i nie bra-
kuje inwencji.  →

Arsenał łyżew powstał w 1996 roku. Gdy�tylko�przyjdzie�mróz�i�Szymajda�urządzi�lodowisko,�będzie�u�niego�można�jeździć,�nie�mając�nawet�
własnych.�Powiększana�przez�lata�wypożyczalnia�ma�ich�do�dyspozycji�w�tej�chwili�około�700�par.

Przy skoczni do�skoku�wzwyż.

Gdy�poznałem�
robotę��
ze�sportem,��
to�mi�otworzyło�oczy�
na�świat�i�ruszyło.�
Wzmacniało�moją�
wartość,�że�coś�
znaczę,�że�coś��
we�mnie�jest.

kilka lat temu, podczas treningów ze zbigniewem Bródką:�w�sali�–�i�na�lodowisku.

O laureacie mówią:
PaWeł KWiatKOWsKi
wójt gminy Domaniewice
niezwykły�talent�Mieczysława�
Szymajdy�do�wyszukiwania�
sportowych�talentów�docenił�
wójt�gminy�Domaniewice,�
Paweł�Kwiatkowski.�W�
rozmowie�z�naszym�reporterem�
wójt�przyznał,�że�z�radością�
obserwuje�działania�trenera�
oraz�jego�kolejne�osiągnięcia.�
–�O�wspaniałości�tego�
człowieka�świadczą�zdobywane�
przez�niego�nagrody,�a�także�
zaszczytne�tytuły.�choćby�w�
ostatnim�czasie�było�ich�wiele.�
Swoją�pracowitością��
i�gotowością�do�poświęcenia�
Mieczysław�Szymajda�wychował�
w�naszej�gminie�już�wielu�
wspaniałych�sportowców,��
a�dobrze�wiemy,�że�rosną�także�
ich�następcy,�których�pierwsze�
kroki�w�sportowym�świecie�są�
bardzo�udane.�To�z�jednej�strony�
zasługa�sportowej�pasji�tych�
osób,�z�drugiej�zaś�niezwykłych�
umiejętności�ich�trenera�–�
zauważył�wójt.�
nasz�rozmówca�podkreślił�
także,�że�Domaniewice,�
w�których�aktywnie�działa�
Mieczysław�Szymajda,�są�jedną�
z�nielicznych�gmin�w�okolicy,��
a�nawet�w�Polsce,�w�których�
sport�znajduje�się�na�tak�
wysokim�poziomie�i�ciągle�się�
rozwija.�
–�Osiągnięcia�podopiecznych�
są�najlepszym�świadectwem�
zaangażowania�oraz�pracy�
Mieczysława�Szymajdy.�
Serdecznie�gratuluję�trenerowi�
dotychczasowych�osiągnięć,�
nagród�oraz�kolejnych�tytułów.�
Jestem�przekonany,�że�są�one��
zasłużone.�Mam�nadzieję,�że�
z�upływem�czasu�będzie�ich�
coraz�więcej�–�zauważył�wójt.

MaRzena saDOWsKa
dyrektor Szkoły Podstawowej  
w Domaniewicach
–�Od�dawna�cenię�talent�oraz�
pracowitość�Mieczysława�
Szymajdy,�a�najlepszym�tego�
dowodem�był�wniosek,�jaki�
w�zeszłym�roku�złożyłam�
do�Kuratorium�Oświaty�o�
przyznanie�mu�nagrody.�Tak�się�
właśnie�stało.�Jestem�dumna�
z�naszej�owocnej�współpracy.�
Doceniam�wszystkie�osiągnięcia�
trenera,�również�te,�które�płyną��
z�jego�działalności�
pozaszkolnej.�Osoba�tak�
zaangażowana�i�aktywna�to�
prawdziwy�skarb.

RyszaRD OgOnOWsKi
dyrektor SP  w Skaratkach
–�Trener�Mieczysław�Szymajda�
to�człowiek�absolutnie�
zafiksowany�za�punkcie�sportu�
i�tego,�co�na�co�dzień�robi.�nie�
dość,�że�sam�jest�w�tym�wybitny,�
to�jeszcze�posiada�umiejętność�
dzielenia�się�sportową�pasją�i�
zarażania�nią�innych.�To�właśnie�
dzięki�mu�sport��
w�Domaniewicach�stoi�na�tak�
wysokim�poziomie.�Pamiętam�
moment,�kiedy�Mieczysław�
Szymajda�angażował�się�także�
w�życie�polityczne,�jednak�nawet�
wówczas�wyraźnie�widać�było,�
że�przynależność�partyjna�czy�
działalność�polityczna�mają�dla�
niego�drugorzędne�znaczenie,�
zaś�najważniejsze�jest�to,�by�
sport�w�powiecie�jak�najszybciej�
się�rozwijał�i�był�na�najwyższym�
poziomie.�Mieczysław�Szymajda�
jest�człowiekiem�absolutnie�
bezcennym�dla�sportu�w�naszej�
gminie.�Osobiście�zawsze�
podziwiałem�hart�ducha�trenera�

oraz�jego�zaangażowanie��
w�funkcjonowanie�lodowiska�
w�okresie�zimowym.�nigdy�
nie�było�dla�niego�zbyt�trudnej�
pory�czy�przeszkody�w�postaci�
warunków�pogodowych.�
bez�względu�na�to,�ile�było�
stopni,�potrafił�dbać�o�to,�by�
lodowisko�było�dla�młodzieży�
dostępne�i�bezpiecznie,�a�trzeba�
dodać,�że�robił�to�całkowicie�
bezinteresownie.�To�postawa�
absolutnie�godna�podziwu.

stanisłaWa 
FelczyńsKa
dyrektor Przedszkola  
w Domaniewicach
–�Długo�można�wymieniać�
rzeczy,�które�cenię�w�
Mieczysławie�Szymajdzie.�
Z�pewnością�należą�do�
nich�aktywność�na�gruncie�
społecznym,�zaangażowanie�
w�sprawy�sportu,�codzienne�
poświęcenie�dla�dobra�innych,��
a�także�pracowitość�–�podkreśla�
Stanisława�Felczyńska,�dyrektor�
Przedszkola�w�Domaniewicach.
Z�opinii�naszej�rozmówczyni�
wynika�również,�że�podziwia�
ona�trenera�także�za�wyjątkową�
dbałość�o�funkcjonowanie�
domaniewickiego�lodowiska.�
–�To�doprawdy�niezwykłe,�
z�jakim�zaangażowaniem�
ten�człowiek�dba�o�to,�żeby�
lodowisko�mogło�funkcjonować.�
bez�względu�na�porę�dnia�czy�
nocy,�w�okresie�zimowym,�kiedy�
warunki�są�trudne,�czyści�je��
i�uzupełnia�wszelkie�ubytki,�żeby�
było�to�miejsce�bezpieczne�dla�
użytkowników.�Pozostaję�pod�
ogromnym�wrażeniem�tej�pracy.�
Doceniam�również�to,�jaką�jest�
osobą.�chwała�mu�za�to,�co�robi�
dla�innych!

RaDOsłaW taFlińsKi
domaniewicki podróżnik 
i fotograf
–�Z�Mieczysławem�Szymajdą�
znam�się�od�wielu�lat.�
Początkowo�był�moim�
nauczycielem�wychowania�
fizycznego.�bez�wątpienia�jest�
to�człowiek,�który�sportem�żyje�
i�tej�dziedzinie�życia�wszystko�
podporządkowuje.�Myślę,�że�
właśnie�dlatego�tak�wiele�udało�
mu�się�w�życiu�osiągnąć�–�
podkreśla�radosław�Tafliński.
nasz�rozmówca�zauważył,�
że�od�wielu�lat�docenia�
niezwykłą�umiejętność�trenera�
do�wyławiania�sportowych�
talentów,�a�potem�wykształcania�
w�tych�ludziach�niezbędnych�
w�sporcie�umiejętności.�
radosław�Tafliński�przyznał�
jednak,�że�przy�całym�swoim�
zaangażowaniu,�wyjątkowej�
pracowitości�oraz�wytrwałości�
trener�bywa�jednak�człowiekiem�
niezbyt�łatwym�w�obyciu.�
–�To�osoba�o�niezwykłej�sile�
charakteru�i�płynącego�z�
niej�uporu.�Kiedy�sobie�coś�
postanowi,�bardzo�trudno�go�od�
tego�pomysłu�odwieść.�Myślę,�
że�to�właśnie�wspomniana�
wytrwałość�pozwoliła�mu�tyle�
osiągnąć�–�zauważył.�
Dodajmy,�że�nasz�rozmówca�
jako�jedyny�docenił�również�
inną�umiejętność�Mieczysława�
Szymajdy,�a�jest�nią�talent�do�
zbierania�grzybów.�–�Trener�
jest�zapalonym�grzybiarzem.�
nie�mogę�wyjść�z�podziwu,�że�
nawet�w�czasie�niesprzyjającej�
pory,�potrafi�przynieść�z�lasu�
całe�skrzynki�grzybów.�nie�mam�
pojęcia�jak�mu�się�to�udaje,��
ale�naprawdę�mi�to�imponuje�
–�podkreślił�radosław�Tafliński.
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Sam biegał, więc od początku 
kładł nacisk na to, by jego ucznio-
wie biegali. Ale po jakimś czasie 
dostrzegł też potencjał tkwiący 
w konkurencjach rzutowych –
i uparł się, że jego dzieci będą 
mogły się w tej dziedzinie roz-
wijać.  

W szkole w Domaniewicach 
dzieci ćwiczą więc pchnięcie kulą, 

rzut oszczepem i rzut młotem. Jak, 
gdzie, czym? – można zapytać. – 
Kula zawsze była – mówi Szy-
majda. Ma rację, to akurat w nie-
których szkołach można jeszcze 
znaleźć, choć już sporadycznie. 
Ale oszczep? Istotnie, na początku 
nie było – więc pan Mietek, jak go 
wszyscy nazywają, uciął kiedyś 
30 kijów wierzbowych, prostych, 

długości 210 cm, takich, by waga 
była prawidłowa – i dał je dzie-
ciom do ręki. Techniki rzutu uczył 
się na AWF-ie, miał co przekazać. 
– Tymi kijami rzucaliśmy na lekcji 
i fajna zabawa była – opowiada. – 
A jak się niektóre połamały, to cią-
łem nowe. 

Potem kupił dla szkoły pierw-
sze dwa prawdziwe oszczepy, na-

stępnie sukcesywnie uzupełniał 
magazyn – dziś chlubi się tym, 
że na lekcji każdy uczeń ma swój. 
Przez lata ćwiczeń nie zdarzył 
się ani jeden wypadek. Podobnie 
z rzutem młotem. W sali gimna-
stycznej młotem? A jednak, moż-
na. Pierwszym młotem są bowiem 
dla uczniów ciężkie piłki lekarskie 
umieszczone w obłego kształtu 

W szkole w Domaniewicach można trenować bieg przez płotki, a także rzut młotem. Tak:�aby�było�to�możliwe�w�sali�„młot”�jest�zrobiony�z�ciężkiej�piłki�lekarskiej�umieszczonej�w�sznurkowej�siatce.

Pan MieteK tO „OJciec cHRzestny” DOManieWicKiegO sPORtu
Mieczysław�Szymajda�miał�
bardzo�duży�wpływ�na�
Łukasza Fabjańskiego,�
który�był�jego�uczniem,�
zawodnikiem,�a�teraz�sam�jest�
trenerem�short�tracku�w�aZS�
Politechniki�Opolskiej.�Jak�
wspomina�Łukasz�Fabjański,�
poznał�pana�Mietka�w�klasie�
iV�Szkoły�Podstawowej�
w�Domaniewicach,�gdy�
z�mniejszego�budynku,�
gdzie�uczyły�się�młodsze�
dzieci,�jego�klasa�została�już�
przeniesiona�do�głównego�
budynku�szkoły.�Lekcje�w.f.�
z�panem�Mietkiem�od�razu�
mu�się�spodobały,�ponieważ�
miał�on�nietypowe�podejście�
do�dzieci.�Każda�lekcja�była�
niespodzianką.�
Szymajda�zachęcał�
wszystkich�uczniów�do�
przychodzenia�na�SKS,�
na�których�prowadził�
systematyczne�i�intensywne�
ćwiczenia�ogólnorozwojowe.�
był�całkowicie�pochłonięty�
pracą�z�dziećmi�i�młodzieżą.�–�
Spędziliśmy�z�nim�na�co�dzień�

mnóstwo�czasu�po�lekcjach,�
często�nawet�w�święta�–�
wspomina�Łukasz�Fabjański.�
Jak�pamięta,�któregoś�
roku�zdarzyło�się�nawet,�że�
zawodnicy�uKS�błyskawica�
nie�byli�w�domu�podczas�
Wigilii,�bożego�narodzenia,�
Sylwestra�i�nowego�roku,�
ponieważ�trener�zabrał�ich�
do�białegostoku,�gdzie�mieli�
obóz�sportowy.�akurat�taki�
termin�był�wolny�i�wyjazd�
można�było�zorganizować�
taniej�niż�w�innych�dniach.�
nasz�rozmówca�wspomina�te�
czasy�jako�wspaniałe,�bo�na�
sport�było�jeszcze�tyle�czasu.�
W�domach�nikt�nie�miał�
jeszcze�komputera...���
Z�sentymentem�wspomina�
też�te�wieczory�i�noce,�gdy�
wraz�z�panem�Mietkiem�
wylewali�wiadrami�wodę�na�
płytę�lodowiska�np.�między�
godz.�23�a�1�w�nocy,�a�potem�
trenowali�w�godzinach�4-6,�
gdy�tafl�a�była�najlepszej�
jakości,�bo�wchodzili�na�nią�
jako�pierwsi.

–�On�jest�jakby�z�innej�planety,�
To�nie�jest�typowy�nauczyciel�
–�uważa�Łukasz�Fabjański.�
Mówi,�że�jego�pierwszy�trener�
nie�dyskredytował�nikogo,�
kto�chciał�uprawiać�sport.�
Potrafi�ł�wprawdzie�powiedzieć�
szczerze,�że�ktoś�do�short�
tracku�się�nie�nadaje,�ale�jeśli�
chciał�trenować,�to�umiał�
mu�znaleźć�odpowiednią�
dla�niego�dyscyplinę�sportu�
np.�rzut�młotem.�Miał�
intuicję,�która�mu�to�trafnie�
podpowiadała.�Gdy�już�ją�
znalazł�to�mówił,�że�każdy�
może�osiągnąć�cel,�jaki�sobie�
wyznaczy,�ale�to�wymaga�
pracy
Swoimi�zawodnikami�
opiekował�się�najlepiej�jak�
potrafi�ł.�Zabiegał�o�stypendia�
dla�zawodników,�starał�się�
załatwić�im�buty�i�stroje.�
Wiedział,�że�w�zawodników�
trzeba�zainwestować.�umiał�
ich�pochwalić,�ale�czasem�
nakrzyczał�na�nich,�starał�się�
chronić�przed�zagrożeniami,�
które�na�nich�czyhają.�

Trenowanie�pod�jego�okiem�
to�nie�było�tylko�trenowanie,�
lecz�prawdziwa�szkoła�życia.�
Oczywiście,�nie�wszystkim�te�
metody�odpowiadały,�ale�ci,�
którzy�ich�nie�akceptowali,�nie�
przychodzili�na�treningi.�
Pan�Łukasz�zapewnia,�że�
zawsze�umiał�te�nauki�i�troskę�
docenić.�
Dla�niego�Mieczysław�
Szymajda�to�„ojciec�chrzestny”�
domaniewickiego�sportu.�
Gdyby�nie�jego�charakter,�
zapał�i�poświęcenie,�to�
taka�mała�miejscowość�
jak�Domaniewice,�w�której�
działa�uKS,�który�nie�ma�
ani�krytego�lodowiska,�ani�
nawet�zwykłego�biura,�nigdy�
nie�dochowałaby�się�mistrz�
olimpijskiego.�
Łukasz�Fabjański�nie�ukrywa,�
że�pan�Mietek�miał�duży�
wpływ�na�niego,�że�go�
ukształtował.�Dzisiaj�sam�jest�
trenerem�short�tracku�
w�Opolu,�do�którego�wyjechał�
najpierw�na�studia,�ale�się�
w�nim�osiedlił.�

trener mieczysław Szymajda z medalistami z Gimnazjum 
Domaniewice. Od�lewej:�natalia�baleja,�Patryk�Fijołek�i�Julia�Perzyńska.�
Mistrzostwa�Województwa�Łódzkiego�LZS�Szkół�Podstawowych,�
Gimnazjalnych�i�Ponadgimnazjalnych�w�Spale,�21-22.03.2018�r.�
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Angelika Woźniak (pchnięcie kulą, rzut oszczepem) z trenerem 
mieczysławem Szymajdą�w�studio�TV�republika,�kwiecień�2018�r.
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siatce z długą sznurową końców-
ką. Można coś takiego wymyślić  
i zrobić? Można, trzeba chcieć. 
Na prawdziwe młoty też przyszedł 
kiedyś czas – bo boisko pozwala 
na rzucanie. I znowu: choć nie ma 
na nim ochronnej siatki, nic groź-
nego się nigdy nie stało. 

No, poza tym, że przed rokiem, 
o czym w Nowym Łowiczaninie 
pisaliśmy, a który to temat pod-
chwyciły telewizje, ktoś te mło-
ty ukradł i sprzedał na złom.  
Policja złapała złodzieja, więk-
szość młotów odzyskano, ale nie 
wszystkie. 

W szkole są też płotki do bie-
gania – no, właśnie, przez płot-
ki – i skocznia do skoku wzwyż. 
Wszystko wykorzystywane.

Dobry materiał
Spośród uczniów domanie-

wickiej wywodzi się wielu, je-
śli nie większość utytułowanych 
młodych zawodników, których 
Mieczysław Szymajda wycho-
wał. A przecież nie jest to wiel-
kie środowisko, Domaniewice to 
wioska jak tysiące innych, dzie-
ci takie jak wszędzie. Jak to się 
więc dzieje, że spośród nich wy-
ławia on tyle talentów? Nawet 
takich, jak jego najsłynniejszy 
wychowanek, mistrz olimpijski  
w łyżwiarstwie szybkim Zbi-
gniew Bródka?

– Już pierwsze sprawdziany 
na lekcjach coś pokazują – mówi 
Mieczysław Szymajda. – Zawsze 
w liczbie tych ponad dwudzie-
stu osób widać tych najlepszych  
i co można z nimi zrobić. Do tego 
trzeba mieć warunki, ale nawet 
jak one są trochę słabsze, to jeśli 
ktoś ma wiarę w to, co robi, jeśli 
widzi w tym coś pozytywnego, 
to potrafi to robić dobrze. 

I ciągnie dalej: – Powiem, że 
rzeczywiście mam to „czucie”. Ja 
nawet w rozmowie z dzieckiem 
wyczuwam, co w nim zaczyna 
kwitnąć, na co jest ukierunkowa-
ne, co chce robić. Bardzo dużo 
można wywnioskować z rozmo-
wy. 

Więc jego rolą jest nie tylko 
dostrzec tych zdolnych, ale i ich 
zmotywować. Szymajda przy-
znaje, że nieraz trochę na siłę sta-
ra się ich wciągać w sport. Bo 
nawet jeśli są wybitne talenty, to  

w parze ze zdolnościami często 
nie idzie chęć, wola, upór, wy-
siłek. – Tacy rzadko na treningi 
przychodzą, a w rodzinie nie ma 
ich kto przypilnować – mówi.

Nie dodaje – ale mówią o tym 
inni, którzy go znają (patrz wy-
powiedzi w ramkach), że jed-
nak wielu tych, których trudno 
było do wysiłku zachęcać, jednak 
ostatecznie ten wysiłek podej-
mowało, a dzięki temu przeszło 
przez trudne lata burzy i naporu , 
odnajdując się potem z powodze-
niem w dorosłym świecie.

Osłodą w trudnym dziele 
prowadzenia drogą treningów  
i kształtowania – trudnego – cha-
rakteru niektórych rodzimych 
talentów byli dla pana Mieczy-
sława zawsze ci, którzy sami 
bardzo chcieli u niego trenować. 
I przyjeżdżali sami do niego, 
bądź – częściej – byli przywoże-
ni przez rodziców. Nieraz z da-
leka, jak ci spotkani z Pabianic  
i z Sochaczewa, częściej z Łowi-
cza i Głowna. 

Praca indywidualna
Przyjeżdżają, bo wiedzą, że on 

poświęci im czas. Pan Mieczy-

sław podkreśla, że w swej pracy 
z utalentowanymi zawodnikami 
rzadko kiedy łączy ich w grupy. 
– W indywidualnych konkuren-
cjach wtedy jest najlepszy efekt – 
mówi. Przy czym wcale nie musi 
to być trening hiperintensywny,  
na etapie młodzików wystarczy 
dwa razy w tygodniu. – We wcze-
śniejszym wieku lepiej nie prze-
dobrzyć z treningami, ja nigdy 
nie przedobrzyłem, choć byli tacy, 
którzy sami za dużo trenowali – 
przyznaje. 

W juniorach potrzeba już  
4-5 treningów tygodniowo – ale, 
jak podkreśla: wtedy rodzice już 
raczej nie muszą swych dzieci  
na treningi wozić.

A po niektórych on sam wyjeż-
dżał i wyjeżdża, jeśli tylko widzi, 
że może to komuś pomóc prze-

trwać trudny okres słabszej mo-
tywacji. No i w juniorach zostają 
przy treningach tylko ci, którzy 
już widzą, że coś w tej dziedzinie 
mogą osiągnąć. Inni odchodzą. 
Ale czy coś stracili? 

Szymajda jest przekonany,  
że przeciwnie: lata treningów 
uczą pracy. Po prostu. I ocalają  
przed wejściem na złą drogę,  
bo pokazują jakiś cel, inny niż  
na ekranie gry komputerowej czy 
podsunięty przez dilera trefnych 
substancji

lodowisko
W Domaniewicach Mieczy-

sław Szymajda założył najpierw, 
jeszcze w latach 80. klub LZS 
Maraton, a w roku 1996 prze-
kształcił go w UKS Błyskawica. 
Powód?   →

agnieszKa OleJniczaK: On Jest JaK człOWieK z Żelaza

Dla�agnieszki�Olejniczak,��
z�domu�Kędziora,�Mieczysław�
Szymajda�jest�wzorem,�osobą,�
na�której�ciągle�może�polegać.�
utrzymuje�z�nim�stały�kontakt.
Mieczysław�Szymajda�był�jej�
nauczycielem�wychowania�
fizycznego,�jej�sportowy�talent�
zauważył,�gdy�była�w�klasie�
iii�szkoły�podstawowej.�nie�
przypuszczała�wówczas�jak�
duże�znaczenie�dla�jej�życia�
będzie�miała�ta�znajomość.�
To�dzięki�Mieczysławowi�
Szymajdzie,�i�tego�jak�potrafił�
wychowywać,�dziś�jest�
nauczycielem�wychowania�
fizycznego,�pracuje�z�trudną�
młodzieżą�w�Młodzieżowym�
Ośrodku�Socjoterapii��
w�Łodzi�oraz�w�Zespole�Szkół�
Specjalnych�w�Głownie.��
W�Miejskim�Ośrodku�Sportu��
i�rekreacji�jest�koordynatorem�
d/s�sportu,�odpowiada�za�
organizację�imprez.�Dzięki�

swemu�trenerowi,�ona,�
dziewczyna�ze�wsi,�startowała�
w�zawodach�ogólnopolskich�
i�zdobywała�czołowe�miejsca.�
Dzięki�nim�mogła�zdobyć�
sprzęt�sportowy,�który�
pozwolił�się�jej�dalej�rozwijać.�
bo�domaniewicki�klub�w�jej�
czasach�nie�miał�dużych�
możliwości�finansowych.�Sport,�
jak�przyznaje,�otworzył�ją�na�
świat.�Dzięki�wynikom�mogła�
otrzymywać�stypendia,�na�
studiach�gdy�słyszano�„od�
kogo”�jest�od�razu�kojarzono,�
ona�też�nie�była�anonimowa.
Mówi,�że�obecnie��robi�to�
co�kocha,�czyli�pracuje�z�
młodzieżą�i�wychowuje�
przez�sport.�Jej�uczniowie�
są�wymagający,�ale�jak�nam�
powiedziała�–�w�życiu�trzeba�
podnosić�sobie�poprzeczkę�i�
szukać�wyzwań,�jak�w�sporcie.�
–�Trener��cieszył�się,�gdy�
młodzi�sami�przychodzili�na�

treningi,�bo�chcieli,�ale�gdy�
widział�kogoś�z�talentem,�a�
widać�było,�że�nie�wie�co��
ze�sobą�ma�zrobić,�był�trochę�
zagubiony,�to�robił�wszystko,�
aby�go�wciągnąć�do�sportu.�
największą�satysfakcję�miał,�
gdy�się�udawało�i�pojawiały�się�
wyniki�–�wspomina.�
Dodaje,�że�niewiele�osób�wie,�
że�Mieczysław�Szymajda�w�ten�
sposób�uratował�niejednego�
młodego�człowieka,�który�
właśnie�zaczynał�„przygodę”��
z�narkotykami�czy�alkoholem.
Wśród�swoich�podopiecznych�
–�opowiada�pani�agnieszka�–�
Szymajda�cieszy�się�atencją,�
choć�potrafi�mocno�zrugać,�
gdy�ktoś�„da�ciała”,�szczególnie�
gdy�w�czasie�startu�w�
zawodach�widzi,�że�komuś�się�
nie�chce.�Po�wszystkim�jednak�
zazwyczaj�dodaje�–�„Widzimy�
się�na�treningu”,�nie�zamyka�
drzwi,�daje�szansę.

W�pamięci�ma�jak�ją�
motywował�do�startu��
w�zawodach,�jak�wiara�trenera�
wpływała�na�to,�że�dawała�
z�siebie�wszystko�w�czasie�
biegów�przełajowych�czy�
zawodów�w�short-tracku.�–�
Mówił�„To�jest�Twój�dzień,�jesteś�
doskonale�przygotowana,�daj�
z�siebie�wszystko”�–�opowiada�
–�zawsze�kazał�koncentrować�
się�w�czasie�startu�na�sobie,�nie�
oglądać�się�na�innych.
�–�To�człowiek,�który�całe�swoje�
życie�poświęcił�dla�sportu�
i�dla�drugiego�człowieka.�
niektórzy�patrzą�na�to�co�robi�
i�mówią,�że�to�szaleniec,�że�
jest�niepoważny,�bo�potrafi�
rozmawiać�z�młodzieżą�jej�
językiem,�żartować,�nawet�
się�wygłupiać,�ale�wyniki�
jakie�osiągali�i�osiągają�jego�
podopieczni�świadczą�na�jego�
korzyść.�Dla�mnie�to�człowiek�
z�żelaza,�który�nigdy�się�nie�
poddaje.�tb

Powrót z ostatniej Olimpiady.�Mieczysław�Szymajda�wita�Zbigniewa�bródkę

tego samego dnia, 22 lutego 2018 r., Warszawa Okęcie.�Od�lewej:�Edyta�baleja�–�Dyrektor�GOKu��
w�Domaniewicach,�Zbigniew�bródka,�andrzej�bródka,�ryszard�Ogonowski,�Paweł�Kwatkowski�–�Wójt�Gminy�
Domaniewice,�Grzegorz�Kostrzewa,�Tomasz�Mroczkowski,�trener�Mieczysław�Szymajda
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Powiem,��
że�rzeczywiście��
mam�to�„czucie”.��
Ja�nawet�w�
rozmowie�
z�dzieckiem�
wyczuwam,��
co�w�nim��
zaczyna�kwitnąć,��
na�co�jest�
ukierunkowane,��
co�chce�robić.



14 �www.lowiczanin.info3�stycznia�2019������nr 1    

rEKLaMa

Chciał rozszerzyć wachlarz 
dyscyplin o łyżwiarstwo. Bowiem 
od czasu, gdy przy szkole powsta-
ło asfaltowe boisko, organizował 
na nim zimą – od roku, o ile do-
brze pamięta – 1986 – naturalne 
lodowisko. 

Pisaliśmy o nim na naszych ła-
mach wielokrotnie, właściwie co 
roku – bo z takąż regularnością 
Mieczysław Szymajda je urzą-
dzał. Czyni to nadal, choć łagod-
ne ostatnimi czasy zimy powo-
dują, że funkcjonuje ono zwykle 
tylko przez 1-2 tygodnie w roku, 
podczas gdy przed laty lód na 
nim był ścięty przez dwa miesiące  
i więcej. 

Piszę, że pan Mieczysław two-
rzył to lodowisko, co jest tylko 
w części nadużyciem. Oczywi-
ście: pomagali mu w tym chłopcy  
z sekcji, którą stworzył, czasem 
jeden, czasem kilku, ale bez jego 
osobistej determinacji, zaangażo-
wania, pomysłowości i wierności 
pomysłowi – przejawiającej się w 
tym, że gdy nikt nie przyszedł po-
móc on i tak, sam, w nocy, sprzą-
tał taflę i wylewał na nią nowe 
warstwy wody, stojąc z wężem na 
mrozie – lodowisko by nie prze-
trwało. Na przykładzie lodowiska 
Mieczysław Szymajda pokazuje 

jak, niestety, zmienia się podejście 
młodych do życia. Przed laty po-
magających w pracach przy lodo-
wisku było wielu. Dziś, gdy ich o 
to poprosi, owszem, przyjdą – ale 
spontanicznej, oddolnej inicja-
tywy już nie ma. – Zupełnie ina-

czej spędzają czas – mówi trener. 
– A samemu, to nawet rozwinąć 
na mrozie 60-metrowy wąż jest 
ciężko. 

A wąż krótszy być nie może: 
lodowisko ma wymiary 30 na 50 
metrów i – jeśli pogoda pozwala 
– jest największym w promieniu 
kilkudziesięciu kilometrów.

I to na tej tafli kształtował się 
talent Zbigniewa Bródki. Dzięki 

Szymajdzie w Domaniewicach 
potoczyło się wszystko jak w mo-
delowym przykładzie: od zawo-
dów Błękitnej Sztafety i o Złoty 
Krążek, które kiedyś gromadziły 
młodzież, przez decyzję o stwo-
rzeniu sekcji short tracku, po indy-
widualny – a jakże – trening z naj-
bardziej utalentowanymi, w tym 
i z nim, mistrzem olimpijskim  
z Soczi.

Wychowankowie
Pytanie o to, których ze swo-

ich zawodników zapamiętał naj-
bardziej, wprawia pana Mietka 
w małe zakłopotanie – choć ni-
gdy z natury zakłopotany nie jest 
i trudno go czymkolwiek speszyć. 
Po prostu było ich wielu, na prze-
strzeni już ponad 30 lat. Ale pró-
buje. 

Wymienia najpierw Witolda 
Kucińskiego ze Skaratek, który 
biegał na średnich dystansach, do-
chodząc do VI miejsca w Polsce 

na halowych Mistrzostwach Pol-
ski juniorów. Potem Wojtka Wie-
teskę, znakomitego w sprintach, 
tak na 100 jak i na 200 m. Swoją 
siostrzenicę Krystynę Foks, wie-
lokrotnie występującą na Ogólno-
polskiej Olimpiadzie Młodzieży, 
Młodzieżowych MP i MP junio-
rów w biegach na średnich i dłu-
gich dystansach i w przełajach.

Dalej Rafała Kaźmiercza-
ka, który przyjeżdżał do niego 
z Łowicza trenować skok wzwyż 
i z nim osiągnął 215 cm, a swój  

sPOtKać POzytyWnegO „sPORtOWegO szaleńca” 
Rafał kazimierczak,�dzisiaj�
dziennikarz,�w�2002�roku�
zdobył�wicemistrzostwo�
Polski�seniorów�w�skoku�
wzwyż�z�rezultatem�2,22�m.�
Wówczas�reprezentował�
aZS-aWF�Warszawa,�
ale�–�jak�podkreśla�–�jest�
wychowankiem�Mieczysława�
Szymajdy,�który�dla�niego�
zawsze�będzie�„panem�
trenerem”,�choć�wszyscy�
zwykli�o�nim�mówić�„pan�
Mietek”.�Z�perspektywy�
czasu�uważa,�że�wszystko�
jest�zasługą�spotkania�z�tym�
pozytywnym�„sportowym�
szaleńcem”.�
aby�opowiedzieć�swoją�
historię�cofa�się�do�pierwszej�
połowy�lat�90.,�do�czasów�
LZS�Maraton�Domaniewice.�
uczęszczał�wówczas�do�
klasy�maturalnej�w�liceum�
im.�Józefa�chełmońskiego�
w�Łowiczu.�–�Miałem�
wtedy�prawie�2�metry�
wzrostu�i�prawie�nic�nie�
ważyłem�–�wspomina.�W�
ławce�siedział�z�Michałem�
Goździkiem,�który�trenował�
u�Mieczysława�Szymajdy�

bieg�na�dystansie�400�
m.�Kiedyś,�podczas�
treningu,�wspomniał�
o�predyspozycjach�
anatomicznych�
swojego�kolegi�i�jego�
umiejętnościach,�które�
ujawniły�się�już�na�SKS-
ach.�Mieczysław�Szymajda�
stwierdził,�że�jego�budowa�
jest�idealna,�by�mógł�
trenować�skok�wzwyż��
i�wkrótce�pojechali�razem�
na�pierwsze�zawody�do�
Łodzi.�rafał�Kazimierczak�
wspomina,�że�wtedy,�ani�
on,�ani�jego�trener�nie�mieli�
pojęcia�o�skokach�wzwyż.�
Mieczysław�Szymajda�
namalował�mu�numer�
startowy�farbą�olejną�na�
koszulce,�a�skoczek�patrzył,�
co�robią�inni�zawodnicy��
i�starał�się�ich�naśladować:�
wkrótce�okazało�się,�że��
z�dobrymi�efektami.�
W�takim�duecie�jeździli�
razem�na�zawody��
w�całej�Polsce,�choć�rafał�
Kazimierczak�wspomina,�
że�musieli�wyglądać�dość�
komicznie,�bo�pan�Mietek�

nie�jest�dużego�wzrostu,�
a�on�ma�prawie�2�metry.�
Pamięta,�że�kiedyś�przyszedł�
na�trening�ogolony�na�
łyso,�a�następnego�dnia�
w�tym�samym�wydaniu�
zaprezentował�mu�się�jego�
trener.�Pamiątką�z�tamtych�
czasów�jest�wspólne�zdjęcie,�
na�którym�pan�Mietek�
podskakuje,�by�dorównać�
wzrostem�zawodnikowi.�
–�To�wszystko�było�
na�zasadzie�takiego�
porozumienia�dusz�–�
wspomina.�
Zawodnik�pamięta,�że�
niejednokrotnie�bywało�
tak,�że�kiedy�on�nocował�
w�bursie,�to�jego�trener�–�
w�samochodzie.�Zresztą�
wielokrotnie�przyjeżdżał�po�
niego�do�Łowicza,�by�zabrać�
go�na�trening.�Wszystko�
to�było�w�czasach,�gdy�
trenowanie�skoku�wzwyż,�do�
tego�na�wsi�pod�Łowiczem,�
było�dla�wszystkich�
kompletną�abstrakcją.�
rafał�Kazimierczak�
wspomina�wyjątkowe�
zaangażowanie�swojego�

trenera�w�urozmaicanie�
treningów�i�dopingowanie�
zawodników.�nigdy�nie�
zapomni,�jak�pan�Mietek�
wyniósł�materace�na�
stadion�i�zorganizował�
konkurs�w�skoku�wzwyż�
z�udziałem�okolicznych�
dzieciaków.�Wygrał�
oczywiście�rafał�
Kazimierczak,�a�w�nagrodę�
dostał�3�dolary.�
Kiedy�już�jako�dziennikarz�
przygotowywał�dla�
„Przeglądu�Sportowego”�
materiał�o�sukcesie�
olimpijskim�Zbigniewa�
bródki�i�jego�trenera,�to�
okazało�się,�że�Zbyszek�
również�był�wśród�tych�
dzieciaków.�
–�Takich�ludzi,�albo�już�nie�
ma,�albo�są�na�wyginięciu.�
Z�tego,�że�poświęcał�swój�
czas�nic�nie�miał.�
Myślę,�że�sport�na�tych�
małych�wsiach�musi�się�
opierać�na�takich�właśnie�
pozytywnych�„sportowych�
szaleńcach”�i�ja�swojego�
spotkałem!�–�kwituje�naszą�
rozmowę.�

zawodnicy sekcji łyżwiarskiej ukS Błyskawica,�rok�2010. mieczysław Szymajda w magazynie�przy�lodowisku.

zbigniew Bródka (w głębi) tu�właśnie�zaczynał�karierę.

Szymajda przy pracy przy�wygładzaniu�tafli�lodowiska.
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rekord życiowy miał 222 – na 
poziomie niemal olimpijskim. – 
Wtedy miałem dużą grupę lek-
koatletów z Łowicza – wspomina 
Szymajda: Patryk i Marcin Kotar-
scy, Tomasz Gać, Łukasz Papuga, 
Michał Goździk i mój najlepszy 
do tej pory sprinter Emanuel Zim-
ny, obecnie trener Aktywnych So-
chaczew. 

Jako kolejnych trener wymie-
nia młociarzy Piotra Radomskie-
go i Rafała Górę, oszczepniczkę 
Małgorzatę Witkowską (srebro 
MP młodziczek), płotkarkę Iwo-
nę Michalak, ….. Łukasza Mil-
czarka, ….. Aleksandrę Gosz-
czyńską. A z łyżwiarzy Agnieszkę 
Kędziorę (brąz MP juniorów), 
Łukasza Fabiańskiego, który ści-
gał się z Bródką i tylko poważ-
na kontuzja na lodzie, skutkują-
ca przecięciem ścięgien w łydce, 
uniemożliwiła mu dalsze sukcesy, 
siostrę Zbyszka Joannę Bródkę, 

Mariusza Fabiańskiego, Wojcie-
cha Suta, wreszcie, co oczywiste, 
Zbigniewa Bródkę. I z najnow-
szych: łyżwiarzy Artura i Seba-
stiana Janickich, oszczepnika 
Cypriana Mrzygłoda. Wreszcie 
tych wszystkich młodych, którzy  
w minionym roku tyle osiągnęli 
na różnych zawodach, a których 
nazwiska przytaczamy w ramce 
na str. 10.

Dzień pracy
Łowiczanin Roku 2018 ma każ-

dy dzień wypełniony. Gdy uma-
wialiśmy się na spotkanie, zna-
lazł czas po godz. 20. No bo tego 
dnia  z rana, po naostrzeniu kilku 
par łyżew, był z grupką swych łyż-
wiarzy na sztucznym lodowisku  
w Łowiczu (– Zawożę ich bu-
sem, do 8 osób zabieram, ale i dla 
jednej pojadę – mówi), potem w 
Łodzi odbierał nagrodę dla naj-
lepszego w województwie tre-

nera zrzeszenia LZS, (nagrody 
odebrali także Zbigniew Bródka  
za I miejsce i Artur Janicki za IX 
w kategorii zawodników).

Gdy wrócił, wyławiał ryby 
ze swojego stawu hodowlane-
go w Reczycach (hoduje szczu-
paki, karpie i amury), potem coś 
zjadł – i udawał się do szkoły na 
umówiony indywidualny trening.  
– Zawsze minimum 1,5-godzinny, 
zawsze rozgrzewka, część głów-
na i końcowa, jak na lekcji, tylko 
mocniej – śmieje się. – I technicz-
ny i siłowy i skocznościowy, zale-
ży jaka konkurencja.

A to była sobota, w dni po-
wszednie są przecież także lekcje 
w szkole. W wolnej chwili, choć 
tych jak na lekarstwo, pan Mie-
tek chętnie też chodzi na grzyby. 
Grzybiarzem jest znakomitym, 
tak pod względem wiedzy co, jak 
i gdzie zbierać. 

Przede wszystkim jednak zbie-
ra i łowi talenty. A potem je ob-
rabia, kształtuje, by błyszczały.  
I same stawały się trwałe i odpor-
ne. – Moja fascynacja lekką atle-
tyką i łyżwami stała się codzien-
nością. Chciałem dobrze dla 
wszystkich, by jak najwięcej ich 
się ruszało, biegało, skakało, jeź-
dziło. – powtarza. – Robię coś, co 
przyciąga wiele osób, ale nigdy 
nie myślałem, że z tej pracy będzie 
mistrz olimpijski…

Ci, którzy Mieczysława Szy-
majdę dobrze znają wiedzą, że ta 
satysfakcja nie oznacza spoczyn-
ku na laurach. Wyniki roku 2018 
są tego dowodem. 

Wojciech Waligórski

O tReneRze OPOWiaDa eManuel ziMny 
rocznik�1981,�urodzony�
w�Łowiczu,�od�2005�roku�
pracujący�jako�nauczyciel�
wychowania�fizycznego�
w�szkole�w�Sochaczewie,�
instruktor�lekkiej�atletyki�
w�Klubie�Maratończyka�
„aktywni”�Sochaczew.�Zimny�
jest�też�instruktorem�pływania,�
sędzią�lekkoatletycznym�oraz�
czynnym�zawodnikiem�w�
kategorii�Masters.�Mieszka�
w�Sochaczewie,�uczył�się�
na�uniwersytecie�Łódzkim,�
wcześniej�w�ii�LO��
w�Łowiczu�i�Gimnazjum�nr�3�
w�chodakowie.�
–�Mieczysława�Szymajdę�
poznałem�w�trzeciej�klasie�
ogólniaka.�nie�miałem�za�
bardzo�co�z�sobą�zrobić�(nie�
było�tak�rozpowszechnionego�
internetu,�telefonów�i�innych�
gadżetów),�a�miałem�kilka�
udanych�sportowych�
występów.�Gdy�do�mnie�
zadzwonił�byłem�trochę�
zdziwiony�że�w�ogóle�
ktokolwiek�pod�kątem�
sportowym�mnie�obserwuje�–�
opowiada�o�swoim�trenerze.�
na�pierwszy�trening�do�
Domaniewic�pojechał��
z�Łowicza�pociągiem.�na�
miejscu�spotkał�swoich�
rówieśników�będących�
już�od�dłuższego�czasu�w�
klubie�m.in.�Zbyszka�bródkę,�
Łukasza�Fabiańskiego,�
agnieszkę�Kędziorę,�iwonę�
Michalak.�–�rówieśników,�
których�znałem�z�lektury�
nowego�Łowiczanina,�bo�
była�to�lektura�podstawowa�
–�pod�koniec�lat�90-tych�tylko�
tam�można�było�poczytać�
o�sporcie�lokalnym�czy�
szkolnym�–�dodaje.
Mietek�od�początku�zrobił�
na�nim�pozytywne�wrażenie.�
–�Właśnie:�„Mietek”.��
Zauważyłem,�że�zawodnicy�
mówią�mu�po�imieniu.�było�to�
dla�mnie�trochę�dziwne,�choć�
wkrótce�sam�już�tak�mówiłem�
–�opowiada.�Według�naszego�
rozmówcy�trenera�Szymajdę�

na�pewno�cechuje�to,�czego�
potrzebuje�młodzież�(bez�
względu�czy�dorastała�w�
latach�90-tych,�czy�obecnych)�
czyli�szczerość,�otwartość,�
bezpośredni�kontakt�oraz�
to,�że�na�pewne�sprawy�nie�
patrzy�jak�większość,�nie�
myśli�szablonowo.�–�Zawsze�
życiowe�i�treningowe�sprawy�
interpretuje�po�swojemu�i�
zazwyczaj�bardzo�trafnie.�
Poza�tym�luz�w�rozmowie,�
luz�w�trenowaniu,�aczkolwiek�
cele�postawione�są�zawsze�
jasno�i�precyzyjnie�–�
opowiada.�Małymi�krokami�
ale�systematycznie�uczy�
zmierzać�do�wyznaczonych�
celów.�Według�Emanuela�
Zimnego�jest�to�bardzo�dobre�
gdyż�„nie�zajeżdża”�młodego�
człowieka.�
W�kontaktach�zarówno�tych�
dawnych�zawodniczych,�
jak�i�teraźniejszych�zawsze�
rozmawia�się�z�nim�na�
luzie,�bez�skrępowania,�bez�
żadnych�tajemnic.�Szymajda�
to�bez�wątpienia�osoba,�której�
można�zaufać.�
–�Treningi�u�Miecia�dały�mi�
w�życiu�jakiś�cel.�Od�nich�
zaczęła�się�moja�fascynacja�
lekkoatletyką.�To�w�sumie�
tam,�w�Domaniewicach,�
ułożyłem�sobie�w�głowie,�
że�w�przyszłości�właśnie�
chciałbym�uczyć�wychowania�
fizycznego,�być�nauczycielem,�
trenerem�–�i�to�udało�mi�się�
osiągnąć.�
Zimny�w�dalszym�ciągu�
utrzymuje�kontakt�ze�swoim�
trenerem.�Zresztą�nawet�teraz�
Mieczysław�też�dużo�mu�
pomaga�–�dzieli�się�wiedzą��
z�jego�zawodnikami.�Treningi�
pod�okiem�Szymajdy�były�dla�
niego�nie�tylko�czasem�kiedy�
solidnie�zmęczył�się�–�zresztą�
do�tej�pory�to�lubi�–�ale�też�
chwilą�relaksu,�śmiechu,�
spotkań�ze�znajomymi,�
planowaniem�wspólnych�
wyjazdów�na�zawody.�–�Dzięki�
temu,�że�biegałem,�a�Mietek�

dobrze�mnie�prowadził,�
objeździłem�jako�nastolatek�
wiele�miast�w�Polsce�–�
opowiada.�Oczywiście�
niesamowitą�frajdą�były�
obozy:�Sanok,�Zakopane,�
biały�bór,�Puck�i�inne.�
Wyniki�jakie�wspólnie�
wypracowali,�plasowały�
Emanuela�Zimnego�na�
czołowych�lokatach�200��
i�400-metrowców�w�Polsce,�
za�co�jest�trenerowi�bardzo�
wdzięczny.
–�Odnośnie�„oka�do�
wyłapywania�talentów”�
cóż...�tak�jak�wcześniej�
wspomniałem,�ma�
niesamowity�i�prosty�kontakt�
z�młodzieżą.�Potrafi�każdego�
dobrze�zapowiadającego�
się�sportowca�dobrze�
zmotywować.�Dużo�rozmawia,�
do�tego�jest�mega�cierpliwy,�
nie�robi�nic�na�szybko.�
Zawsze�każdemu�daje�szansę�
na�przyswojenie�wiedzy,�
umiejętności.�Dlatego�ci�
którzy�do�niego�trafili�i�trafiają�
robią�ogromne�postępy�
–�opowiada.�nie�wywiera�
na�zawodnikach�presji,�
aczkolwiek�jeśli�ktoś�z�czymś�
„nawali”,�potrafi�dosadnie�
i�konkretnie�wyrazić�swoje�
zdanie�na�ten�temat.�–�Tak�
ma�być.�Po�to�jest�trenerem,�
a�z�doświadczenia�wiem,�że�
z�zawodnikiem�nieraz�trzeba�
„trochę�mocniej”,�zwłaszcza�
gdy�ma�potencjał,�a�się�obija�
–�opowiada�o�trenerze.�Mówi�
też,�że�oczywiście�Szymajda�
załatwia�takie�sprawy�po�
dżentelmeńsku�–�rozmową��
w�cztery�oczy.�
Mieczysław�jako�człowiek�
to�według�niego:�przyjaciel,�
wychowawca,�trener,�
nauczyciel,�miłośnik�przyrody,�
w�dalszym�ciągu�sportowiec�
(choć�już�bardziej�oddany�
„trenerce”),�bardzo�dobry�
działacz�zarówno�społeczny,�
jak�i�sportowy.�Osoba,�której�
można�i�warto�zaufać��
w�każdej�dziedzinie�życia.�

Domaniewice�|�10.000�zł�nagrody�od�Ministerstwa�Sportu�i�Turystyki�

Mieczysław Szymajda doceniony 
jako „Pierwszy trener” Zbigniewa Bródki

18 grudnia w Warszawie Mini-
sterstwo Sportu i Turystyki zorga-
nizowało galę ,,Pierwszy trener”, 
by uhonorować tych, którzy zwy-
kle stoją w cieniu sportowych suk-
cesów swoich zawodników – tre-
nerów i szkoleniowców, którzy 
odkryli, przyszłych medalistów 
olimpijskich, Europy i świata. 
Wśród nich był Mieczysław Szy-
majda z Domaniewic, pierwszy 
trener mistrza olimpijskiego Zbi-
gniewa Bródki w łyżwiarstwie 
szybkim.

Program „Pierwszy trener” po-
wstał z inicjatywy ministra Witol-
da Bańki, który osobiście wręczył 
nagrody trenerom. Pierwsi trene-
rzy nie byli dotychczas wystarcza-
jąco doceniani, często nikt nie za-
uważał ich zasług. Tymczasem to 
oni też stoją za sukcesami naszych 
reprezentantów. Chcemy wyna-
grodzić ich wysiłek i trud.” – czy-
tamy jego słowa na stronie Mini-
sterstwa Sportu i Turystyki. 

Żeby otrzymać nagrodę trzeba 
spełnić podstawowy warunek: na-
leży być pierwszym trenerem za-
wodnika, który sięgnął po medal 
igrzysk olimpijskich, mistrzostw 

Europy lub mistrzostw świata se-
niorów. 

– Dla mnie to, że zosta-
ła wprowadzona gala sportu 
„Pierwszy trener” jest jednym 

z najlepszych i najważniejszych 
podziękowań w historii mojej 
pracy w sporcie – mówi nam 
Mieczysław Szymajda. – W ten 
sposób doceniona została praca, 

jaką przez 10 lat włożyłem w bu-
dowanie tej podstawy, jeśli cho-
dzi o Zbyszka Bródkę. Trenowa-
łem wielu zawodników, ale do 
wyników światowych z nasze-
go UKS „Błyskawica” doszedł 
tylko on. I trzeba podziękować 
Zbyszkowi Bródce za wyniki, 
które osiągnął, które pozwoliły 
mi też zostać nagrodzonym na 
tej gali – dodaje. 

Mieczysław Szymajda powie-
dział nam, że chociaż najwięk-
szym sukcesem Zbyszka Bródki 
było mistrzostwo olimpijskie, to 
przyznanie nagrody jest związa-
ne z jego sukcesem sportowym 
w 2018 roku, a mianowicie brą-
zowym medalem Mistrzostw Eu-
ropy w łyżwiarstwie szybkim, jaki 
Polacy wywalczyli w biegu dru-
żynowym. 

Podczas drugiej gali „Pierwszy 
trener” w hotelu „Sheraton” uho-
norowano 56 trenerów z całej Pol-
ski. Mieczysław Szymajda powie-
dział nam, że nie wie jeszcze, na 
co przeznaczy nagrodę, ale niewy-
kluczone, że zainwestuje ją w ko-
lejny staw hodowlany, ponieważ to 
jego kolejna wielka pasja.  aa 

mieczysław Szymajda został uhonorowany nagrodą finansową  
przyznawaną�przez�Ministerstwo�Sportu�i�Turystyki.��

a
G

n
iE

S
ZK

a
�a

n
TO

S
iE

W
ic

Z

Błyskawica Domaniewice�jest�w�ścisłej�czołówce�klubów�z�małych�
gmin�i�powiatów.

robię�coś,��
co�przyciąga��
wiele�osób,��
ale�nigdy��
nie�myślałem,��
że�z�tej�pracy��
będzie�mistrz�
olimpijski…
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Religia�|�Przegląd�szopek�bożonarodzeniowych�w�łowickich�kościołach

Urok bożonarodzeniowych żłóbków
W okresie Świąt Bożego 
Narodzenia wszyscy  
dekorują wnętrza swoich 
pomieszczeń: sklepy 
ustawiają mikołajów i renifery,  
w domach stawiamy choinki 
i zapalamy światełka, 
natomiast kościoły 
najbardziej trzymają się  
sedna tego, co właściwie 
w te dni świętujemy: stawiają 
stajenkę, w centrum której 
leży Dzieciątko Jezus.

W łowickich kościołach świą-
teczne stajenki, choć wszystkie 
do siebie podobne, to w różny 
sposób przedstawiają scenę naro-
dzenia Pana Jezusa. Najbardziej 
rozbudowaną scenę przedstawia 
żłóbek znajdujący się w kościele 
sióstr bernardynek. Jasność biją-
ca od dzieciątka leżącego w środ-
ku rozświetla półmrok stajenki, co 
możemy rozumieć bardzo symbo-

licznie – Jezusa rozświetla mroki 
naszego życia, jeśli Mu na to po-
zwolimy. Obok żłóbka powieszo-
na jest duża namalowana płach-
ta, przedstawiająca zwiastowanie 
pasterzom radosnej nowiny przez 
anioła.

Zarówno w kościele pijarskim, 
jak i w katedrze, podkreślona zo-
stała rola Ducha Świętego w po-
częciu Chrystusa. Postać gołębicy, 
która Go symbolizuje, umieszczo-
na jest nad głową Pana Jezusa. 

W kościele Św. Ducha cieka-
wie zostało ujęte stopniowe usta-
wienie poszczególnych postaci 
w stajence. Pan Jezus w żłóbku, 
mimo że najmniejszy, leży na sa-
mej górze.

Wszystkie stajenki, pomimo 
przedstawionego ubóstwa, za-
chwycają wiernych. Nawet jeśli 
przyciągnięci jedynie ciekawo-
ścią, to mają sposobność do chwi-
li refleksji nad wielką tajemnicą 
wcielenia Boga.  mb

W szopce w kościele sióstr bernardynek najbardziej�przykuwa�uwagę�tak�skierowane�światło,�że�można�mieć�
wrażenie,�że�bije�ono�od�dzieciątka�Jezus.

W katedrze miejsce�stajenki�w�tym�roku�zmieniło�nieco�miejsce�i�przeniosło�się�bliżej�głównego�ołtarza.�

W kościele Św. Ducha�stajenka�została�przedstawiona�w�formie�
schodów,�na�których�szczycie�znajduje�się�dzieciątko�Jezus.

Skromny żłóbek w kościele pijarskim uwydatnia�poszczególne�
symbole�zawarte�w�stajence,�a�szczególnie�gołębicę�–�symbol�Ducha�Św.

u bernardynek, obok stajenki,�wisi�namalowany�obraz,�przedstawiający�
zwiastowanie�pasterzom�przez�anioła�dobrej�nowiny�–�narodzenia�Jezusa�
w�betlejem.
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W kościele Chrystusa Dobrego Pasterza�na�bratkowicach�w�Łowiczu�
szopka�z�elementami�łowickimi�znajduje�się�po�lewej�stronie�ołtarza.
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W kościele matki Bożej Nieustającej Pomocy w�Łowiczu�szopka�jest�
eksponowana�w�głównym�ołtarzu.�Wykonał�ją�katecheta�Piotr�Miazek�
wraz�z�młodzieżą.�
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1918-2018
100 lat odzyskania Niepodległości

Historia i teraźniejszość |�czego�nas�uczy�ostatnie�100�lat

Stulecie
Dziś 52., ostatni odcinek naszego cyklu 
„Nieskończenie Niepodległa”, realizowanego 
przy współpracy z niezależnym ośrodkiem 
dokumentacji i najnowszych dziejów Polski „Karta”. 
To jednocześnie podsumowanie tego cyklu 
i chwila refl eksji nad tym, co dalej.

n 11 listopada 2018. Domy-
ka się „stulecie niepodległości”, 
w którym Polska to głównie pań-
stwo; w nowym może być – spo-
łeczeństwo.

Rok 1918, w Polsce od ponad 
wieku oczekiwany, szczęśliwy 
– przez kolejne dekady staje się 
punktem odniesienia dla różnych 
rzeczywistości politycznych i spo-
łecznych. Jesienią 2018 kraj ma za 
sobą równo po pół wieku niepod-
ległości i bytu podległego. War-
tością wspólnoty byłoby zgodne 
rozumienie linii rozwojowej pań-
stwa – tak, by na przyszłość za-
pewnić mu choćby elementarne 
warunki bezpieczeństwa. Setna 
rocznica jego odzyskiwania daje 
okazję, by sprawdzić stan Rzecz-
pospolitej. 

To stulecie niesie Polsce py-
tania o charakterze egzystencjal-
nym. Czy my, jej obywatele, ro-
zumiemy swój zbiorowy los? Czy 

– z perspektywy lat 1918, 1920, 
1926, 1939, 1945, 1980, 1989, 
2004 – pojmujemy sens własnej 
państwowości? Może potrafi my 
wznieść się ponad sztucznie wy-
wołaną polaryzację społeczną 
i wspólnie wypracować perspek-

tywy dla kraju, którego jednak nie 
da się podzielić?

n z uchwały Sejmu, ustana-
wiającej 2018 Rokiem Jubi-
leuszu 100-lecia odzyskania 
przez Polskę Niepodległości:

11 listopada 1918 spełnił się sen 
pokoleń Polaków – Państwo Polskie 
odrodziło się na nowo. […] Było to 
 możliwe również dlatego, że ludzie 
reprezentujący różne obozy – lewi-
cy niepodległościowej, narodowy 
i ludowy – potra� li się porozumieć 
w sprawach najważniejszych.

Warszawa, 25 maja 2017 

n marcin Napiórkowski (se-
miotyk kultury) w „tygodniku 
Powszechnym”:

Splot historycznych, geogra� cz-
nych i politycznych okoliczności 
ukształtował nas tak, że niepod-
ległość uznajemy za wartość naj-
wyższą i nienegocjowalną, a przy 

tym nieustannie zagrożoną. Traci 
się ją za sprawą wroga i odzyskuje 
dzięki heroicznym o� arom. Trzeba 
o nią walczyć, bronić jej lub przy-
najmniej tęsknić za nią. […] Nie-
podległość znacznie częściej wy-
stępuje w naszej wyobraźni jako 

koniec pewnej drogi (dąży się do 
niepodległości, walczy o nią, marzy 
o niej) niż jako początek. Także po 
jej zdobyciu, odzyskaniu czy utrzy-
maniu wcale nie jest jasne, co z nią 
dalej począć – poza tym, że z pew-
nością trzeba jej bronić. [...]

Jak na razie przed obsesją nie-
podległości nie ma ucieczki. Naj-
lepsze, co możemy zrobić, to po-
znać swoją chorobę. Nie będzie 
do tego lepszej okazji niż Rok 
Niepodległości, który właśnie roz-
poczynamy. Może się on dla nas 
stać rokiem dalszego popadania 
w zbiorowy obłęd albo rokiem te-
rapeutycznej re� eksji.

Kraków, 1 stycznia 2018 

n ks. Adam Boniecki (re-
daktor senior „tygodnika Po-
wszechnego”):

Przyszedłem na świat zaledwie 
16 lat po odzyskaniu przez Polskę 
niepodległości. Wydarzenia dziś 
historyczne były w naszej rodzi-
nie przedmiotem osobistych wspo-
mnień. O historycznych postaciach 
(Piłsudskim, Paderewskim, Dmow-
skim) rozmawiało się tak, jak dziś 
się rozmawia o Mazowieckim, Ge-
remku, Balcerowiczu, Tusku czy 
Kaczyńskim. [...] Wiem, że partyj-
ne spory w pierwszym dwudziesto-
leciu niepodległości w niczym nie 
ustępowały dzisiejszym i trwały, 
w kraju i na emigracji, nawet w la-
tach okupacji. [...]

Nigdy nie przemawiały do mnie 
masowe obchody, ani religijne, ani 
narodowe. [...] Proponuję, by na 
stulecie niepodległości spojrzeć jako 
na okazję do rachunku sumienia 
naszych wad narodowych, z napra-
wieniem szkód i mocnym postano-
wieniem poprawy.

Kraków, 11 listopada 2018

Może�potrafi�my�
wznieść�się�ponad�
sztucznie�wywołaną�
polaryzację�
społeczną�i�wspólnie�
wypracować�
perspektywy�dla�
kraju,�którego�jednak�
nie�da�się�podzielić?

Sztuczne ognie�z�okazji�setnej�rocznicy�odzyskania�przez�Polskę�niepodległości.�Warszawa,�11�listopada�2018.�
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Bieg Niepodległości w�dniu�Święta�niepodległości.�Warszawa,�11�listopada�2018.�

Biało-czerwona iluminacja Burdż Chalifa –�najwyższego�budynku�
na�świecie,�w�ramach�projektu�#PL100.�Dubaj,�11�listopada�2018.
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Łowicz�|�Korabka

Głodnych 
nakarmić

Parafi a Matki Bożej Nieusta-
jącej Pomocy na Korabce w Ło-
wiczu od 10 stycznia o godz. 12, 
przez kilka kolejnych czwartków 
wydawać będzie ciepłe posiłki 
dla osób potrzebujących pomocy. 
Akcja taka prowadzona była już 
podczas poprzednich sezonów zi-
mowych, korzystało z niej każdo-
razowo do 10 osób. 

Przed każdym posiłkiem bę-
dzie wspólna modlitwa, spotka-
nie to też okazja do rozmowy 
z duszpasterzem. Osoby, któ-
re chcą przygotować posiłek dla 
biednych (chodzi o pożywną 
zupę, z wkładką mięsną) proszo-
ne są o kontakt z proboszczem ks. 
Adamem Domańskim.  mwk 

Łowicz�|�ZSP�nr�3

Świąteczne konkursy
Jak zwykle przed świętami 

w Zespole Szkół Ponadgimnazjal-
nych w Łowiczu zorganizowano 
kilka świątecznych konkursów, 
w których uczniowie mogli wy-
kazać się kreatywnością, zmy-
słem estetycznym i starannością.

W konkursie aranżacji bożo-
narodzeniowych stołó w uczest-
nicy często wykorzystywali do 
dekoracji naturalne materiały, 
jak np. drewno, szyszki, a tak-
że sznurek, koronki. Nie zabra-
kło też tradycyjnego spojrzenia 
na stół świąteczny, na którym po-
jawiły się ozdoby w czerwieni 
i w złotych barwach.

Pierwsze miejsce w tym kon-
kursie zajęły Paulina Kroc 
i Aleksandra Piaskowska z klasy 
III TH, miejsce drugie przyznano 

Martynie Wojdzie i Aleksandrze 
Lubikowskiej z klasy II TŻiUG, 
a nagroda za trzecie miejsce po-
wędrowała do Aleksandry Szcze-
paniak i Dominiki Osówniak 
z klasy I TH/F.

Nagrodzono też najładniejsze 
wieńce adwentowe. I miejsce 
zajęła Aneta Nowakowska 
z klasy II TŻ. Druga była 
Martyna Gałązka z klasy II TŻ, 
a trzecia Angelika Sawicka 
z klasy IV TH.

W konkursie na najciekawsze 
kalendarze adwentowe pierwsze 
miejsce ex aequo zajęli Jakub 
Nowak z klasy II TŻ i Adrian 
Voźniuk z klasy III K. Drugie 
miejsce zajęła Paulina Pryk 
z kl. IV TUF, a trzecie Dominika 
Osówniak z kl. III TH.  tm

Łowicz�|�Edukacja�–�tytuł�„ekobelfra”

Nauczycielka II LO nagrodzona
Kamila Stępień, nauczają-

ca biologii i chemii w II LO im. 
Mikołaja Kopernika w Łowi-
czu otrzymała tytuł „ekobelfra”, 
przyznawany przez Wojewódz-
ki Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Łodzi.
W konkursie wyróżniane są szko-
ły oraz nauczyciele z całego wo-
jewództwa, czyli „ekoszkoły” 
i „ekobelfrowie”. Nagroda jest 
przyznawana za edukację proeko-
logiczną. Kamila Stępień otrzy-
mała ją za pracę w latach szkol-
nych 2016/17 i 2017/18, zajmując 
2. miejsce w kategorii szkół po-
nadgimnazjalnych.

Nauczycielka jest autorką i ko-
ordynatorem projektu eduka-
cyjnego „EKO-logiczni dla at-
mosfery”, w ramach którego 

organizowane są warsztaty ekolo-
giczno-biologiczne oraz wyciecz-

ki. Na przykład we wrześniu tego 
roku zostały zorganizowane wy-
jazdy do Rogowa i do Bolimow-
skiego Parku Krajobrazowego. 

Od ubiegłego roku organizuje 
także cieszące się zainteresowa-
niem warsztaty biologiczno-che-
miczne w II LO dla klas ósmych 
i trzecich gimnazjum ze szkół 
z terenu Łowicza i powiatu łowic-
kiego. – Cieszą się one dużą po-
pularnością i zainteresowaniem – 
stwierdza Kamila Stępień. 

Do nagrody „ekobelfer” były 
brane także wyniki matury 
z biologii, osiągnięcia uczniów w 
konkursach i olimpiadach. Przy 
przydzielaniu punktów liczy się 
także samodoskonalenie, czyli 
kursy, studia podyplomowe, se-
minaria.  tm

kamila Stępień
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WSPOmNieNiA�|�POZOSTaną�W�naSZEJ�PaMiĘci

ODeSzLi OD NAS
15-27.12.2018

�15 grudnia: 
Zofia�Krzeszewska,�l.82,�
Teresa�boczek,�l.61.

�17 grudnia: 
Tadeusz�Gajda,�l.68.

�19 grudnia: 
Zbigniew�niebudek,�l.69.

�20 grudnia: 
Władysław�Doroba,�l.62.

�21 grudnia: Magdalena�
Kozioł,�l.27,�Łowicz;�
beata�Zapała,�l.48.

�22 grudnia: Danuta�bogusz,�
l.70;�Stanisława�Wysocka,�l.64.

�23 grudnia: barbara�
Załuska,�l.85,�Łowicz.

�24 grudnia: helena�
Frątczak,�l.92,�Łowicz.

�27 grudnia: Marianna�
Płuska,�l.79;�Joanna�
Krzemińska,�l.85.�

rEKLaMa

Genowefa Kobierecka (1918-2018)
Śp. Genowefa Kobierecka z Brodnego Towarzystwa 
w gminie Kiernozia w marcu 2018 r. skończyła
100 lat. Zmarła siedem miesięcy później, we wtorek, 
30 października. Msza święta i pogrzeb odbyły się
3 listopada w Kiernozi.

Przez około miesiąc pani Ge-
nowefa była najstarszą mieszkan-
ką w swojej gminie. Wcześniej 
najstarszą mieszkanką gminy 
była 104-letnia Marianna Więcek 
z domu Zimecka – mieszkająca 
w sąsiedniej miejscowości, Brod-
nym Józefowie, która zmarła 29 
września 2018 r. Można by rzec, 
że długowieczność mieszkańców 
tej części gminy to nic nadzwy-
czajnego. Nieżyjący już od kilku 
lat mąż pani Genowefy – śp. Mie-
czysław Kobierecki – również do-
żył sędziwego wieku. Zmarł ma-
jąc 100 lat, 1 miesiąc i 2 dni. 

Pod koniec marca tego roku, 
podczas setnych urodzin pani Ge-
nowefy, w których mieliśmy – na 
zaproszenie rodziny – przyjem-
ność uczestniczyć, goście zaśpie-
wali jej „200 lat”. – Aż tyle, to 
może nie, ale jeszcze kilka chcia-
łabym... – mówiła wtedy uśmiech-
nięta i radująca się z wizyty rodzi-
ny i innych gości jubilatka. 

Pani Genowefa urodziła się 
28 marca 1918 roku. Wychowa-
ła dwóch synów: obecnie 70-let-
niego Andrzeja i 68-letniego 
Wiesława oraz córkę Marię, któ-
rą musiała przedwcześnie pocho-
wać. Córka śp. Genowefy, Maria, 
zmarła 12 lat temu w wieku zale-
dwie 44 lat. Dla pani Genowefy 
był to duży cios, mimo iż miała 
świadomość nieuleczalnej choro-
by córki. Wiele razy powtarzała 
„Bóg tak chciał”, przez całe życie 
była osobą religijną. Przed laty do 
kościoła w Kiernozi chodziła lub 
jeździła rowerem, później wraz 
z rodziną jeździła samochodem. 

Pani Genowefa doczekała 
trzech dorosłych już od wielu lat 
wnuków: Karola (rocznik 1979), 
Rafała (rocznik 1982) i Mariusza 
(rocznik 1985). Wszyscy trzej są 
synami jej młodszego syna Wie-
sława. Cieszyła się też z możliwo-
ści spotykania się z dwoma pra-
wnukami: Wojtkiem, który jest 

synem Karola oraz Maćkiem, któ-
ry jest synem Rafała. 

Śp. Genowefa Kobierecka 
wraz z rodziną mieszkała w Brod-
nym Towarzystwie od 1961 roku. 
Wcześniej mieszkała w oddalo-
nym o zaledwie kilka kilometrów 
Osmoleńcu, który obecnie leży 
w obrębie miejscowości Chruśle 
w gminie Kiernozia. Tam ojciec 
ś.p. Genowefy miał gospodarstwo 
i kilka hektarów ziemi. Pracowa-
ła w nim od kiedy sięgała pamię-
cią. Ponadto od małego pomagała 
w zajmowaniu się domem. 

Pani Genowefa z domu nazy-
wała się Gajdowicz. Wychowy-
wała się w wielodzietnej rodzinie. 
W domu było ich siedmioro ro-
dzeństwa, w tym sześcioro chło-
paków i – ona jedyna dziewczyna. 
Była przedostatnim z narodzo-
nych dzieci. Jej ojciec postrzegany 
był i wspominany jako osoba po-
stępowa, interesująca się między 
innymi mechanizacją prac w rol-
nictwie. Ponadto ś.p. pani Geno-
wefa wspominała wielokrotnie, że 
jej bracia byli uzdolnieni muzycz-
nie i grali na różnych instrumen-
tach. Muzykowali przede wszyst-
kim w domu, ale bywało też, że 
w taki sposób dorabiali. 

Co ciekawe, jej matka nazywa-
ła się z domu również Kobierec-
ka. – Ale ona była z innych Kobie-
reckich, nie była to ta rodzina co 
teraz, tylko mieli takie samo na-
zwisko – tłumaczy syn Wiesław. 
Matka 100-latki wyszła za Józefa 
Gajdowicza, a córka – pani Ge-
nowefa – ponownie nosiła nazwi-
sko Kobierecka. Przed II wojną 
światową pani Genowefa chodzi-
ła do tzw. żeńskiej szkoły ludowej 
w Dąbrowie Zduńskiej. Pani Ge-
nowefa wyszła za mąż 30 czerwca 
1947 roku. Z mężem poznała się 
gdzieś na wsi, pochodził z pobli-
skiego Ciechomina, który obecnie 
jest również w obrębie miejsco-
wości Chruśle. 

Będąc już osobą dorosłą 
i mieszkając „na swoim” przez 
wiele lat – oprócz pracy w gospo-
darstwie i zajmowania się domem 
– opiekowała się ciężko chorą cór-
ką Marysią, u której w wieku oko-
ło 3 lat zdiagnozowano gościec. 
Córka przechodziła w kolejnych 
latach wiele operacji. – Biednie 
się żyło, a mama miała dużo pracy 
związanej z opieką nad Marysią 
– wspominał syn Andrzej. 

Przez całe życie lubiła praco-
wać przy gospodarstwie. Praca 

w polu oraz doglądanie zwierząt 
sprawiało jej przyjemność, choć 
przecież to nie był lekki kawałek 
chleba. Członkowie rodziny opo-
wiadają, że zawsze była chętna do 
pomocy. Do pracy w gospodar-
stwie zdarzało się jej wychodzić 
gdy była już w sędziwym wieku, 
nawet tuż przed setnymi urodzi-
nami. Rodzina oczywiście na to 
nie pozwalała, ale pani Genowefa 
chciała pomagać za wszelką cenę. 

Syn Wiesław wspominał na set-
nych urodzinach mamy, że jeszcze 
rok czy dwa lata wcześniej wypa-
trywała kiedy będą wracać z pola 
z ziemniakami. Naturalne dla niej 
było – a dla rodziny zaskakujące, 
że chciała pomóc podczas sorto-
wania ziemniaków. Czasami więc 
pozwalali jej przynajmniej przez 
chwilę towarzyszyć podczas pracy 
na terenie podwórka, na przykład 
przytrzymać worek przy sortow-
niku. Inaczej nie dałaby spokoju 
i z żalem patrzyła przez okno. 

W ostatnich latach swojego ży-
cia pani Genowefa mieszkała we 
własnym, niedużym domu. Z racji 
wieku nie mogła być pozostawio-
na sama sobie – jej dom znajdował 
się praktycznie na terenie posesji 
z domem, w którym mieszkał syn 
Wiesław z rodziną. Mieli wspólne 
podwórko. U mamy bywali nawet 
i kilkanaście razy w ciągu dnia. 
Przygotowywali jedzenie, pilno-
wali, żeby wzięła wszystkie za-
pisane leki, bo z pamięcią w tym 
wieku bywało już różnie. Po pro-
stu: byli przy niej.  mak 

Genowefa kobierecka z dwoma synami:�andrzejem�i�Wiesławem.
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na�setnych�urodzinach�
goście�zaśpiewali�jej�
„200�lat”.�–�aż�tyle,�to�
może�nie,�ale�jeszcze�kilka�
chciałabym...�–�mówiła�wtedy�
uśmiechnięta�i�radująca�się�
z�wizyty�rodziny�i�innych�gości�
jubilatka.�nieżyjący�od�kilku�
lat�mąż�pani�Genowefy,
śp.�Mieczysław�Kobierecki,�
również�dożył�100�lat.�
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Łowicz�|�Kibice�Widzewa�przed�świętami

Razem mogą dużo
Łowicki Fan Club Widzewa 

Łódź, tuż przed świętami Boże-
go Narodzenia dał o sobie znać 
zawieszając na ulicach Łowicza 
transparenty ze świątecznymi ży-
czeniami, a wcześniej 19 grudnia 
kilkunastu młodych kibiców od-
wiedziło z prezentami dzieci prze-
bywające w Placówce Opiekuń-
czo-Wychowawczej w Giżycach 
w powiecie sochaczewskim. 

Radny miejski jak i zagorza-
ły kibic łódzkiego klubu Krzysz-
tof Igielski powiedział nam, że był 
to finał zbiórki rozpoczętej w paź-
dzierniku, w czasie której zbiera-
ne były artykuły szkolne, ubrania, 
gry oraz pluszaki. Przy aproba-
cie dyrektorów włączyli się w nią 
uczniowie szkół podstawowych 
nr 1, 2, 3 i 4 z Łowicza. Udało się 
też pozyskać sponsorów wśród ło-
wickich przedsiębiorstw np. Fir-
ma Bracia Urbanek przekazała 10 
skrzynek produkowanych przez 
siebie przetworów, akcję wsparł 
też zarząd Zakładu Opakowań 
Opakomet. 

W efekcie udało się zebrać 15 
dużych worków z prezentami, 
które potem podzielono i wyko-

rzystano także w paczkach przy-
gotowywanych przez inne fan clu-
by. Igielski podkreślił, że każde  
z 42 dzieci przebywających w pla-
cówce otrzymało torbę z upomin-
kami. Wśród nich były słodycze 
oraz klubowe gadżety, cieszy się 
jednak szczególnie z jednego pre-
zentu – dobrej jakości zestawu do 
karaoke dla dzieci, który wręczo-
no kierownictwu placówki. Znaj-
dzie on swoje miejsce w niedaw-
no wyremontowanej sali zabaw. 
Swój upominek przekazali też so-
chaczewscy kibice łódzkiego klu-
bu – trampolinę.

Igielski w rozmowie z nami po-
wiedział, że akcja ma pomóc dzie-
ciom, ale też uwrażliwić młodych 
fanów piłki nożnej, pokazać, że ra-
zem mogą nie tylko dopingować 
swoją drużynę, ale że zjednocze-
ni mogą zrobić coś dobrego dla 
innych ludzi. – Uśmiechy dzieci  
i personelu placówek podczas 
wręczania prezentów były najlep-
szą zapłatą za trud i czas włożony 
w akcję – uważa Igielski, dodając, 
że dzieci odwdzięczyły się wy-
konaną na zajęciach plastycznych 
choinką z materiału.  tb

Łowicz�|�harcerze�wspólnie�z�pracownikami�muzeum

Odwiedzili w Wigilię dzieci na pediatrii
W wigilijny poranek 24 grud-

nia, instruktorzy z łowickiego 
Hufca ZHP odwiedzili dzieci na 
oddziale pediatrycznym szpitala 
w Łowiczu, towarzyszyli im pra-
cownicy Muzeum w NIeborowie 
i Arkadii. Harcerze akcję przepro-
wadzili już po raz dziewiąty, mu-
zealnicy uczestniczą w niej już 
szósty raz.

Dzieci zostały odwiedzone 
przez: Mikołaja – Grzegorz Tra-
falski, Mikołajową – phm. Sylwia 
Salamądra (muzeum), Śnieżyn-
kę – druhna Justyna Frank, Elfy 
– pwd. Marta Pruk, dh. Weroni-
ka Karwat, krasnala – pwd. Kata-

rzyna Zimna, Diablicę – Domini-
ka Miodek (pracownik muzeum), 
renifera – Magdalena Kozioł (pra-
cownik muzeum). Goście przy-
nieśli ze sobą wór pełen upomin-
ków. Aby dostać prezent dzieci 
musiały wykonać zadania np.: po-
ciągnąć Mikołaja za brodę, „ujarz-
mić renifera”, zaśpiewać kolędy.

Phm. Sylwia Salamądra, koor-
dynatorka akcji powiedziała nam, 
że udało się stworzyć kilkanaście 
paczek, sponsorem było niebo-
rowskie muzeum, kolorowanki  
i kredki przekazała Pracownia Ar-
cheologiczno-Konserwatorska 
Natfarri Andrzeja Jaskóły, a ma-
skotki, którymi dzieci obdarowa-
no własnoręcznie wykonała pra-
cująca w muzeum Małgorzata 
Burzykowska.  tb

Łowicz�|�Książka�„Łowicz.�Portrety�miasta”

100 lat na fotografiach Łowicza
Dzień przed wigilią, 
23 grudnia, Maciej 
Malangiewicz i Jacek 
Rutkowski zaprezentowali 
w ŁOK swoją najnowszy 
album książkowy „Łowicz. 
Portrety miasta”.

Widzowie w kinie „Fenix” na 
dużym ekranie zobaczyli wybra-
ne spośród 511 fotografii z tej pu-
blikacji.

Przypomnijmy, że książka zo-
stała wydana w ramach łowickich 
obchodów 100-lecia odzyskania 

przez Polskę niepodległości. Za-
wiera archiwalne zdjęcia Łowicza 
z lat 1918-2018, w większości po-
chodzące z udostępnionych przez 
mieszkańców (choć nie tylko) Ło-
wicza i okolic prywatnych zbio-
rów. Podczas trwającego około 1,5 
godziny spotkania promocyjnego 
autorzy książki omówili przeszło 
100 fotografii wybranych z książ-
ki. Każda z osób, które przyczyni-
ły się do powstania albumu dając 
do niego własne zdjęcia, otrzy-
mała podczas spotkania jeden eg-
zemplarz. Książkę można też ku-
pić w ŁOK, kosztuje 45 zł.  tm

Rzut Okiem�|�SPOTKaniE�Z�DZiEćMi

Społeczność zespołu Szkół w zduńskiej Dąbrowie 20 grudnia 
gościła dzieci z domu dziecka w Gostyninie�na�wigilijnym�spotkaniu,�
zorganizowanym�specjalnie�dla�nich.�Tradycja�tych�spotkań�trwa�już��
15�lat.�Wigilię�przygotowaną�w�szkolnej�stołówce�poprzedziły�Jasełka��
w�wykonaniu�uczniów�technikum.�Po�kolacji�gości�odwiedził�Mikołaj.�mwk

młodzi kibice łódzkiego klubu wraz�z�podopiecznymi�placówki�
w�Giżycach.

Pamiątkowe zdjęcie harcerzy i pracowników nieborowiskiego 
muzeum�z�odwiedzin�dzieci�na�pediatrii�łowickiego�szpitala.
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Samorząd�|�We�wszystkich�gminach�odbędą�się�zebrania�wiejskie

W tym roku wybory sołtysów 
Dopiero co odetchnęliśmy 
od wyborczych emocji 
związanych z wyborami 
samorządowymi,  
a w sołectwach niedługo 
odbywać się będą kolejne. 
Tym razem w styczniu, 
lutym, a w niektórych 
gminach również w marcu 
będą odbywały się wybory 
sołtysów i rad sołeckich. 

Odbędą się one na zebraniach 
wiejskich, a głosować w nich 
mogą wyłącznie mieszkańcy po-
szczególnych sołectw. Zebrania 
zwołuje wójt gminy, późniejszą 
pracę rady sołeckiej organizu-
je sołtys. Wójt też określa miej-
sce, godzinę i dzień zebrania,  
a także wyznacza porządek zebra-
nia. Zwykle terminy są najpierw 
uzgadniane z dotychczasowy-
mi sołtysami, a ci zwykle pytają 
mieszkańców o dogodny termin. 

O terminie zebrania mieszkań-
cy sołectwa powinni zostać poin-
formowani z wyprzedzeniem co 
najmniej 7-dniowym. Wybór soł-
tysa i rady sołeckiej przeprowadza 
komisja, w skład której wchodzą 
trzy osoby wybrane spośród obec-
nych na zebraniu. 

W większości gmin termina-
rze jeszcze nie zostały ustalone. 
Urząd Gminy Bielawy jeszcze 
przed Bożym Narodzeniem za-

proponował sołectwom wstępny 
harmonogram zebrań, teraz mają 
one czas na zapoznanie się z nim 
i ewentualne zmiany terminów na 
bardziej odpowiadające miesz-
kańcom. Sołectwa nie muszą 
sztywno trzymać się harmonogra-
mu i z tego co wiemy, nie będą się 
trzymały, więc zmian terminów 
będzie sporo. Wszystko powin-
no się rozstrzygnąć na początku 
stycznia. 

Sekretarz gminy Bolimów 
Andrzej Czarnota powiedział 
nam, że gmina planuje ustalić ter-
minarz zebrań wyborczych w so-
łectwach na początku stycznia. 

W gminie Chąśno zebra-
nia mają zostać zorganizowane  
w okresie od 15 lutego do 15 
kwietnia. Poszczególne sołectwa 
będą na początku roku uzgadnia-
ły w urzędzie dogodne terminy 
zebrań. 

Harmonogram w gminie Do-
maniewice również nie jest jesz-
cze ustalony, urząd przygotowuje 
go, zarządzenie zostanie wydane 
w pierwszych dniach stycznia.

W gminie kiernozia (20 so-
łectw) zebrania będą zwoływane 
na przełomie stycznia i lutego – 
tutaj też jeszcze nie ma konkret-
nych dat spotkań. 

Na sesji Rady Gminy kocie-
rzew Płd. sekretarz Zbigniew Ża-
czek ogłosił, że wybory sołtysów 
na terenie gminy zostaną przepro-
wadzone w terminie do końca lu-
tego, a rozpoczną się już w stycz-

niu. Obecnie trwają uzgodnienia, 
co do ustalenia terminów wybo-
rów dla każdego z 19 sołectw. 

Co więcej, sekretarz sygnalizo-
wał, że chcąc dopasować długość 
kadencji sołtysów i władz samo-
rządowych, aby w obu przypad-
kach była ona 5-letnia, konieczne 
byłoby wprowadzenie zmian we 
wszystkich 19 statutach sołeckich. 
Obecnie jest w nich zapisane, że 
kadencja sołtysów trwa 4 lata. – 
Ustawodawca o tym nie pomy-
ślał – mówi sekretarz. Sołtysi zo-
staną zapytani o zdanie, czy chcą 
dla siebie o rok dłuższej kadencji. 

Wątpliwości co do długości ka-
dencji sołtysów, którzy będą wy-
bierani najbliższym czasie nie ma 
natomiast sekretarz gminy Kier-
nozia Jarosław Bogucki. Według 
niego zwyczajowo zostało już 
przyjęte, że wybory sołtysów od-
bywają się na początku roku po 
wyborach samorządowych. 

W gminie Łowicz uchwała 
ws. zarządzenia wyborów sołec-
kich będzie podjęta na najbliższej 
sesji, 30 stycznia, a mają się one 
rozpocząć z początkiem lutego.  
W gminie Łowicz jest 26 sołectw.

W gminie Łyszkowice zebra-
nia pierwsze zebrania planowa-
ne są na przełomie lutego i mar-
ca, harmonogramu też jeszcze nie 
ma. 

Zebrania wiejskie w sprawie 
wyborów nowych sołtysów i rad 
sołeckich na terenie gminy Nie-
borów rozpoczynają się w po-

niedziałek 7 stycznia, spotkaniem  
w świetlicy w Arkadii. Miesz-
kańcy tej miejscowości są zapro-
szeni na godz. 16.45 (II termin 
godz. 17.). We wtorek 8 stycznia 
zaplanowane zostało spotkania  
w filii GOK w Bełchowie. Miesz-
kańcy sołectwa Bełchów Osiedle 
zaproszeni są na nie na godz. 18. 
(II termin godz. 18.30). W środę, 
9 stycznia mieszkańcy sołectwa 
Dzierzgówek spotkają się w Szko-
le Podstawowej w tej miejsco-
wości. Spotkanie rozpocznie się  
o godz. 17.30 (II termin godz. 18.). 
W czwartek, 10 stycznia odbędzie 
się zebranie mieszkańców sołec-
twa Michałówek na terenie pose-
sji obecnej sołtys Ewy Musiał. Po-
czątek godz. 17. (II termin 17.15).

Sekretarz gminy Adam Janiak 
powiedział, nam, że terminarz 
spotkań wyborczych dla miesz-
kańców wszystkich 19 sołectw zo-
stał już ustalony, ale będzie on po-
dawany w cyklach  tygodniowych, 
ponieważ bardzo często zdarza-
ło się, że spotkania planowane 
w odleglejszych terminach były 
przesuwane w czasie – co wpro-
wadzało wśród mieszkańców za-
mieszanie. Spotkania mają się za-
kończyć do 15 lutego.

W 19 sołectwach w gminie 
Sanniki zebrania wstępnie plano-
wane są w lutym. 

W gminie zduny (24 so-
łectwa) pierwsze zebranie za-
planowane zostało 14 stycznia  
w sołectwie Dąbrowa. Harmono-
gram zebrań jest obecnie na eta-
pie uzgadniania i jeszcze podlega 
zmianom. Zebrania powinny zo-
stać przeprowadzone w tej gminie 
w ciągu 3 tygodni.  opr. mak 

Region�|�rusza�rządowy�program�„Posiłek�w�szkole�i�w�domu”�

Pakiet uchwał, by chronić ludzi przed głodem 
2,75 mld zł z budżetu 
państwa zostanie 
przeznaczone na realizację 
nowego, rządowego 
programu „Posiłek  
w szkole i w domu” na lata 
2019-2023, który będzie 
realizowany we wszystkich 
województwach. 

Aby się do niego przygotować, 
także nasze samorządy przyjęły  
w ostatnim czasie pakiety uchwał, 
m.in. ustalające kryterium docho-
dowe dla osób kwalifikujących się 
do tej formy wsparcia. mogą to 
być teraz nie tylko dzieci. 

Nowy program dożywienio-
wy zastąpi wieloletni program 
dotychczas realizowany pod na-
zwą „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania”. W ramach jego re-
alizacji, wsparcie udzielane bę-

dzie za pośrednictwem ośrodków 
pomocy społecznej osobom sa-
motnie gospodarującym i rodzi-
nom o dochodach do 150% kryte-
rium dochodowego wynikającego  
z Ustawy o Pomocy Społecznej. 
Z programu finansowane będą po-
siłki uczniom w szkołach, wyda-
wane będą produkty żywnościo-
we lub wypłacane świadczenia 
pieniężne na zakup posiłku.

W porównaniu do realizowane-
go od 2014 r. programu „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania”, 
w nowym programie pojawił się 
osobny moduł uwzględniający 
osoby starsze, niepełnosprawne  
i chore. Staremu programowi rów-
nież towarzyszył program osło-
nowy, nie zmienił się też poziom 
kwalifikujący do pomocy – czyli 
150% kryterium dochodowego. 

Aby dostosować się do zasad 
nowego programu i umożliwić 
w nim udział kwalifikującym się 

do tego mieszkańcom, rady gmin 
musiały uchwałą podwyższać 
kryterium dochodowe właśnie 
do wymaganego poziomu 150% 
kryterium ustawowego, wyno-
szącego obecnie 701 zł/miesiąc  
w przypadku osób samotnie go-
spodarujących oraz 528 zł/os./mc 
dla rodzin. 

Uchwały przechodziły na se-
sjach bez problemów, podobnie 
jak uchwały uzupełniające ją, w 
których zagwarantowano wdroże-
nie programu osłonowego, umoż-
liwiającego w uzasadnionych 
przypadkach udzielenie pomocy 
żywnościowej także w sytuacji, 
gdy miesięczny dochód przewyż-
sza ustawowe kryterium. Kierow-
nik GOPS w Bielawach Teresa 
Kociak wyjaśniła, że chodzi tu  
o przypadki, gdy w szkole zajdzie 
potrzeba wydania posiłku głodne-
mu dziecku, które nie jest objęte 
wsparciem rządowego programu. 

Posiłek zostanie mu wydany, a dy-
rektor placówki zgłosi ten fakt do 
GOPS, by obiad został rozliczony.

Na przykład w pierwszej poło-
wie 2018 r. we wspomnianej gmi-
nie Bielawy ze wsparcia w formie 
posiłku korzystało 58 osób, 111 
osób otrzymywało zasiłek celo-
wy na zakup żywności, a 10 osób 
– rzeczowy w formie talonów na 
zakup żywności. 

Kierownik GOPS w Kocierze-
wie Płd. Barbara Sałek powiedzia-
ła nam, że główna zmiana polega 
na tym, że wsparciem z programu 
mogą zostać objęte nie tylko dzie-
ci, ale także osoby dorosłe: niepeł-
nosprawne, chore i potrzebujące. 
W dotarciu do nich mogą pomóc 
przedstawiciele lokalnych środo-
wisk, m.in. sołtysi i radni. 

Kierownik mówi nam, że  ostat-
nio w gminie znacznie zmniejszy-
ła się liczba dzieci objętych do-
żywianiem: kiedyś było ich ok. 
50-60, zaś teraz jest to niespełna 
20. W opinii kierownik jest to za-
sługą innego rządowego progra-
mu – 500 plus.  aa, ewr 
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Domaniewice�|�Jasełka�Łowickie�na�nowo�

Boże Narodzenie na łowicką nutę
Regionalną gwarą i ludowymi strojami wypełnił 
się tuż przed świętami kościół św. Bartłomieja  
w Domaniewicach, w niedzielę 23 grudnia,  
gdy w świątyni wystawiono jasełka po łowicku.

Bożonarodzeniowy spektakl 
przedstawiała młodzież należąca 
do Ruchu Światło-Życie „Exo-
dus” w Domaniewicach. Młodzi 
aktorzy stanęli przed wyzwaniem 
niełatwym, bowiem mierzyli się 
z adaptacją scenariusza „Jasełek 
Łowickich” autorstwa ks. bisku-
pa Józefa Zawitkowskiego. Po raz 
pierwszy jasełka według owego 
scenariusza zostały wystawione  
w 1998 roku. 

Jak podkreślają organizatorzy, 
na domaniewickie jasełka przy-
szedł czas w wyjątkowym mo-
mencie, bowiem w roku stulecia 
odzyskania przez Polskę niepodle-
głości, a także w roku jubileuszo-

wych, bo 80. urodzin autora wspo-
mnianego tekstu. 

– Oazowicze podeszli do tego 
zadania z pełnym zaangażowa-
niem. Próby trwały już od wrze-
śnia. Przez te miesiące ćwiczyli-
śmy gwarę łowicką. Uwielbiamy 
jednak tematy biblijne i trady-
cyjne, więc doświadczeniu twór-
czemu towarzyszyła także radość  
– powiedziała nam organizatorka 
wydarzenia, a także animatorka 
Ruchu Światło-Życie, Katarzyna 
Jędrzejczak. 

W niedzielę, 23 grudnia, do-
maniewicki kościół wypełnił się 
widzami po brzegi. Publiczność 
z zachwytem podziwiała godzin-

ny spektakl, ukazujący tradycyj-
ne księżackie obrzędy związane  
z Bożym Narodzeniem. 

Nie zabrakło w nim również 
odwołań do historii Księstwa Ło-
wickiego czy akcentów regional-
nych, takich jak gwarowe zwroty, 
nawiązujące do łowickiego folk-
loru rekwizyty oraz ludowe stro-
je. Na potrzeby widowiska wypo-
życzono je z Gminnego Ośrodka 
Kultury w Domaniewicach. 

Dbałość o szczegóły sprawiła, 
że zastosowane elementy sceno-
graficzne młodzi aktorzy wykony-
wali samodzielnie, zaś wykorzy-
stane w spektaklu nakrycia głowy 
biskupa i papieża szyto na miarę. 
Pięknym dopełnieniem tekstu ja-
sełek stały się kolędy i pastorałki 
śpiewane tego dnia przy akom-
paniamencie instrumentów, m.in. 
skrzypiec. W ich perfekcyjnym 
wykonaniu młodym aktorom po-

mogli Katarzyna Sut oraz Grze-
gorz Redzisz. 

Większość przybyłych podzi-
wiała grę aktorską z nutą zacie-
kawienia jak młodzież poradzi 
sobie z interpretacją złożonego 
tekstu sprzed 20 lat. Efekt końco-
wy przeszedł najśmielsze oczeki-
wania widowni, czego dowodem 
były długie owacje tuż po zakoń-
czeniu przedstawienia. – Cieszy-
my się, że przepełniony folklorem 

i odwołaniami do tradycji tekst ja-
sełek udało nam się przywrócić 
po wielu latach. Naszym pragnie-
niem było udowodnienie widzom, 
że jest to tekst uniwersalny. My-
ślę, że dzięki współczesnej formu-
le, w jakiej go zaprezentowaliśmy, 
nabrał on cech ponadczasowości. 
Warto o nim pamiętać zwłaszcza 
w najbardziej magicznym czasie 
w całym roku – zauważa nasza 
rozmówczyni.  aw

Podczas Jasełek Łowickich�nie�zabrakło�nawiązań�do�historii�Księstwa�Łowickiego.
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młodzi aktorzy świetnie radzili sobie ze�złożonością�łowickiej�gwary.



21www.lowiczanin.info � ���nr 1������3�stycznia�2019

rEKLaMa

rEKLaMa

Punkt zapalny
Nieborów�|�rada�zdjęła�z�inwestycji�100�tys.�zł

Dwa boiska przy szkole to za dużo?
– Nie poddajemy się. Pieniądze na budowę boiska zdjęto, ale to nie oznacza, że nie 
przyjdziemy do wójta, gminnych urzędników i radnych i nie będziemy dalej o tym 
rozmawiać. Wręcz przeciwnie, dalej będziemy szukać możliwych do pozyskania 
pieniędzy na jego budowę, a jestem przekonana, że są one w zasięgu ręki 
– powiedziała nam Agnieszka Michalak z Rady Rodziców szkoły w Nieborowie, 
komentując zdjęcie przez radnych z budżetu na 2019 rok pieniędzy na budowę 
wielofunkcyjnego boiska sportowego i przesunięcie ich do rezerwy budżetowej.

Radny z Bednar Tomasz Ba-
czyński w czasie dyskusji po-
przedzającej podjęcie uchwały 
budżetowej pytał radnych i wój-
ta, czy decyzja o zdjęciu z bu-
dżetu 100 tys. zł to „kara” dla ro-
dziców nieborowskiej szkoły za 
to, że potrafi li się zintegrować 
i skutecznie działać na rzecz pla-
cówki, do której chodzą ich dzie-
ci. Skutecznie bo, przypomnijmy, 
dzięki ich zabiegom trzy miesią-
ce temu, w czasie ustalania wy-
datków z funduszu sołeckiego na 
2019 rok, mieszkańcy Nieboro-
wa, Julianowa i Piasków zgodzili 
się przekazać należne miejscowo-
ściom pieniądze na budowę na za-
pleczu szkoły boiska trawiastego. 
W ten sposób rodzice „uzbiera-
li” 46.294 zł. Pisaliśmy o tym ob-
szernie w NŁ, opisując spotkanie 
w Nieborowie. Na tym nie był ko-
niec: rodzice przekonali ustępują-
cego ze stanowiska wójta Andrze-
ja Werle, aby w projekcie budżetu 
zapisał 100 tys. zł. na boisko.

W czasie spotkania sołeckie-
go w sprawie wydania pienię-
dzy z funduszu, jeden z miesz-
kańców Nieborowa Włodzimierz 
Tomczak powiedział nam, że bo-
isko, które obecnie znajduje się 
przy szkole jest poryte przez krety 
i strasznie nierówne. – Moje kro-
wy mają lepsze pastwisko – pod-
sumował. A jedna z seniorek Ire-
na Wdowiarek podklreślała, że nie 
może się pogodzić z widokiem 
uczniów, którzy zamiast na boisku 
ćwiczą biegi na drodze wiodącej 
do Sypnia.

Obecnie stare boisko za szko-
łą zostało zaorane i wyrównane, 
zrobił to nieodpłatnie jeden z rol-
ników, który od początku dekla-
rował się z pomocą. Wiele osób 
powątpiewa, czy za 46 tys. zł uda 
się wykonać inwestycję. W jej ra-
mach zaplanowano na powierzch-
ni 25 m x 50 m wykonanie od-
wodnienia i automatycznego 

nawodnienia, położenia na całości 
siatki przeciwko kretom, przykry-
cie jej humusem i posianie trawy. 
Pani Agnieszka twierdzi, że wiele 
osób i fi rm godzi się pomóc i pra-
cować po kosztach, wielu rodzi-
ców deklaruje, że przyjdzie, aby 
pracować fi zycznie, jest przekona-
na, że pieniędzy starczy.

za wiele chcą?
Po głosowaniu nad budżetem 

grupa rodziców obecnych na se-
sji wstała i ostentacyjnie opuści-
ła salę. Nie przekonały ich słowa 
przewodniczącego Rady Gminy 
Krzysztofa Osóbki, który starał się 
przekonać, że gmina i rada doce-
nia wysiłek rodziców. Ani też wój-
ta Jarosława Papugi zapewniają-
cego, że umieszczenie pieniędzy 
w rezerwie budżetowej to nic ta-
kiego i że jeżeli będzie możliwość 
pozyskania pieniędzy na budowę, 
pieniądze wrócą na swoje miejsce. 

Ale radni w dyskusji na komi-
sjach czy sesji poddawali pod wąt-

pliwość, aby udałoby się pozyskać 
pieniądze z zewnątrz na budowę 
boiska, gdy w Nieborowie przy 
dawnej drodze krajowej nr 70 ist-
nieje kompleks boisk wybudowa-
ny za unijne pieniądze. Zaś po ci-
chu, w kuluarach mówi się tym, 
że rodzice chcą zbyt dużo i powin-
ni się zadowolić boiskiem, któ-
re już wywalczyli, bo gmina ma 
wiele potrzeb.

Dlaczego to ważne
Agnieszka Michalak powie-

działa nam, że umieszczenie 
kwoty 100 tys. zł. w budżecie 
z konkretnym przeznaczeniem na 
boisko znacząco ułatwiłoby wy-
stąpienie o pozyskanie pieniędzy. 
Wystarczy wyciąg z budżetu, nie 
trzeba pism zapewniających o po-
siadaniu środków w rezerwie czy 
możliwości zaciągnięcia kredy-
tu. Jak podkreśla, wśród rodziców 
dzieci z Nieborowa są osoby, które 
są w stanie przygotować wniosek 
na pozyskanie pieniędzy, który 
można by sprawdzić w Urzędzie 
Gminy i który mógłby podpisać 
wójt. Nie byłoby to trudne, tym 

bardziej, że boisko wielofunkcyj-
ne ma już pełną dokumentację.

Osobom związanym ze szkołą 
w Nieborowie, gdy patrzą na za-
mieszanie wokół budowy drugie-
go boiska, ciśnie się porównanie 
do decyzji Rady Gminy Nieborów 
sprzed kilku lat, aby przeznaczyć 
ponad 3 mln. zł na budowę no-
wej szkoły w Mysłakowie. Gmina 
nie pozyskała żadnych pieniędzy, 
choć prawdą jest, że budynek był 
w złym stanie i trzeba było pod-
jąć prace jak najszybciej. W przy-
padku Nieborowa chodzi o 100 
tys. zł. które mają być udziałem 
gminy przy pozyskaniu środków 

zewnętrznych. Uchwała budże-
towa nie przeszła jednomyślnie. 
Jako jedyny przeciw głosował 
radny Tomasz Baczyński. Po se-
sji powiedział nam, że ze wzglę-
du właśnie na boisko. Dwukrotnie 
zgłaszał wniosek o pozostawienie 
pieniędzy na jego budowę, na co 
jego zdaniem nie reagował prze-
wodniczący, nie poddał go pod 
dyskusję, nie przegłosował, na-
wet nie zwrócił na niego większej 
uwagi, choć przyjęte jest w samo-
rządzie w takich przypadkach, że 
przewodniczący Rady pyta radne-
go czy jego wniosek jest formalny 
i chce, aby na niegos głosować. n

Jedyny radny, który zagłosował przeciwko budżetowi na 2019 tomasz Baczyński�(pierwszy�od�prawej),�
wnioskował�bezskutecznie�o�pozostawienie�100�tys.�zł�na�boisko.
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Agnieszka michalak z�rady�rodziców�nieborowskiej�szkoły�przekonywała�
17�grudnia,�radnych,�że�ich�decyzja�dotyczy�przede�wszystkim�dzieci.
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tOMasz
BaRtOs

tomasz.bartos@lowiczanin.info

czy�decyzja�o�zdjęciu�
z�budżetu�100�tys.�zł�
to�„kara”�dla�rodziców�
nieborowskiej�szkoły�
za�to,�że�potrafi�li�się�
zintegrować�
i�skutecznie�działać.

radny tomasz Baczyński
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Parafia w złakowie kościelnym�|�Kolędowanie

Z myślą o dzieciach 
z Rwandy i Burundi

Około 30 dzieci w wieku od lat 
5 do ok. 15 wzięło udział w mi-
syjnym kolędowaniu na terenie 
parafii w Złakowie Kościelnym. 
Tradycyjnie zostało ono zorgani-
zowane tuż po Bożym Narodze-
niu – 27 i 28 grudnia. Kolędnicy 
– pomimo niesprzyjającej pogo-
dy, zwłaszcza w drugim dniu ko-
lędowania – dotarli w piątek do 
mieszkańców Karsznic Dużych  
i Małych, Wyborowa, Przemysło-
wa i Mastek. Dzień wcześniej ko-
lędowali w Złakowie Kościelnym 
i Borowym oraz w Retkach. 

Kolędowanie jest inicjatywą 
Papieskiego Koła Misyjnego, któ-
re w parafii w Złakowie Kościel-
nym prowadzą siostry Najświęt-
szej Maryi Panny Niepokalanej. 
Przy okazji kolędowania i głosze-
nia nowiny o narodzeniu Jezusa, 
dzieci zbierają pieniądze, które 
trafiają na pomoc dla innych dzie-
ci na misjach. W tym roku mają 
one trafić do Rwandy i Burundi.

Kolędnicy podzieleni byli na  
6 grup pięcioosobowych, które 
wyruszyły w teren o tej samej po-
rze. W piątek, 28 grudnia, przed 
godz. 10.00 nasz reporter natrafił 
na jedną z grup, która kolędowała 
w Wyborowie. Dzieci nieśmiało 

wchodziły na podwórka, śpiewa-
jąc kolędy i czekając na gospo-
darzy. Przyjęte przez nich odgry-
wały scenę, z podziałem na role.  
W grupie tej chodzili: Monika 
Łysio jako Maryja, Amelia Łysio 
jako Aniołek, Oliwia Workowska 
jako Dziecko z Rwandy, Szymon 
Dylik jako Koza i Dominika Koza 
jako Dziecko z Papieskiego Dzie-
ła Misyjnego Dzieciom. 

Parafianie obdarowywa-
li je słodyczami (którymi dzie-

ci dzielą się po kolędowaniu),  
a do puszki wrzucali pieniądze 
na pomoc dla dzieci z biednych 
krajów afrykańskich. Koza, która 
w tym roku pojawiła się w każ-
dej z grup, symbolizowała to,  
że dajemy mieszkańcom Rwan-
dy i Burundi „na kozę” – czy-
li pomagamy im w osiągnięciu 
samowystarczalności, gdyż nie-
wiele wymagająca do życia koza 
może być żywicielem rodziny. 
 mwk

kiernozia�|�Zespół�Kiernozianie�wystąpi�w�kościele�

Zaśpiewają gwarą na Trzech Króli 
Koncertu kolęd i pastorałek za-

śpiewanych gwarą będzie moż-
na wysłuchać w Święto Trzech 
Króli (Objawienie Pańskie) w nie-
dzielę, 6 stycznia, przed, w trakcie 
oraz po mszy świętej o godz. 11.30  
w kościele św. Małgorzaty  
w Kiernozi. Wystąpi Zespół Pie-
śni Ludowej „Kiernozianie”. Ze-

spół zapewni też oprawę muzycz-
ną mszy świętej. 

„Kiernozianie” zamierzają wy-
stąpić w pełnym, około 35-oso-
bowym składzie, wraz z kapelą. 
Oczywiście w strojach ludowych. 
Przygotowali 15 kolęd, w tym 
dwie, z którymi wystąpili przed 
większą publicznością do tej pory 

tylko jeden raz – podczas mszy 
świętej drugiego dnia świąt Boże-
go Narodzenia. 

Chodzi o kolędy „Jezusa Naro-
dzonego” oraz „Pastuskowie bra-
cia mili”. Ta pierwsza z nowych 
kolęd wywodzi się z folkloru gó-
ralskiego. Powstała najprawdopo-
dobniej pod koniec XVIII wieku. 

Autor kolędy oraz kompozytor 
melodii pozostają nieznani. Dru-
ga z nowych kolęd też jest anoni-
mowego autorstwa. Jest o tyle cie-
kawa, że zwrotki, w zależności od 
regionu, były zmieniane, przez co 
kolęda znana jest w różnych wer-
sjach. Bywa, że ma zmienione 
wszystkie wersy oraz różni się li-
nią melodyczną. 

Przekładu na gwarę łowicką 
dokonała szefowa zespołu Beata 
Lewaniak.  mak 

Łowicz |�Spotkanie�opłatkowe�absolwentów�Szkół�Pijarskich

Dużo uśmiechu na opłatku absolwentów
Około 70 absolwentów 
brało udział w tegorocznym 
opłatku absolwentów 
Szkół Pijarskich. Oprócz 
tradycyjnego łamania się 
opłatkiem, absolwenci mieli 
również okazję wspólnie 
się pomodlić, pośpiewać 
kolędy, a także dowiedzieć 
się co nowego słychać  
w szkole i u ich rówieśników.

Stało się już tradycją, że dzień 
po Świętach Bożego Narodzenia, 
w szkołach pijarskich organizowa-
ne jest spotkanie opłatkowe absol-
wentów. Tak było i w tym roku: 27 
grudnia o godz. 17.30 rozpoczęła 
się wspólna msza święta w koście-
le pijarskim, po której spora gru-
pa byłych uczniów wraz z gronem 
pedagogicznym przeszła do holu 
szkolnego. Już od wejścia dało się 
wyczuć panującą atmosferę rado-
ści ze wspólnego spotkania po la-
tach. Po ogólnych życzeniach zło-
żonych przez ojca Jakuba oraz 
po odśpiewaniu wspólnie kolędy, 
nastąpił czas łamania się opłat-
kiem. – Ciekawe doświadczenie 
być tutaj po latach i znów czuć się 
jak uczniak. Ale miło się tu wra-
ca – mówiła jedna z absolwentek. 
Większość byłych uczniów przy-
była w gronie swoich znajomych, 
z którymi nadal utrzymuje kon-
takt i to im w pierwszej kolejności 
składali życzenia. 

Nie unikano również nauczy-
cieli. Po latach nie pamiętano już 
uraz czy uprzedzeń, zamiast tego 

z serdecznością życzono sobie na-
wzajem wszelkiego dobra. 

Na spotkaniu dało się zauwa-
żyć przeważającą liczbę najmłod-
szych absolwentów: rok lub dwa 
lata po maturze. Znacznie mniej 
było tych, którzy swoją maturę 
zdawali 6 czy 8 lat temu. Mogło 
być to spowodowane terminem 
opłatka – starsi w końcu już pra-
cują. Opłatek był jednak tylko pre-
tekstem do tego, by się po prostu 
spotkać, a po złożeniu życzeń była 
okazja do szerszych i głębszych 
rozmów, których wiele osób było 
spragnionych.  mb

Większość absolwentów przybyłych na opłatek ukończyła szkołę niedawno.�Monika,�Weronika�i�Zuzia,�
tegoroczne�maturzystki,�cieszyły�się�ze�wspólnego�spotkania�po�kilku�miesiącach�w�murach�starej�szkoły.
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tutaj�po�latach�i�znów�
czuć�się�jak�uczniak.�
ale�miło�się�tu�wraca.�

Grupa misyjnych kolędników,�których�nasz�reporter�spotkał�28�grudnia�
w�Wyborowie.�
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informacje
�� infolinia PkP�intercity�703�200�200,�

Koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,�Łódzka�
Kolej�aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� informacja PkS 46-837-38-13
��krajowe Biuro Numerów 118-913
��międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VaT)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VaT)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;� 606-486-555;� 600-508-308;�
Dworcowa:�602-774-552

��taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��urząd miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��urząd Skarbowy:�centrala�46�837-43-

58,�46-837-32-38,�sekretariat�46-837-80-28�
��zuS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek”�Łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�Klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�spotkania�w�czwartki�
w�godz.�10-11.�informacji�udziela�uG�biela-
wy�w�czwartki�w�godz.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach,�(problem�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w zdunach 
(siedziba�GOK),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia uzależnień,��
ul.�ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia zdrowia Psychicznego��
ul.�3�Maja,�tel.�46-837-33-07

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

ŁSM�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�Starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�Krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
Łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum zarządzania 
kryzysowego�w�Łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00.

��kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety��
(grafik�orientacyjny,�dokładne�informacje�
na�miejscu);�pon.-pt.�ostatnie�wejście�o�21;�
sob.-ndz.�ostatnie�wejście�o�19.00:

��Poniedziałek, środa, piątek  
–�16.20-18.30;�19.30-22.00;

��Wtorek, czwartek�–�15.45-18.30;�
19.30-22.00;

��Sobota�–�10.30-20.00;
��Niedziela�–�9.40-20.00.

lodowisko  
Łowicz,�nowy�rynek

Czynne:
Poniedziałek – piątek:�godz.�14.00-20.00�
Sobota – niedziela:�godz.�10.00-20.00�
Wstęp�wolny�(dla�posiadających�własne�łyż-
wy).�Wypożyczenie�łyżew:�7�zł�/�75�minut.�

boiska i hale 
sportowe

��Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynne:�
12.00-20.00

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�Starzyń-
skiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:�7.00-
15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)�

��Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�
tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko Orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�Łyszkowice)
��SP mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��zSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�rynek�5/7�

–�6�stycznia�(Trzech�Króli)�–�nieczynne;��
w�pozostałe�dni�czynne�od�wtorku�do�nie-
dzieli�w�godz.�10.00-16.00�(ostatnie�wejście�
15.30).�bilety:�normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�
wystawy�czasowe�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�
+�2�dzieci�do�18�r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�
czasowe�3�zł;�wstęp�bezpłatny�na�wystawy�
stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„etnografia księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XiX – pocz. XX w. z kolekcji muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
izba Pamięci Łowickich Żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�Łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�w.,�wybuch�ii�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady;
#1Nowe szycie makatki/otwarty 
konkurs�–�wystawa�współczesnej�
kolekcji�makatek,�zróżnicowana�zarówno�
pod�względem�tematów,�jak�i�technik�
wykonania;�czynna�do�30�grudnia.
��Skansen przy muzeum w Łowiczu –��

do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz�od�
wtorku�do�niedzieli�w�godz.�10.00-16.00;�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł; 

��Łowicki Park etnograficzny – Skansen 
w maurzycach�–�do�31�marca�nieczynny

��muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�ba-
zylice�Katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17,�tel.�691-979-262:

„matter of the earth”�–�wystawa�
malarstwa�prof.�Wandy�Paklikowskiej-
-Winnickiej�(1911-2011)
��Foto Art. Galeria „ekspozycja 34” 

w Łowiczu, Galeria�Łowicka�(wejście�od�
strony�ul.�Stanisławskiego),�wstęp�wolny: 

„Namaste! Podróż do indii i Nepalu”�–�
zdjęcia�łowiczanki�Edyty�Zawół�z�podróży�
do�indii,�a�także�do�nepalu.
��muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-

pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�Łowicka,��
i�piętro,�ul.�Stanisławskiego.�

�� izba Pamięci Stanisława klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�historyczną�„Kampinos”�na�i�piętrze�
baszty�im.�gen.�Klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�Wstęp�wolny.

�� izba Pamięci o i wojnie światowej�–��
na�wystawie�prezentowane�są�przedmioty�

wydobyte�podczas�prac�archeologicznych�
w�rejonach�nieborowa,�Joachimowa�Mogił,�
Woli�Szydłowieckiej,�bolimowskiej�Wsi�i�
Jasionnej�m.in.�bagnety�do�karabinów,�
łuski�od�pocisków�artyleryjskich,�saperki,�
fragmenty�drutów�kolczastych,�„potykacze”,�
fragmenty�umundurowania�i�inne,�uzyskane�
w�ramach�otwartej�w�ramach�projektu�
„archeologiczne�przywracanie�pamięci��
o�Wielkiej�Wojnie.�Materialne�pozostałości�
życia�i�śmierci�w�okopach�na�froncie�
wschodnim�oraz�stan�przemian�krajobrazu�
pobitewnego�w�rejonie�rawki�i�bzury�
(1914-2014);�czynna�w�Gminnym�Ośrodku�
Kultury�w�bolimowie,�ul.�Łowicka�9,�w�godz.:�
pon.–�wt.�12.00-20.00,�śr.-czw.�10.00-18.00,�
pt.�12.00-20.00.

��miejska Biblioteka im. A. k. Cebrow-
skiego,�Łowicz,�os.�bratkowice�3a:

„Łowicz w zbiorach biblioteki” –�pre-
zentacja�wydruków�o�Łowiczu�z�książek�
wydanych�w�XiX�i�XX�wieku.�Ponadto�księ-
gozbiór�lovicianów�(ponad�700�tytułów)�
–�dostępny�w�czytelni.�Wstęp�wolny.
��muzeum motoryzacji, Nieborów 231a 

–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Nieborów i Arkadia: Pałac, wystawa 
majoliki Nieborowskiej –�do�końca�lutego�
ekspozycje�muzealne�–�nieczynne.

��Nieborów i Arkadia: Ogrody –�do�31�
marca�czynne�od�godz.�10.00�do�zmierz-
chu.�Wstęp�bezpłatny.

��Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00;�
opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-15.30.�Zwiedzanie�pałacu�pod�opieka�
przewodnika:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.30;�
sob.-ndz.�10.00-18.00.�bilety�do�pałacu�–10�
zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�
gratis.�na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich;�
„Lekkość płatków śniegu, ciężkość 
świątecznego stołu” –�wystawa�malar-
stwa�agnieszki�Kopczyńskiej;��
czynna�do�31�stycznia.
��Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�Sromów�11,��
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można�
zobaczyć�m.in.�apartament�napoleoński,�
kaplicę�pałacową,�poznać�historię�hodowli�
koni�rasy�półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��złaków kościelny: obrazy matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�Świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Żelazowa Wola: Dom urodzenia 
Fryderyka Chopina i Park�–�Oddział�
Muzeum�Fryderyka�chopina�w�Warszawie;�
żelazowa�Wola�15,�46/863�33�00;�czynny:�
do�30�marca:�wtorek�–�niedziela��w�godz.�
9.00-17.00�(ostatni�zwiedzający�wpuszczani�
są�o�16.15,�Dom�urodzenia�zamykany�jest�
o�16.45),�poniedziałek�czynny�tylko�park;�
bilety:�normalny�–�park�i�muzeum�23�zł,�
park�7�zł;�ulgowy�–�park�i�muzeum�14�zł,�
park�4�zł;�bilety�dla�posiadaczy�Karty�dużej�
rodziny�normalny�–�park�i�muzeum�11,5�zł;�
park�3,5�zł,�ulgowy�–�park�i�muzeum�7�zł,�
park�2�zł;�wstęp�wolny:�środa.

��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć�w�du-
żym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponadgimna-
zjalnych�nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Podrzeczna�30.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�Oddziału�w�Łowiczu�archiwum�
Państwowego�m.st.�Warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 3 stycznia:
godz.�15.00�–�Grinch�–�film�animowany,�
prod.�chiny,�uSa;�reżyseria:��yarrow�che-
ney,�Scott�Mosier;�czas:�1�godz.�30�min.
godz.�17.00�–�Pech to nie grzech�–�
komedia�romantyczna,�prod.�Polska;�
reżyseria:�ryszard�Zatorski
godz.�18.30�–�Sergio i Siergiej�/sala�ii�–�
dramat,�prod.�hiszpania,�Kuba;�reżyseria:��
Ernesto�Daranas;�czas:�1�godz.�33�min.
godz.�19.00�–�Pech to nie grzech
��Piątek, 4 stycznia:
godz.�17.15�–�Sergio i Siergiej�/�sala�ii
godz.�18.00�–�zabawa zabawa�–�
dramat,�komedia�prod.�Polska;�reżyseria:��
Kinga�Dębska,�czas:�1�godz.�28�min.
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy  
the Best OCH! – trzy billboardy  
za ebbing, missouri /sala�ii�–�dramat,�
komedia,�kryminał�prod.�uSa/Wielka�
brytania;�reżyseria:��Martin�McDonagh;�
czas:�1�godz.�55�min.;�bilety�13�zł
��Sobota, 5 stycznia:
godz.�15.00�–�Grinch
godz.�17.00�–�Pech to nie grzech
godz.�17.15�–�Sergio i Siergiej�/sala�ii
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OCH! – Café de Flore�/�sala�ii�–�
dramat�prod.�Francja,�Kanada;�reżyseria:��
Jean-Marc�Vallée;�czas:�2�godz.;�bilety�
13�zł
godz.�19.15�–�zabawa zabawa
��Niedziela, 6 stycznia: 
godz.�15.00�–�Grinch
godz.�17.00�–�Pech to nie grzech
godz.�17.15�–�Sergio i Siergiej /sala�ii
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OCH! – Dobrze się kłamie  
w miłym towarzystwie�–�dramat,�
komedia�prod.�Włochy;�reżyseria:��Paolo�
Genovese;�czas:�1�godz.�37�min.;�bilety�
13�zł
godz.�19.15�–�zabawa zabawa
��Poniedziałek, 7 stycznia:
godz.�15.00�–Grinch
godz.�17.00�–�Pech to nie grzech
godz.�17.15�–�Sergio i Siergiej�/sala�ii
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OCH! – moja miłość�/sala�ii�–�
melodramat,�komedia�prod.�Francja;�
reżyseria:��Maïwenn;�czas:�2�godz.�10�
min.;�bilety�13�zł
godz.�19.15�–�zabawa zabawa
��Wtorek, 8 stycznia:
godz.�15.00�–Grinch
godz.�17.00�–�Pech to nie grzech
godz.�17.15�–�Sergio i Siergiej�/sala�ii
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OCH! – Aż do piekła�/sala�ii�–�
dramat,�kryminał�prod.�uSa;�reżyseria:�
David�Mackenzie;�czas:�1�godz.�42�min.;�
bilety�13�zł
godz.�19.15�–�zabawa zabawa
��Środa, 9 stycznia:
godz.�15.00�–Grinch
godz.�17.00�–�Pech to nie grzech
godz.�17.15�–�Sergio i Siergiej�/sala�ii
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OCH! – Lapońska odyseja�/
sala�ii�–�dramat,�komedia,�romans�prod.�
Finlandia/irlandia/Szwecja;�reżyseria:�
Dome�Karukoski;�czas:�1�godz.�32�min.;�
bilety�13�zł
godz.�19.15�–�zabawa zabawa
��Czwartek, 10 stycznia:
godz.�15.00�–Grinch
godz.�17.00�–�Pech to nie grzech
godz.�17.15�–�Sergio i Siergiej�/sala�ii
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OCH! – Whiplash�/sala�ii�–�dramat,�

telefony
 � informacja: PkS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe��

999�alarmowy
 �taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PuP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �urząd miejski w Głownie�42-719-11-51
 �urząd miasta-Gminy w Strykowie  

42-719-80-02
 �kRuS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej zbiórki Odpadów 

komunalnych,�teren�ZGKiM�w�Strykowie�
ul.�batorego�25,�czynny:�wt.–pt.�w�godz.�
10.00-18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;��

w Głownie�42-719-20-20;��
w Strykowie:�42-719-80-07

 �Straż pożarna:�998,��
w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:�

42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie:�42-719-80-24�

 �zakład pogrzebowy  

w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe��
w Głownie�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne 
w Strykowie 42-719-80-10;��
w zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 3 stycznia:
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
piątek, 4 stycznia:��
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
sobota, 5 stycznia:
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
niedziela, 6 stycznia: 
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733
poniedziałek, 7 stycznia:  
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
wtorek, 8 stycznia:  
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733
środa, 9 stycznia:  
ul.�Łowicka�38�a,�tel.�42�719-21-31
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powszednie�
od�zakończenia�zmiany�dziennej�do�8.00�
dnia�następnego;�sob.�w�godz.�20.-8.�dnia�
nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
��Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim nr 35:  tel.�42�719-57-57,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.
��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�Targowa�16:�tel.�42-719-92-30
��Punkt konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��
ul.�Kilińskiego�2�pok.�nr�2,�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;�
Stryków,�ul.�Kościuszki�29,�pon.-pt.�12-16

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia Św. marcina w Strykowie:�
8:00,�9:30,�11:00,�18:00

��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00

wystawy
��„Powrót do Ogrodów Sztuk”��

– wystawa�autocynkografii�i�monotypii�

henryka�Płóciennika,�czynna�od�ponie-
działku�do�pt.�w�godz.�9.00-17.00;��
Galeria�bank&DM�w�Głownie,�ul.�Młynarska�
5/13,�i�piętro�(budynek�banku�Spółdziel-
czego).

koncerty
��Sobota, 5 stycznia:
godz.�17.00�–�elżbieta Adamiak:  
koncert Noworoczny; Dom�Kultury��
w�Strykowie,�pl.�Łukasińskiego�15;��
wstęp�wolny.
��Niedziela, 6 stycznia:
godz.�17.00�–�koncert kolęd u św. 
maksymiliana –�przygotowany�przez�
parafialne�Stowarzyszenie�Św.�Jana�
bosko,�dzieci�i�młodzież;�kościół�św.�Mak-
symiliana�Kolbe�w�Głownie,�ul.�Karasicka�
54;�wstęp�wolny.
godz.�18.00�–�krzysztof Jakubiec 
i zbigniew Piasecki: koncert kolęd�–�
po�wieczornej�mszy�św.;�kościół�pw.�św.�
Jakuba�apostoła�w�Głownie,�ul.�Łowicka�
7/11;�wstęp�wolny.

inne
��Niedziela, 6 stycznia:
godz.�9.00�–�Orszak trzech króli w 
mąkolicach;�sanktuarium�w�Mąkolicach:�
trzykrotne�okrążenie�świątyni,�śpiewanie�
kolęd,�pokłon�przed�żłóbkiem�i�złożenie�
darów�Jezuskowi�–�orszak�przygotowany�

przez�uczniów�Zespołu�Szkolno-Przed-
szkolnego�oraz�zespół�pieśni�i�tańca�
Mąkolice;
godz.�12.00�–�Orszak trzech króli 
w Głownie;�po�mszy�św.�w�kościele�
św.�Jakuba�tradycyjny�pochód�ulicami�
miasta�przejdzie�w�kierunku�altany�nad�
zalewem�Mrożyczka,�gdzie�przygotowana�
zostanie�stajenka,�a�w�niej�czekać�będzie�
Święta�rodzina;�na�trasie�–�sceny�biblijne�
związane�z�narodzinami�Jezusa;�modzież�
z��głowieńskiego�oddziału�Zhr�będzie�
rozdawać�uczestnikom�śpiewniki�oraz�
symboliczne�korony.
��Wtorek, 8 stycznia:
godz.�17.30�–�Jak do Gruzji daleko –�
ilustrowana�zdjęciami�opowieść�niny�
Mikołajczyk�z�Oddziału�Łódzkiego�
Polskiego�Towarzystwa�Tatrzańskiego��
o�jej�podróży�do�Gruzji;�MOK�w�Głownie,�
ul.�Kopernika�45,�wstęp�wolny.
��Sobota, 12 stycznia:
godz.�18.00�–�Spotkanie opłatkowe 
członków i sympatyków związku eme-
rytów, Rencistów i inwalidów;�sala�OSP�
w�Głownie,�ul.�Złota�1.�Obowiązują�zapisy.
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�14.00�– iii Bieg po zdrowie po 
Strykowie w ramach 27. Finału Wiel-
kiej Orkiestry Świątecznej Pomocy –�
dzieci�dystans�–�2,3�km;�dorośli�4,6�km;�
wpisowe:�5�zł/dziecko,�25�zł/osoba�
dorosła�do�puszki�WOŚP.�Zbiórka:�plac�
Łukasińskiego.�Szczegóły�wkrótce.
��Poniedziałek, 21 stycznia:
godz.�10.00�–�Finał akcji „Aniołkowe 
Granie” –�przekazanie�darów;��
MOK�w�Głownie,�ul.�Kopernika�45.

 iNFORmAtOR�GŁOWiEńSKi�i�STryKOWSKi�

OFeRtY PRACY
POWiaTOWy�urZąD�Pracy�W�ŁOWicZu
(oferty�z�dnia�2.01.2019�r.)

�� Technik�prac�biurowych�(staż�z�uP)
�� Monter�/�konserwator�urządzeń�
przeciwpożarowych

�� Pracownik�produkcji�elementów�
metalowych

�� Księgowa-fakturzystka
�� asystent�rodziny
�� Opiekun�osoby�starszej
�� Pomoc�administracyjna
�� Kucharz
�� Pomoc�kuchenna
�� Pracownik�sortowni
�� archiwista�(staż�z�uP)
�� Technik�prac�biurowych�(staż�z�uP)
�� Pracownik�kancelaryjny�(staż�z�uP)
�� Prace�pomocnicze�magazynowo-
-produkcyjne

�� Technik�prac�biurowych�(staż�z�uP)
�� nauczyciel�przedszkola
�� Pracownik�restauracji
�� Pomocniczy�robotnik�budowlany
�� Mechanik�pojazdów�samochodowych
�� nauczyciel�nauczania�początkowego�–�
nauczyciel�wspomagający

�� Prasowaczka

ROLNik SPRzeDAJe 
(ceny�z�dnia�31.12.2018�r.)

Żywiec wieprzowy:

�� różyce:�3,50�zł/kg+VaT

�� Domaniewice:�3,50�zł/kg+VaT

�� chąśno:�3,50�zł/kg+VaT

�� Skowroda�Płd.:�3,70�zł/kg+VaT

�� Karnków:�3,50�zł/kg+VaT

Żywiec wołowy:

�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+VaT,��
krowy�5,50�zł/kg+VaT;�byki�8,00�zł/kg+VaT;

�� różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VaT;��
krowy�5,00�zł/kg+VaT;�byki�8,00�zł/kg+VaT.

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VaT;��
krowy�5,00�zł/kg+VaT;�byki�8,00�zł/kg+VaT.

muzyczny�prod.�uSa;�reżyseria:�Damien�
chazelle;�czas:�1�godz.�45�min.;�bilety�
13�zł
godz.�19.15�–�zabawa zabawa
��Piątek, 11 stycznia:
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OCH! – Dzikie historie /�sala�ii�
–�reż.�Damian�Szifron,�argentyna/hiszpa-
nia�2014,�122�min.;�bilety�13�zł
��Sobota, 12 stycznia:
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OCH! – Samba�/�sala�ii�–�reż.�
Olivier�nakache,�Eric�Toledano,�Francja�
2014,�120�min.;�bilety�13�zł
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�19.00�–�Przedfestiwalowy the 
Best OCH! – Powtórnie narodzony / 
sala�ii�–�reż.�Sergio�castellitto,�hiszpania/
Włochy�2012,�127�min.;�bilety�13�zł

koncerty
��Piątek, 4 stycznia:
godz.�20.00�–�4 ARt OF ReBeLLiON: 
Dziady Borowe�(Pabianice)�–�metal-
punk’n’roll�/�hcpunk�/�hc);�Crippling 
madness�(biała�Podlaska)�–�thrash�
metal),�infernal Bizarre (Łowicz)�–�death�
/�thrash�metal;�Klub�hop�Kultura�w�Łowi-
czu,�ul.�Podrzeczna�20;�wstęp�10�zł.
��Sobota, 5 stycznia:
godz.�11.00�–�Noworoczny recital 
chopinowski w�wykonaniu�mło-
dych�pianistów,�uczestników�kursu�
mistrzowskiego�organizowanego�przez�
Towarzystwo�chopinowskie�w�atlancie;�
Dom�urodzenia�Fryderyka�chopina�
w�żelazowej�Woli,�sala�kinowa�pawilonu�
Etiuda;�wstęp�w�cenie�biletu�wstępu�do�
muzeum�(normalny�23�zł,�ulgowy�14�zł).
��Niedziela, 6 stycznia:
godz.�16.00�–�Burmistrz miasta zapra-
sza: Dziecięco-młodzieżowy zespół 
Ludowy „koderki”�–�w�programie�kolę-
dy�i�pastorałk;�sala�barokowa�Muzeum��
w�Łowiczu,�Stary�rynek�5/7;�wstęp�wolny

inne
��Niedziela, 6 stycznia:
godz.�18.00�–�Chrześcijański Bal mło-
dzieżowy –�bal�dla�młodzieży�w�wieku�
od�Vii�klasy�podstawówki;�restauracja�
„Polonia�w�Zaciszu”,�Łowicz�ul.�Kaliska;��
w�programie:�DJ,�fotobudka�i�inne�za-
bawy,�jedzenie�i�bezalkoholowe�napoje.�
Wpisowe:�30�zł.�Przed�balem,��
o�godz.�16.30�–�msza�św.�w�kościele��
pw.�Matki�bożej�nieustającej�Pomocy��
w�Łowiczu,�os.�Korabka.
czwartek,�10�stycznia:
godz.�18.00�–�Warsztaty perkusyjne 
oraz�prezentacja�sprzętów�perkusyjnych�
marki�roland;�prowadzenie:�Mariusz�Mo-
carski�(perkusista�sesyjny�i�koncertowy);��
Klub�hopKultura�w�Łowiczu,�ul.�Podrzecz-
na�20�(dziedziniec�ŁOK).�Wstęp�wolny.
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�14.00-20.00�–�Finał Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy  
w Bolimowie –�w�programie�m.in.�loteria�
fantowa,�występy�lokalnych�artystów;��
Gminny�Ośrodek�Kultury�w�bolimowie,�
ul.�Łowicka�9.
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Ogłoszenia

 
PuNktY PRzYJmOWANiA OGŁOSzeń DROBNYCH DO „NOWeGO ŁOWiCzANiNA”: BiuRO OGŁOSzeń ŁOWiCz,�uL.�PiJarSKa�3a; BeDNARY,�SKLEP�P.�PaPiErniK�24a;�BOBROWNiki 27,�SKLEP�P.�PacLEr;�BOLimóW,�uL.�rynEK�KOŚciuSZKi�
17,�SKLEP�„EWa”,�P.�PaPiErniK;�DOmANieWiCe,�uL.�GŁóWna�26,�SKLEP�P.�JaKubiaK;�GąGOLiN POŁuDNiOWY,�SKLEP�„KOS”;�iŁóW:�PL.�rynEK�STarOMiEJSKi�21;�SKLEP�P.�PaPiErOWSKiEGO;�kOCieRzeW PóŁNOCNY 37A,�SKLEP�P.�KryGiEr; 
kuRABkA 17A,�SKLEP�P.�TOPOLSKiEJ;�ŁOWiCz,�OS.�braTKOWicE,�KiOSK�LOTTO;�ŁYSzkOWiCe,�SKLEP�„DuET”,�uL.�GMinna�6;�NieBORóW,�aL.�LEGiOnóW�POLSKich�18,�SKLEP�P.�FiGaTa;�NOWA SuCHA 22,�SKLEP�P.�SiEWiEry;�OStRóW 
20,�SKLEP�P.�bEJDy;�OSmOLiN:�uL.�rynEK�2,�SKLEP�P.�SErWach;�uL.�rynEK�19,�SKLEP�SPOżyWcZO-PrZEMySŁOWy;�PSzCzONóW 147,�SKLEP�P.�LiPińSKiEGO;�SANNiki,�uL.�WarSZaWSKa�183,�SKLEP�P.�OLKOWicZ;�SOBOtA,�PL.�ZaWiSZy��
cZarnEGO�12,�SKLEP�P.�bińcZaK;�SOkOŁóW 19,�SKLEP�P.�GŁOWacKiEGO;�StACHLeW 113A,�SKLEP�P.�WiErZbicKiEJ;�StARY DęBSk 6A,�SKLEP�SPOżyWcZO-PrZEMySŁOWy,�ŚLeSzYN,�uL.�Górna�5,�SKLEP�P.�MącZyńSKiEJ;��zAWADY 67,�
SKLEP�P.�SOKaLSKiEJ;�zŁAkóW BOROWY 139A,�SKLEP�P.�PiEcKi;

„WieŚCi z GŁOWNA i StRYkOWA”:�BiuRO OGŁOSzeń�GŁOWNO,�uL.�ŁOWicKa�40;�DmOSiN 1:�PiEKarnia�bOżEna,�KrZESZEWSKa;�StRYkóW:�STary�rynEK�1;��uL.�cMEnTarna�12.

„NOWY ŁOWiCzANiN„ WYDANie DLA ŻYCHLiNA i OkOLiC”: BeDLNO 28 SKLEP�Mini-MaG;�DOBRzeLiN�SKLEP�„MaGDa”,�uL.�WŁ.�JaGiEŁŁy;�PACYNA,�uL.�TOWarOWa�4,�SKLEP�P.�M.�DurKi;�PLeCkA DąBROWA,�SKLEP�„MOniKa”;�PODCzACHY 
16,�SKLEP�SPOżyWcZO-PrZEMySŁOWy;�ŚLeSzYN,�uL.�Górna�5,�SKLEP�P.�MącZyńSKiEJ;�ŻYCHLiN,�uL.�29�LiSTOPaDa�28,�SKLEP�SPOżyWcZO-PrZEMySŁOWy.

WYDAWCA i ReDAkCJA Nie PONOSzą ODPOWieDziALNOŚCi zA tReŚć OGŁOSzeń i RekLAm OPuBLikOWANYCH zGODNie z ARt. 36 uStAWY  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWe”

samochodowe
kupno

��Skup�aut�rozbitych,�skolizjowanych,�
stan�obojętny,�tel.�510-100-449.

��Złomowanie�Pojazdów–�
zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�rząśno�13,�
tel.�602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Auta każde kupię, tel. 500-308-011.

 �Auta każde kupię, najlepsze ceny, 
tel. 786-263-059.

��Kupimy�każde�auto,�całe�lub�rozbite,�
tel.�798-602-197.

sprzedaż
��auDi�a4�Diesel�150�KM,�2006�

rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�
W�rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�
604-706-309.

��bMW�E�46�compakt,�uszkodzony�
silnik,�tel.�604-767-298.

��ciTrOËn�berlingo,�2003�rok,�
Multispace�2.0�hDi,�tel.�695-975-023.

��FiaT�Seicento,�1998�rok,�76.000�km,�
tel.�691-090-215.

��FiaT�Seicento�SX,�900,�stan�bdb.,�tel.�
606-212-846.

��FiaT�Seicento,�1999�rok,�idealny,�tel.�
794-301-799.

��FOrD�Focus,�1.6�diesel,�2006�rok,�
stan�dobry,�tel.�698-814-037.

��FOrD�Fusion,�2004�rok,�181.000�km,�
srebrny,�dobrze�utrzymany,�4.500�zl,�tel.�
601-303-395.

��Lublin,�izoterma,�3,5�t.,�1998�rok,�tel.�
727-944-414.

��MaZDa�3�1.6�benzyna,�2008�rok,�
LiVT,�stan�bdb.,�czarny�metalik,�bogate�
wyposażenie,�klimatronik,�16.500�zł,�tel.�
735-585-321.

��MaZDa�626,�1.8�benzyna/gaz,�1995�
rok,�tel.�605-680-709.

��niSSan�almera�benzyna/gaz,�2003�
rok,�tel.�508-107-655.

��niSSan�Primera,�2.0�Diesel,�2002�
rok,�3.800�zł,�tel.�602-584-266.

��OPEL�antara,�2007�rok,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�603-741-475.

��OPEL�astra�iii,�1.6�benzyna,�2005�rok,�
tel.�606-348-077.

��OPEL�astra,�1.6�LPG,�2008�rok,�
klimatyzacja,�tempomat,�abS,�tel.�
786-177-772.

��OPEL�corsa,�1.7�DTi,�2003�rok,�tel.�
602-839-674.

��OPEL�corsa�b,�1997�rok,�tanio!,�tel.�
793-015-744.

��OPEL�corsa�c,�1.3�cDTi,�2005�rok,�
tel.�600-369-623.

��OPEL�corsa,�1.2,�2014/15�rok,�
18.000�km,�i�właściciel,�salon�Polska,�
serwisowany,�tel.�695-323-452.

��OPEL�corsa,�1.2,�2013�rok,�62.000�
km,�salon�Polska,�serwisowany,�tel.�
600-944-728.

��OPEL�Vectra,�1.9�cDTi,�2005�rok,�
bezwypadkowy,�tel.�600-369-623.

��OPEL�Zafira,�1,6,�2003�rok,�tel.�
606-348-077.

��PEuGEOT�206,�2001�rok,�tel.�
515-277-426.

��PEuGEOT�3008,�2.0�hDi�diesel,�2011�
rok,�150�KM,�221.000�km�przebiegu,�i�
właściciel,�tel.�606-722-426.

��PEuGEOT�307�benzyna,�2007�rok,�
tel.�502-897-524.

��rEnauLT�clio,�1.6�16V�benzyna/gaz,�
2006�rok,�czarny,�tel.�604-706-309.

��rEnauLT�Kangoo�Express,�1.5�Dci,�
2006�rok,�tel.�602-839-674.

��rEnauLT�Kangoo,�1.5�Dci,�2006�
rok,�wersja�ciężarowa;�renault�clio�1.2�
benzyna�2009�rok,�tel.�601-297-797.

��rEnauLT�Megane,�kombi,�1993�rok,�
tel.�691-090-215.

��rEnauLT�Scenic,�1.4�benzyna,�2000�
rok,�po�generalnej�naprawie,�komplet�
opon�zimowych,�ubezpieczony�do�
09.05.2019,�tel.�607-442-383,�Łowicz.

��SEaT�Leon,�1.9�TDi,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�
km,�bogate�wyposażenie,�cena�
konkurencyjna,�tel.�604-706-309.

��SKODa�Fabia�kombi,�1.9�TDi,�2003�
rok,�tel.�606-348-077.

��SKODa�rapid,�2013�rok,�pierwsza�
rejestracja�2014,�hatchback,�132.000�
km,�biała,�bogate�wyposażenie,�dobrze�
utrzymana,�29.000�zł,�tel.�605-877-477.

��TOyOTa�auris,�1.4,�2008�rok,�kupiona�
w�salonie,�bezwypadkowa�(w�zamianie�
mogę�przyjąć�tańszy),�tel.�513-375-786.

��TOyOTa�corolla�Verso,�2.0�D4D,�
2005�rok,�7-osobowa�(w�rozliczeniu�
przyjmę�tańszy),�tel.�513-375-786.

��TOyOTa�corolla,�2005�rok,�bogate�
wyposażenie,�opony�zimowe,�tel.�
607-385-871.

��TOyOTa�yaris,�1.4�diesel,�2003/2004�
rok,�tel.�604-088-657.

��TOyOTa�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.200�zł,�tel.�513-375-786.

��VW�beetle,�1.9�TDi,�2004�rok,�
klimatyzacja,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

��VW�Golf�V,�1.4�MPi,�2005�rok,�
granatowy�metalik,�klimatyzacja,�tel.�
604-706-309.

��VW�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�513-375-786.

��VW�Passat�kombi,�1.9�TDi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony�(w�zamianie�
przyjmę�mniejszy),�tel.�513-375-786.

��VW�Passat,�limuzyna�benzyna,�2012�
rok,�garażowany,�i�właściciel,�brązowy�
metalik,�Łowicz,�tel.�696-741-976.

��VW�Touran,�1.9�TDi,�2003�rok,�
329.000�km,�biały,�stan�dobry,�tel.�
790-614-653.

inne
��Kluczyki,�piloty,�stacyjki,�kodowanie.�

Głowno�Strażacka�2,�tel.�606-319-335.

��Przyczepka�lekka�„niewiadów”,�
2008�rok,�tandem,�1,30x2,50�m,�tel.�
692-606-026.

motorowe

kupno
��Kupię�stare�motocykle�WSK,�ShL,�

MZ,�Junak,�motorynka,�komarek,�tel.�
609-942-407.

��Kupię�WSK,�ShL,�Junak,�motorynka,�
inne,�tel.�513-185-357.

��Stare�motocykle,�motorowery,�części,�
tel.�666-726-261.

��Kupię�stare�WSK-i�i�części,�tel.�
517-415-026.

sprzedaż
��Motocykle,�skutery,�quady,�części,�

akcesoria,�serwis,�naprawy,�Głowno,�
Łódzka�4,�tel.�(42)�710-76-11.

��WSK�Komar�części�Syreny,�tel.�
696-107-903.

garaże

wynajem
��Garaż�do�wynajęcia,�okol.�

Konopnickiej,�tel.�603-555-327.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice,�

okolice,�tel.�502-602-463.

��Kupię�ziemię�w�gminie�nieborów,�tel.�
692-882-448.

��Kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�
607-809-288.

��Kupię�mieszkanie�w�Łowiczu,�tel.�
721-907-721.

sprzedaż
��Sprzedam�1/6�udziału�w�domu,�tel.�

531-217-794.

��Dom�160�m2�w�Łowiczu�sprzedam,�
tel.�723-798-953.

��Sprzedam�2,5�ha�ziemi�z�budynkami,�
bednary,�tel.�698-334-328.

��Dom,�tel.�881-087-040.

��Sprzedam�lub�wynajmę�dom�
mieszkalny�135�mkw.,�podpiwniczony,�
parter,�poddasze,�Popów�112,�tel.�
501-059-816.

��budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�
Polesie,�rzeka,�możliwość�wykopania�
stawu,�tel.�603-878-783.

��Sprzedam�lub�zamienię�dom�pod�
Łowiczem�na�bloki,�tel.�606-967-338.

��Sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,��
5�km�od�Łowicza,�tel.�509-231-973.

��Działka�rolno-budowlana�1,01�ha�w�
Mysłakowie,�częściowo�zalesiona,�tel.�
503-935-863.

��budynek�nadający�się�na�magazyn�
lub�halę�produkcyjną�1000�mkw,�tel.�
663-881-721.

��Mieszkanie�49,38�m2,�iV�piętro,�
Przedmieście,�tel.�604-065-357.

��Sprzedam�1,46�ha�gruntów�
rolnych�położonych�w�gminie�rybno�
w�okolicach�Sewerynowa,�tel.�
690-357-976.

��Dom,�Łowicz-Przedmieście,�tel.�
534-767-923.

��Domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.,�
budowlano-usługowa,�narożna,�Łowicz,�
tel.�603-878-783.

��Ziemia�rolno-budowlana�2,86�
ha,�Lutynek,�gm.�Kocierzew,�droga�
asfaltowa,�142.000�zł,�tel.�693-351-078.

��Działki�budowlane�1.500�m2,�
nieborów�(ulice�Wspólna�i�Polna),�tel.�
781-192-860.

��Sprzedam�ziemię�4,8�Emilianów,�
gmina�bielawy,�tel.�880-850-702.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�o�pow.�
1�ha�w�bielawach,�tel.�784-843-470.

��Dom�293�m2,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�m2,�wszystkie�media,�
Łowicz,�Grunwaldzka,�tel.�501-932-818.

��Domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�m2),�dojazd�asfalt,�
woda�na�działce,�prąd�w�drodze,�tel.�
601-255-238.

��Dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�bednary-Sypień�lub�
całość�86�arów,�tel.�694-804-682.

��Sprzedam�ziemię�rolną,�Świeryż�ii,�tel.�
664-063-688.

��Pół�bliźniaka,�w�stanie�surowym,�
zamkniętym,�tel.�609-009-558,�po�16.00.

��budynek�inwestycyjno-gospodarczy:�
Łowicz,�tel.�508-953-694.

��Sprzedam�mieszkanie�os.�
bratkowice,�4�pokoje,�72�mkw,�iV�piętro,�
tel.�784-306-365.

��Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Jeziorko,�tel.�
791-502-101.

wynajem
��Wynajmę�lokal�użytkowy�50�mkw.,�

wszystkie�media,�ogrzewanie�gazowe,�
Łowicz,�tel.�607-442-383.

��Wynajmę�kwatery�pracownicze�
dla�ukraińców�i�firm�polskich,�tel.�
502-903-192.

��Wezmę�w�dzierżawę�każdą�ilość�
ziemi,�dobre�stawki,�płatność�na�czas,�
tel.�796-260-112.

��Wynajmę�lokale:�25,�100,�200�m2,�tel.�
790-388-010,�centrum�Łowicza.

��Do�wynajęcia�M4,�bloki,�tel.�
663-593-993.

��Wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�
kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�Łowicz�ul.�armii�
Krajowej,�tel.�601-888-400.

��Wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�Łowicz,�ul.�
Stanisławskiego,�ul.�Długa.�Wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700�mkw.,�tel.�
534-500-595.

��Wynajmę�lokal�nad�apteką�
Słoneczko,�ul.�Krakowska,�tel.�
607-809-288.

��Lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
Zduńska,�tel.�883-201-761.

��M4,�parter,�garaż,�tel.�731-888-680,�
po�17:00.

kupno różne
��Monety,�starocie,�tel.�606-941-752.

��Kupię�topolę,�dęba,�inne,�tel.�
696-379-599.

��Przyjmę�gruz�ceglano-betonowy,�
ziemię�bez�gliny,�tel.�515-277-426.

��Kupię�orzechy�włoskie�1,50�zł/kg,�tel.�
663-630-650.

��Kupię�cegłę,�drut,�krokwie,�łaty,�tel.�
607-809-288.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. 600-895-026.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��Kosiarki,�gałęziarki,�kompresory,�tel.�
513-666-808.

��Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�
płytki�chodnikowe�w�kolorach,�tel.�
531-467-981.

��Oddam�za�darmo�drzewa�śliwy�i�
wiśni,�ok.�1.000�szt.,�okolice�bielaw,�tel.�
601-978-833.

��Migomat�Ozas�Esab�340Pro,�tel.�
697-941-558.

��Drewno�opałowe,�tel.�605-350-355.

��budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�
885-459-698.

��Drewno�opałowe,�tel.�798-877-090.

��Eternit�grubofalisty�nowy,�silnik�11�kW,�
tel.�604-349-007.

��Krajzega,�szlifierka�taśmowa,�tel.�
503-830-451.

��Sprzedam�zamrażarkę,�200�zł,�tel.�
517-159-435.

��Dolmar�111,�odpowiednik�Makity�DcS�
520,�700�zł,�tel.�602-584-266.

praca

dam pracę
��Zatrudnię�portiera,�wiadomość:�

Łowicz�ul.�Poznańska�148/150.

��Zatrudnię�kierowców�kat.�c+E�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�
3x�weekendy�wolne,�tel.�782-223-211,�
604-237-423.

 �zatrudnimy do pracy na produkcji, 
do laboratorium oraz na stanowisko 
przedstawiciela handlowego, CV: 
biuro@coliberpolymers.com.

��Tonsmeier�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�ładowacz,�bez�
kwalifikacji,�praca�na�terenie�Łowicza,�
żyrardowa�i�okolic,�tel.�(46)�830-35-25.
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��Tonsmeier�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�kierowca/
ładowacz,�wymagana�kat.�c,�praca�na�
terenie�Łowicza,�żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

��Tonsmeier�centrum�zatrudni�osobę�
na�stanowisko�specjalista�do�spraw�
logistyki,�miejsce�pracy�Łowicz,�mile�
widziane�doświadczenie�w�branży�
logistycznej�oraz�znajomość�programu�
SaP,�tel.�(46)�830-35-25.

 �Firma zatrudni spawacza, ślusarza, 
mechanika, tel. (46) 838-88-70.

��Zatrudnię�traktorzystę�do�pomocy�w�
gospodarstwie,�tel.�792-387-788,�gmina�
Łyszkowice.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�
na�chłodnie.�Jazda�po�kraju,�tel.�
691-532-847.

 �zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Stryków, dobre 
wynagrodzenie., tel. 605-086-824.

 �zatrudnię na stanowisko 
magazyniera, hurtownia materiałów 
budowlanych, Głowno, dobre 
wynagrodzenie, tel. 601-153-348.

 �zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
602-457-089.

��Pomoc�osobie�starszej�sprawnej�
fizycznie�i�intelektualnie,�kilka�godzin�
tygodniowo,�Łowicz�os.�Lotników,�tel.�
605-578-502.

��ubojnia�drobiu�„Piórkowscy”�zatrudni�
kierowcę�kat.�c,�transport�krajowy�–�
chłodnia,�jazda�tylko�na�terenie�Polski,�
tel.�508-309-314.

��ubojnia�drobiu�„Piórkowscy”�zatrudni�
pracownika�fizycznego�do�obsługi�
oczyszczalni�ścieków,�tel.�508-309-314.

��ubojnia�drobiu�„Piórkowscy”�zatrudni�
pracownika�biurowego,�tel.�731-111-111.

��Kierowca�kat.�c+E,�transport�krajowy,�
mile�widziane�doświadczenie,�tel.�
691-200-608.

 �Do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa + 
premia, tel. 502-136-701.

 �Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, praca w 
Głownie, tel. 502-136-701.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E,�
kraj,�chłodnia,�może�być�małe�
doświadczenie,�stała�pensja,�tel.�
790-803-388.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�c+E,�
również�dorywczo�w�ruchu�krajowym,�
tel.�601-385-525.

��Zatrudnię�kierowcę�c+E�w�ruch�
międzynarodowym,�tel.�501-038-542.

��Zatrudnię�portiera,�wiadomość:�
Łowicz�ul.�Poznańska�148/150.

��Zatrudnię�spawacza�metoda�TiG,�
nieborów,�tel.�506-183-848.

��Zatrudnię�pracowników�na�budowę,�
tel.�606-794-645.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�Tesco�Teresin,�tel.�
608-067-847.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�chłodnia,�
dobre�zarobki,�tel.�608-067-847.

��Kierowca�kat.�b,�praca�od�
poniedziałku�do�piątku,�tel.�663-647-066.

��Zatrudnię�obsługę�kelnerską,�tel.�
502-323-404.

��Zatrudnię�w�gospodarstwie�rolnym,�
tel.�668-146-499.

 �Salon Ślubny maria zatrudni 
krawcową do wykonywania 
poprawek, Łowicz, Powstańców 4B, 
tel. 501-608-641.

��Poszukujemy�„zastępczej”�babci,�
która�dorywczo�zaopiekuje�się�
2,5-letnim�dzieckiem.�W�zamian�
oferujemy�pomoc�finansową�lub�w�
innym�charakterze.�Mile�widziane�
osoby�samotne.�Jasionna�i�okolice,�tel.�
508-565-878.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�chłodnia�
w�transporcie�krajowym�oraz�tylko�na�
weekendy,�tel.�669-366-368.

 �Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, tel. 
501-735-885.

��Zatrudnię�ekspedientkę,�sklep�
spożywczo-warzywny,�ul.�11�Listopada,�
tel.�691-715-550.

��Poszukuję�opiekunki�do�całodobowej�
opieki�starszej�leżącej�kobiety�z�os.�
Sikorskiego,�Głowno�(może�być�z�
ukrainy),�tel.�731-765-140.

��Szwaczki,�dzianina,�Głowno,�tel.�
607-539-008.

��Kierowca�Kat.�b�plandeka�8�palet�
unia�Europejska,�tel.�607-539-008.

��Zatrudnię�szwaczki,�stębnówka,�
rygiel,�tel.�516-132-006.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kuchenną�-weekendowo,�
tel.�504-859-387,�885-353-500.

��Przyjmę�do�pizzerii�kucharza/
pizzermana�na�stałe�z�możliwością�
przyuczenia�oraz�kierowcę�
weekendowo,�tel.�504-859-387,�
885-353-500.

��Zatrudnię�kierowcę�c+E,�kraj,�tel.�
605-680-709.

��Zatrudnię�młodą�kobietę�przy�
produkcji�opakowań�(praca�
dodatkowa),�tel.�501-061-306.

usługi wideo
��Wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�

698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�609-846-316.

 �usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. 790-606-451.

 �usługi minikoparką, tel. 
608-612-013.

��Kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�usługi�
kruszarką,�tel.�693-565-564.

��usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�668-591-725.

��Www.remontystrykow.pl,�tel.�663-987-
289,�721-894-202.

��układanie�kostki�brukowej,�tel.�
724-956-210.

 �tynki tradycyjne, tel. 537-663-191.

 �Glazura, terakota, tel. 537-663-191.

��Kierowanie�budowami,�projekty�
indywidualne,�adaptacje,�tel.�
693-184-322.

��Tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�725-668-616.

��cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�
504-960-515.

��Dachy:�naprawa,�wymiana,�podbitki,�
tel.�607-610-786.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. 
605-416-083.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. 
605-416-083.

��bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�506-771-822.

��adaptacja�poddaszy,�gładzie,�
malowanie,�panele,�glazura,�terakota,�tel.�
792-781-446.

��Glazura,�terakota,�panele,�zabudowy�
K-G,�malowanie.�Elektryka,�hydraulika,�
montaż�mebli,�tel.�736-798-870.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
733-552-113,�601-378-677.

��Malowanie,�tel.�514-347-542.

��budowanie�domów,�budynków�
gospodarczych,�garaży�od�podstaw�itp.�
tel.�530-026-584.

��Tynki�maszynowe,�tel.�796-954-454.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
sufity�podwieszane,�wszelkie�zabudowy,�
tynki�mozaikowe,�kamień�dekoracyjny,�
gładź,�malowanie,�przeróbki�elektryczne,�
tel.�605-562-651.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�glazura,�terakota,�tel.�
790-294-337.

��Wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�tel.�
726-395-426.

��cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�501-249-461.

��Kompleksowe�remonty,�tel.�
511-568-525.

��Elewacje,�docieplenia,�tel.�
506-964-119.

��Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�695-263-945.

��budowa�domów,�budynków�
gospodarczych,�kompleksowo�z�
dachem.�Tynkowanie,�malowanie,�
gipsowanie,�tel.�667-324-294.

��Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�Schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�607-090-260.

��Ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy�i�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�
505-700-777.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�535-466-501.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

sprzedaż
��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��Wciągarkę�budowlaną,�tel.�
607-809-288.

usługi 
instalacyjne

 �usługi hydrauliczne, tel. 
508-862-015.

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�
601-818-310.

 �elektryk, tel. 506-522-852.

��usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�
506-891-289.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
535-466-501.

 �usługi elektryczne,  
tel. 693-296-530.

usługi inne
��rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�
667-732-751.

��Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�
668-591-725.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�504-070-837.

 �zespół, wokalistka, deejay, tel. 
503-746-892.

 �Wycinka drzew, tel. 693-208-999.

��Wycinka�drzew,�tel.�696-008-528.

��Polsat,�nc+,�naziemna,�tel.�
728-188-127.

��Profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni�i�
ogrodów,�tel.�782-718-483.

��Wypożyczę�napis�ledowy�LOVE,�
stół�wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�
parasol,�dowóz,�tel.�889-994-992.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

matrymonialne
��Poznam�kobietę�do�55�lat�sms�o�

sobie,�tel.�664-209-680.

��Poznam�Panią�do�60�lat,�tel.�
667-572-636.

nauka
��nauczyciel�języka�niemieckiego,�

lekcje,�tel.�505-256-528.

��Język�angielski,�niemiecki,�tel.�
663-684-178.

��Matematyka,�tel.�791-802-482.

��Język�polski,�angielski�solidnie,�tel.�
607-328-038.

��nauczyciel�języka�niemieckiego�
udzieli�korepetycji,�tel.�691-715-557.

��nauka�Języka�angielskiego�Jacek�
romanowski,�tel.�607-440-582.

��Matematyka,�tel.�607-440-582.

��Matematyka,�angielski,�tel.�
515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�

transportem,�tel.�783-112-512.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�607-202-732.

��Zboże�paszowe,�tel.�693-157-117.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�810�
zł,�pszenżyto�750�zł,�pszenica�860�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�505-406-917.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�726-721-037.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�668-478-617.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�
693-253-063.

hodowlane
 �kupię byki, tel. 601-307-164.

 �kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 �kupię krowy, tel. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

maszyny
��Siewnik�poznaniak�do�remontu�(może�

być�dziurawy�zbiornik),�tel.�664-981-618.

��Kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�MTZ,�MF-255,�T-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�
502-939-200.

��Kupię�pług�3-skibowy,�tel.�604-154-630.

��Kupię�przyczepę�wywrotkę�może�być�
do�remontu,�tel.�515-710-848.

rolnicze – 
sprzedaż
płody rolne

��Sianokiszonka,�Mięsośnia,�tel.�
695-441-197.

��Kapusta�kwaszona,�hurt-detal,�FVaT,�
tel.�508-194-191.

��Sprzedam�kukurydzę,�tel.�(46)�837-14-61.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�
słomę,�tel.�662-585-814.

��Sianokiszonka�baloty,�transport,�tel.�
664-981-618.

��Słoma,�baloty�140x120,�tel.�664-981-618.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�
668-478-617.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�
726-721-037.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�
888-114-186.

 �Sprzedam kukurydzę suchą, tel. 
697-714-463.

 �Wysłodki buraczane, wytłoki 
jabłkowe, tel. 691-174-194.

 �Wysłodki buraczane, wytłoki 
jabłkowe promocja, tel. 600-323-947.

��Słoma�bele,�tel.�669-419-342.

 �Saletra, saletrzak, mocznik, 
polifoska, wapno granulowane, tel. 
509-171-283.

��Sprzedam�pszenżyto,�orzechy�włoskie,�
tel.�603-240-034,�Zielkowice�104.

��Siano�w�kostkach,�tel.�665-489-174.

��Sprzedam�zboże,�tel.�608-603-833.

��Sprzedam�wysłodki�suche,�tel.�
668-626-293.

��Sprzedam�mieszankę,�owies,�gmina�
iłów,�tel.�797-961-591.

��Sprzedam�dynię�dla�zwierząt,�tel.�
606-752-411.

��Sprzedam�buraczek�czerwony�dla�
zwierząt,�tel.�515-727-900.

 �Sprzedam słomę, baloty 120x120, 
tel. 697-714-463.
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��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�602-689-205.

��żyto,�tel.�664-981-618.

��Sprzedam�słomę,�siano,�owies,�tel.�
784-843-470.

��Pszenżyto,�tel.�601-851-421.

��Sprzedam�żyto,�tel.�607-376-264.

��Zboże,�słoma,�tel.�880-263-930.

��Sprzedam�kukurydzę�suchą,�tel.�
697-825-807.

��Dobre�ziemniaki�na�targowicy,�
w�konkurencyjnych�cenach,�tel.�
725-229-305.

��Sprzedam�żyto,�zrębki�ze�śliwek,�tel.�
664-766-871.

��Pszenżyto,�pszenica,�okolice�Kiernozi,�
tel.�(24)�277-91-85.

��Sprzedam�żyto,�tel.�668-146-499.

��Sprzedam�słomę,�siano,�Świeryż,�tel.�
726-390-515.

��Siano,�słoma�(baloty)�ze�stodoły,�
Guźnia,�tel.�880-918-256,�889-910-333.

��Mieszanka,�tel.�518-406-021.

��Sprzedam�50�ton�pszenicy�i�pszenżyta,�
tel.�661-169-383.

��Sprzedam�żyto,�pszenżyto,�jęczmień,�
mieszankę,�tel.�664-048-684.

��Sprzedam�bób,�tel.�690-366-739.

��Siano,�słoma,�pszenżyto,�Sromów,�tel.�
667-882-172.

��Siano,�tel.�695-608-817.

��Słoma�w�balotach,�tel.�697-049-235.

 �Siano belki 120x120 z dowozem, 
tel. 509-570-604.

��Sprzedam�pszenicę,�pszenżyto,�
jęczmień,�tel.�604-457-742.

hodowlane
��Prosięta,�tel.�607-150-316.

��Sprzedam�prosiaki,�Kościelna�Góra�
20,�tel.�607-415-472.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�691-989-118.

��Sprzedam�jałówki�cielne�i�pod�
zacielenie,�tel.�601-328-131.

��Prosiaki�(duże),�tel.�692-744-802.

��Prosięta,�okolice�Głowna,�tel.�
503-193-285.

��Sprzedam�dwie�jałówki�wysokocielne,�
więcej�informacji�pod�numerem�telefonu�
600-782-129.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��Sprzedam�cielaka,�tel.�725-402-590.

��Sprzedam�1-miesięcznego�cielaka,�
tel.�(46)�838-73-77.

��Jałówka�cielna,�wycielenie�2.02.2019,�
tel.�728-894-563.

��Sprzedam�jałówki�wysokocielne,�
mięsne,�okolice�Sannik,�tel.�512-592-291.

��Sprzedam�prosięta�8�szt.,�tel.�
570-929-073.

��Sprzedam�prosiaki�6�sztuk,�okolice�
Głowna,�tel.�500-296-373.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
609-788-346.

��Sprzedam�ładne�prosiaki,�tel.�
516-231-119.

��Prosięta,�czatolin,�tel.�501-923-115.

��Prosiaki,�tel.�697-049-235.

��Sprzedam�prosiaki,�czatolin,�tel.�
783-131-955.

��Sprzedam�jałówki�mięsne�do�
dalszego�chowu�lub�pod�zacielenie,�tel.�
691-666-967.

��Prosiaki�10�sztuk,�Kiernozia,�tel.�
508-616-454.

maszyny
��agregat�uprawowo-siewny�2.7�metra�z�

walcem�packera�i�hydropakiem�z�2013�
roku�oraz�pług�4-skibowy�zagonowy�z�
2004�roku,�tel.�609-541-340.

��Kupię�kombajn�(bolko,�anna,�Karlik),�
sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�
511-713-596.

��Producent�maszyn�do�łuskania�bobu,�
tel.�600-176-795.

��c-360�(355)�zamienię�na�c-330�lub�
inne,�tel.�504-475-567.

��Sadownicze:�MF�374S,�SameGolden�
85,�renault,�tel.�504-475-567.

��Sprzedam�kombajn�Karlik,�tel.�
888-114-186.

��Okazja!�nowy�siewnik�Kongskilde�
po�pokazach,�pełna�elektronika�za�
50%�ceny�fabrycznej,�2�przyczepy�do�
balotów,�Zetor�7711,�tel.�783-017-131,�
797-506-016.

��Kombajn�anna,�stan�bdb.,�tel.�
602-648-497.

��Dwukółkę,�oplandeczoną,�
zarejestrowaną,�ładowność�1.000�kg,�
tel.�795-063-245.

��John�Deere�z�ładowaczem,�młynek�
walcowy,�dwukółka,�tel.�604-281-093.

��ursus�6824�2012�rok,�95�KM,�
i�właściciel;�ładowacz�czołowy�
hydrametu�Giżycko�z�pełnym�
osprzętem:�łyżka,�chwytak,�krokodyl�
2012�rok,�tel.�695-870-268.

��rozrzutnik�10�ton,�kombajn�anna,�
przyczepy,�przetrząsaczo-zgrabiarka�
karuzelowa,�tel.�721-169-137.

��ciągnik�c-330M�1987�rok�stan�bdb.,�
kosiarka�rotacyjna,�stan�bdb,�2016�rok;�
rozrzutnik�obornika;�pług;�klutywator,�tel.�
608-580-044.

��Siewnik�poznaniak�3-metrowy,�tel.�
664-981-618.

��Sprzedam�maszynę�do�bobu,�opony�
do�30,�tel.�601-328-131.

��Sprzedam�widły�do�palet,�tel.�
603-610-952.

��Kultywator�ścierniskowy,�agregat�
uprawowy�do�siewnika,�rozsiewacz�
nawozu�MXL-2100,�przeciwwaga�na�
przedni�tuz�1000�kg,�tel.�697-941-558.

��beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�
bdb.,�tel.�600-523-438.

��Śrutownik�bijakowy,�tel.�664-981-618.

��Ładowacze�czołowe�do�ursus�c-330,�
c-360,�3512,�T-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�608-686-489.

��Sprzedam�beczkę�asenizacyjną�
4.000l,�tel.�697-825-807.

��agregat�uprawowy,�zachodni,�tel.�
601-272-521.

 �Pług kverneland zagonowy i 
obrotowy, tel. 663-931-810.

��Sprzedam�przetrząsarko-zgrabiarkę�
5,�stan�bdb.,�tel.�603-061-866.

��ursus�c-330,�prasa�zwijająca�Sipma,�
tel.�511-241-504.

��Przyczepa�rolnicza,�pług�obrotowy,�
śrutownik�bijakowy,�Orkan,�agregat�
uprawowy,�siewnik�poznaniak,�tel.�
509-293-050.

��Mieszadło�do�gnojowicy,�śrutownik�
bijakowy,�mieszalnik,�tel.�509-293-050.

��Sprzedam�przyczepę�3,5�tony,�
sztywna,�rejestrowana,�siewnik�zbożowy�
poznaniak,�rozrzutnik�3,5�tony�do�
remontu,�tel.�731-464-522.

��rozrzutnik�1990�rok,�kopaczka,�
wózek,�opryskiwacz,�cyklop,�tel.�
602-339-665.

��Fendt�309c�z�turem�nX�2002�rok,�95�
KM,�John�Deere�6920�Premium,�2006�
rok,�150�KM,�tel.�667-133-737.

��Przetrząsacz�do�siana�5�m,�silnik�11�
kW,�tel.�604-245-140.

��ursus�c-360�3P,�tel.�889-678-786.

��Komplet�opon�do�Zetor�16-9-30,�11-2-
24,�tel.�606-192-202.

��brony�5,�pług�5-skibowy,�tel.�
691-090-215.

inne
��Obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�

726-121-861.

 �Agrowłóknina z dostawą, tel. 
693-177-813.

 �Żużel z dowozem, tel. 600-323-947.

 �Saletra, saletrzak, mocznik, 
polifoska, wapno granulowane, tel. 
509-171-283.

��Schładzalnik�do�mleka�350�l,�tel.�
601-295-760.

��Sprzedam�zbiornik�na�mleko�800�l,�tel.�
511-702-811.

��Sprzedam�ziemię�rolną�6,04�ha,�
Kiernozia,�tel.�693-084-903.

��Zbiornik�na�mleko,�tel.�695-304-889.

rolnicze – usługi
��Transport�maszyn�rolniczych,�tel.�

509-293-050.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. 
510-809-025.

��białkowanie�obór,�tel.�518-168-598.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

zwierzęta
kupno

��adoptuje�pekińczyka,�tel.�888-107-443.

sprzedaż
 �Źrebica 8-m-cy, srokacz 

skarogniady, tel. 501-830-367.

��Sprzedam�gołębie�(budapeszty),�tel.�
516-552-444.

��Szczenięta�labradora,�tel.�
668-902-039.
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Głowno�|�Stowarzyszenie�„Zabrzeźnia”�

To był dobry rok! 
dokończenie ze str. 3
Nie było to jednak tylko bier-

ne oglądanie, bo dzieci aktywnie 
uczestniczyły w przedstawieniu, 
wchodząc w role bohaterów wier-
sza „Rzepka”. Później czekały je 
jeszcze warsztaty, podczas któ-
rych mogły zapoznać się z teatral-
nymi rekwizytami i użyć ich do 
króciutkiej inscenizacji. 

– 18 grudnia mieliśmy świe-
tlicową wigilię podczas której 
dzieciaki otrzymały paczki ze 
słodyczami przekazane przez bur-
mistrza Grzegorza Janeczka. Mo-

żemy tyle dobrego zrobić dzię-
ki dotacji otrzymywanej co roku 
z Gminy Miasta Głowno, którą 
w całości przeznaczamy na na-
sze dzieci oraz odpisowi z 1%. 
A ponieważ zbliża się rozliczenie 
za 2018 rok, to będziemy bardzo 
wdzięczni za każdy odpis 1%, bo 
dzięki temu będzie można jesz-
cze więcej zaoferować dzieciom 
– zaznacza prezes Stowarzysze-
nia „Zabrzeźnia” i podkreśla, że 
wszyscy jego członkowie, w tym 
cały zarząd, pracują na zasadach 
wolontariatu.  ewr

Aktualności
zgierz�|�Starostwo�Powiatowe�

Budżet 2019 przyjęty głosami koalicji
dokończenie ze str. 1

Zarząd powiatu będzie ubiegał 
się o dofinansowanie ze środków 
budżetu Województwa Łódzkie-
go. 

Natomiast w gminie Stryków 
będzie to budowa 1 km chodnika 
w pasie drogi powiatowej w Kieł-
minie, na co zabezpieczono w bu-
dżecie powiatu 164 tys. zł, czyli 
40% wartości inwestycji. Pozosta-
łe 60% stanowić będzie pomoc fi-
nansowa gminy Stryków. Całość 
inwestycji szacowana jest na 408 
tys. zł. 

W podziale tegorocznych wy-
datków powiatu największą po-

zycję stanowią te przeznaczone na 
oświatę, wychowanie i edukacyj-
na opiekę wychowawczą – łącznie 
blisko 64 mln zł (45% całości wy-
datków). Na drugim miejscu jest 
administracja publiczna, która ma 
pochłonąć ponad 18,4 mln zł. Na 
trzecim miejscu pod względem 
wydatków jest bezpieczeństwo 
publiczne i ochrona przeciwpoża-
rowa – 11,2 mln zł. Kolejne są: po-
moc społeczna – 10,8 mln zł oraz 
rodzina – również 10,8 mln zł. Na 
transport i łączność powiat zamie-
rza wydać w tym roku łącznie ok. 
9 mln zł. Na spłatę kredytów i po-
życzki przeznaczono ponad 2,9 
mln zł. Nie przewiduje się zacią-

gania nowych kredytów. 7 mln zł 
stanowić będą natomiast dochody 
powiatu w postaci unijnych dota-
cji na dokończenie termomoder-
nizacji budynków użyteczności 
publicznej, budowę hali sportowej  
w Aleksandrowie Łódzkim  
i Domu Dziecka w Dąbrówce. 

Starosta Bogdan Jarota powie-
dział w rozmowie z nami, że te-
goroczny budżet jest co prawda 
większy niż do tej pory, bo prze-
kroczył granicę 140 mln zł, ale 
jednocześnie idą za tym wyższe 
wydatki pozainwestycyjne. Po-
wiat wyda więcej m.in. na oświa-
tę, co będzie związane z podwój-
nym naborem na rok szkolny 

2019/2020, ale również ze wzglę-
du na wzrost wynagrodzeń pra-
cowników samorządowych oraz 
nauczycieli. 

Głowieńska radna Zofia Ogó-
rek (KO) pracująca w komisjach 
budżetu i oświaty rady Powia-
tu Zgierskiego, która, tak jak cała 
koalicja głosowała za przyjęciem 
budżetu mówi, że w gruncie rze-
czy czeka na realizację zapowie-
dzi starosty Bogdana Jaroty od-
noszącej się do dodatkowych 
zmian, jakie miałyby nastąpić  
w ciągu pierwszych miesięcy no-
wego roku. Jak zauważa radna 
Ogórek, na ten moment w uchwa-
le budżetowej do stricte Głowna 

odnosi się jedynie kwota 160 tys. 
zł na wydatki bieżące finansowa-
ne z udziałem środków unijnych,  
a mianowicie projekt „Lepszy 
start w zawodowe jutro” reali-
zowany przez Zespół Szkół Nr 1  
w Głownie. 

Tymczasem radna uważa, że 
są również inne sfery funkcjono-
wania naszego miasta, w które 
również powiat mógłby zainwe-
stować. Dlatego, gdy tylko w bu-
dżecie pojawią się zapowiadane 
przez starostę pieniądze z rozli-
czeń i nadwyżki, radna zamierza 
przedstawić staroście propozycje 
wydatkowania ich również dla 
Głowna. Przeciwny przyjęciu bu-

dżetu był reprezentujący w Ra-
dzie Powiatu gminę Głowno  
i gminę Stryków radny Leszek Po-
takowski (PiS). Jak nam powie-
dział, jako przewodniczący komi-
sji rolnictwa w pierwszym rzędzie 
analizuje on przyjęta głosami ko-
alicji uchwałę właśnie pod kątem 
rolnictwa i stwierdza, że przezna-
czono na nie zbyt mało pieniędzy. 
Jako przykład radny Potakowski 
podaje spółki wodne, na które cyt. 
„nie zabezpieczono ani złotówki”. 

Do kwestii podziału ewentual-
nej nadwyżki radny PiS póki co 
podchodzi sceptycznie, ponieważ 
– jak mówi – czeka na konkrety  
w tym względzie.  ljs

kolędnicy – wędrownicy z mP3. Przedświąteczna�wizyta�dzieci�w�Środowiskowym�Domu�Samopomocy��
w�Głownie.

Głowno�|�Miejskie�Przedszkole�nr�3

Kolędnicy – wędrownicy
Miejskie przedszkole 
nr 3 w Głownie 
podtrzymuje 
radosną tradycję 
bożonarodzeniowego 
kolędowania. 

Jeszcze przed świętami, 19 
grudnia, mali kolędnicy z grupy 
III zawędrowali do Środowisko-
wego Domu Pomocy Społecznej 
w Głownie, by tam swoim pro-
gramem artystycznym umilić pen-
sjonariuszom czas oczekiwania 
na Boże Narodzenie. Oprócz hu-
morystycznych życzeń świątecz-

no-noworocznych, w programie 
kolędników znalazły się kolędy  
i pastorałki opowiadające o histo-
rii narodzin Jezusa oraz piosenki 
o celebrowaniu świąt. Występom 
towarzyszyła specjalna oprawa: 
był Gwiazdor z gwiazdą, koza, 
pastuszkowie, aniołowie, był Mi-
kołaj i jego pomocnicy oraz Trzej 
Królowie, a wszystko odbywało 
się przy akompaniamencie instru-
mentów perkusyjnych. 

Na zakończenie wizyty w ŚDS, 
na ręce opiekunów domu, goście 
wręczyli kosz z wiktuałami, mię-
dzy innymi z kompotami śliwko-
wymi, przygotowanymi w okresie 
jesiennym przez przedszkolaki. 

Gospodarze podziękowali ma-
łym artystom dużymi brawami, 
słodyczami i samodzielnie wy-
konanymi drobnymi upominka-
mi dla grupy. Wizyta kolędników 
– wędrowników z MP3 w domu 
środowiskowym wpisała się  
w ogólnopolską akcję „Razem 
na święta” Ministerstwa Edukacji 
Narodowej. Warto wspomnieć, że 
ten sam program został wystawio-
ny dzień wcześniej dla uczniów 
klasy Ib Szkoły Podstawowej nr 
3 oraz najmłodszych kolegów  
z przedszkola. A na nowy rok 
zaplanowano kolejne występy –  
w Miejskim Przedszkolu nr 2 oraz 
dla rodziców.  oprac. ewr
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Stryków |�radni�uchwalili

Gminne programy profilaktyczne na rok 2019
Na sesji Rady Gminy Stryków, 28 grudnia, 
uchwalone zostały programy profilaktyki  
i rozwiązywania problemów alkoholowych  
oraz przeciwdziałania narkomanii na 2019 rok.

Cele programów są niezmienne 
od wielu lat, jak zwykle zawiera 
on przedsięwzięcia profilaktycz-
ne, terapeutyczne oraz działania 
Gminnej Komisji Rozwiązywa-
nia Problemów Alkoholowych. 
W 2019 roku na walkę z alko-

holizmem i jego skutkami gmi-
na Stryków zamierza wydać 230 
tys. zł, czyli o 15 tys. zł więcej niż 
rok wcześniej. Na przeciwdziała-
nie narkomanii zarezerwowano 26 
tys. zł, czyli o 6 tys. zł więcej niż 
rok wcześniej. 

Są to pieniądze pochodzące  
z wydanych zezwoleń na sprze-
daż alkoholu. Przeznaczone zo-
staną na: zwiększenie dostępności 
pomocy terapeutycznej i rehabili-
tacyjnej dla osób uzależnionych, 
udzielanie rodzinom z problema-
mi alkoholowymi pomocy psy-
chologicznej, prawnej, a w szcze-
gólności ochrony przed przemocą 
w rodzinie, prowadzenie działal-
ności profilaktycznej i edukacyj-
nej oraz wspomaganie działal-

ności stowarzyszeń, instytucji, 
świetlic środowiskowych oraz 
grupy samopomocowe działają-
cych na rzecz rozwiązywania pro-
blemów alkoholowych. 

Z informacji przedstawionej 
przez szefową GKRPA Annę Ślę-
zak na posiedzeniu komisji oświa-
ty, 20 grudnia wynika, że w tym 
roku planowane jest zatrudnienie 
psychologa dziecięcego specjali-
zującego się w problemach rodzin, 
w których istnieje problem alko-
holowy. Psycholog miałby dyżu-
rować w strykowskim punkcie 
konsultacyjnym przynajmniej raz 
w miesiącu przez 4-5 godzin. ljs

Głowno�|�Sukces�chóru�z�SP�3

Wesołe Nutki wyróżnione
w ogólnopolskim przeglądzie

Najpierw sukces w postaci wy-
różnienia, a następnie występ na 
galowym koncercie laureatów 
VIII Ogólnopolskiego Festiwa-
lu Kolęd i Pastorałek – grudzień 
2018 był szczęśliwym miesiącem 
dla chóru Wesołe Nutki ze Szkoły 
Podstawowej nr 3 w Głownie.

Chór działa w szkole pod kie-
runkiem Katarzyny Balcerskiej 
– nauczycielki muzyki i religii. 
W dniach 3-5 grudnia 2018 roku 
reprezentował Głowno na VIII 

Ogólnopolskim Festiwalu Ko-
lęd i Pastorałek, zorganizowanym  
w Specjalnym Ośrodku Szkolno-
-Wychowawczym nr 6 w Łodzi 
przez tę placówkę. Przedsięwzię-
cie włączone zostało do ogólno-
polskiego programu „Niepodle-
gła”, związanego z obchodami 
setnej rocznicy odzyskania przez 
Polskę niepodległości oraz projek-
tu „Narodowe Śpiewanie”.

Zgodnie z regulaminem kon-
kursu, każdy uczestnik zobowią-

zany był do wykonania dwóch 
kolęd lub pastorałek w języ-
ku polskim, powstałych do roku 
1918. Występujące w 32-osobo-
wym składzie Wesołe Nutki wy-
brały kolędy: „Mędrcy świata”  
i „Przybieżeli do Betlejem”. Ich 

występ na tyle spodobał się jury, 
że otrzymały wyróżnienie i za-
proszenie do udziału w koncercie 
galowym laureatów, który odbył 
się 12 grudnia w Sali Koncerto-
wej Akademii Muzycznej w Ło-
dzi.  oprac. ewr

Chór Wesołe Nutki podczas występu�na�koncercie�galowym�laureatów.�
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Osse�|�Musiała�przyjechać�straż

Strażacy zabezpieczyli 
przechylony słup energetyczny
W poniedziałek, 24 grudnia, 
około godz. 14.00  
w miejscowości Osse doszło 
do przechylenia słupa 
telekomunikacyjnego.

Zmagali się z nim strażacy, któ-
rym udało się ustalić, że do prze-
chylenia doszło w wyniku na-
moknięcia ziemi, na której był 
ustawiony słup oraz przeciąże-

nia: słup przechylił się pod cięża-
rem własnym oraz zawieszonego 
na nim przewodu. Działania stra-
żaków polegały na wyprostowa-
niu go oraz zabezpieczeniu przez 
drewniane belki. Pożyczono je 
od właściciela pobliskiej posesji. 
Awarię zgłoszono administratoro-
wi linii telekomunikacyjnej, który 
odpowiedzialny jest za naprawę 
powstałej szkody.  aw
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motoryzacja |�MOŁ�cross�country�2018

Zakończenie sezonu Mistrzostw Okręgu Łódzkiego
Za nami emocjonujący rok pod względem 
walki na torach motocrosswych i rajdowych. 
Duże sukcesy w Mistrzostwach 
Okręgu Łódzkiego Cross Country 
odnieśli reprezentanci Strykowa i Głowna.

W połowie grudnia odby-
ło się uroczyste podsumowanie 
osiągnięć zawodników w sezo-
nie 2018. W gronie kobiet na wy-
sokim 3. miejscu w klasyfi kacji 
generalnej uplasowała się Han-
na Frącala, która zdobyła 60 pkt. 
i była za dwiema zawodniczka-
mi ŁCSM Moto-Strefy Weroniką 
Florkiewicz i Karoliną Kowner. 
W młodzikach pierwsze udane 
kroki stawiał Aleksander Jarmuż. 
Młody strykowski zawodnik nie 
brał udziału we wszystkich czte-
rech rundach, a i tak zdołał wsko-
czyć do pierwszej dziesiątki, zaj-
mując ostatecznie 8. miejsce. 
W tej samej grupie inny zawodnik 
Strykowa Bartek Banaszkiewicz 
był 20.

Licencja A była najbardziej 
zdominowaną przez strykowian 
kategorią. Mistrzostwo zdobył 
Szymon Łącki, który skompleto-
wał 57 pkt. i o 7 wyprzedził swo-
jego mentora Krzysztofa Jarmuża. 
Tuż za podium na 4. miejscu upla-
sował się Dominik Pawłowski, 11. 
miejsce zajął Karol Góralczyk, 

a na 17. pozycji sklasyfi kowano 
Konrada Góralczyka.

Bliski triumfu w Licencji B 
był ubiegłoroczny mistrz Damian 
Kwestarz. Po świetnym rozpoczę-
ciu sezonu i dwóch zwycięstwach 
w Serokach i Strykowie zawodnik 
Zjednoczonych miał pecha i nie 
ukończył rywalizacji w Tuszynie. 
Dzięki temu zwycięstwo z 67 pkt. 
odniósł Łukasz Madej z Motopo-
wer Kleszczów, który wyprzedził 
Kwestarza o 17 pkt. Na 5. miej-
scu sklasyfi kowany został Łukasz 
Hetke, któremu do podium zabra-
kło 8 pkt. Na 18. miejscu uplaso-
wał się z kolei Adam Ruzga.

Bardzo dobry wynik w Licen-
cji C uzyskał natomiast Hubert 
Miśkiewicz. Młody reprezentant 
Strykowa z każdą rundą rozkrę-
cał się coraz bardziej i po wygra-
niu jednej z nich zdołał awanso-
wać na 3. miejsce w klasyfi kacji 
generalnej, nieznacznie ustępując 
Sławomirowi Krepsowi z SKM 
Szarak Sochaczew i Damianowi 
Tyluś z Motopower Kleszczów. 
Na 8. miejscu w tej klasie uplaso-

wał się Tomasz Mikołajczyk, a 15. 
był Radosław Zdziarski.

Wygrana w pierwszej rundzie 
to jedyny start Sławomira Milcza-
rak w tegorocznych MOŁ Cross 
Country w klasie Masters. Stryko-
wianin zdobył 25 pkt. i w końco-
wej klasyfi kacji zajął ostatecznie 
7. miejsce. Jeden start w sezonie 
i trzecia lokata Krzysztofa Białka 
podczas rundy w Strykowie po-
zwoliły mu na zajęcie 10. pozycji 
w tej samej grupie.

W klasyfi kacji klubowej szes-
nastu zawodników klubu MKS 
Zjednoczeni Stryków zdoby-
ło łącznie 501 pkt., co pozwoli-

ło na zdobycie 3. miejsca w gro-
nie 47 zgłoszonych ekip. Puchar 
w imieniu strykowian odebrał Pre-
zes Zjednoczonych Stryków Zbi-
gniew Orłamowski. Zwycięską 
drużyną okazała się ŁCSM Mo-
to-Strefa – 762 pkt., a na 2. miej-
scu stanął Motopower Kleszczów 
– 507 pkt.

W gronie kierowców rajdo-
wych duży sukces odniósł zawod-
nik Rajdowego Głowna Łukasz 
Konarzewski. Wraz z pilotem 
Konradem Kociołczykiem został 
on zwycięzcą Samochodowych 
Mistrzostw Okręgu Łódzkiego 
w klasie II. Ponadto zajął także 

wysokie 2. miejsce w klasyfi ka-
cji generalnej Rajdowego Pucha-
ru Łódzkiego Związku Motoro-
wego 2018. Po trzech rozegranych 
rundach w Łodzi, Głownie i Czar-
nocinie Konarzewski zaledwie 
o 1 pkt. przegrał z Pawłem Kubac-
kim i pilotem Jakubem Kołakow-
skim. 

– Przesyłam wielkie podzięko-
wania dla mojego pilota Konrada 
Kociołczyka za cały sezon dykto-
wania drogi do naszego wspólne-
go sukcesu. Dziękuję również Da-
nielowi Nowakowi z nSoft, który 
zbudował maszynę, dzięki której 
miałem przyjemność podróżować 

szybko i bezpiecznie. I oczywi-
ście nie byłoby tego sukcesu, gdy-
by nie moja żona Ewelina, która 
przez 365 dni pozwalała realizo-
wać moją pasję i cierpliwie mnie 
wspierała na każdym kroku. Dzię-
kuję niezliczonym mechanikom 
i ludziom z dobrym słowem, któ-
rzy motywowali mnie do dzia-
łania, a także kolegom z tras raj-
dowych Pawłowi Kubackiemu 
i Danielowi Białek za świetna wal-
kę, często na setne sekundy i wie-
lu innym, bez których osiągnąć 
taki sukces nie byłoby możliwe 
– powiedział ścigający się Toyo-
tą Yaris Łukasz Konarzewski. wp

Szymon Łącki pierwszy, krzysztof Jarmuż drugi�w�Licencji�a. Łukasz konarzewski wygrał klasyfi�kację�rajdów�samochodowych�MOŁ.

Lekkoatletyka�|�halowe�Mistrzostwa�Polski

Błyskawica szykuje się do uderzenia
Lekkoatletci UKS 
Błyskawicy Domaniewice 
będą wkrótce startować 
w Halowych Mistrzostwach 
Polski. W grudniu 
podopieczni trenera 
Mieczysława Szymajdy 
odbywali najważniejsze 
sprawdziany na niespełna 
dwa miesiące 
przed startem imprezy.

W Halowych Mistrzostwach 
Polski U-20 i U-18 wystąpi m.in. 
Tomasz Wieteska. 17-latek zapre-
zentował się z bardzo dobrej stro-
ny podczas pozakonkursowych 
startów, odbywających się w Are-
nie Toruń, gdzie rozgrywane były 
równolegle Drużynowe Halo-
we Mistrzostwa Polski Masters. 
Zawodnik Błyskawicy wystąpił 
w biegu na 60 m, gdzie z wyni-
kiem 7,25 sek. wyrównał swój 
najlepszy życiowy wynik. Z ko-
lei w konkursie skoku w dal z wy-
nikiem 6,41 m o 13 cm poprawił 
swój halowy rekord życiowy (jego 
PB ze stadionu wynosi 6,67 m). 
Tym samym Tomasz Wieteska 
poprawił jeszcze własny halowy 
rekord uzyskany w tej konkurencji 
przez zawodników z klubów po-
wiatu łowickiego. 

– Były to najlepsze rezultaty 
uzyskane w trakcie zawodów, za-
równo porównując je z zawodni-
kami startującymi poza konkur-
sem, jak również z lekkoatletami 
startującymi w DMP w kategorii 
Masters. Nie chodziło tu jednak 

o żadne rywalizowanie z innymi 
tylko o sprawdzenie aktualnej for-
my. Objętość treningowa Tomasza 
jest w tej chwili dość duża. Nie jest 
to jeszcze okres startowy, gdyż ten 
rozpocznie się w styczniu. Myślę 
więc, że po nabraniu odpowied-
niej świeżości i zmniejszeniu ob-
ciążeń jest szansa, że jego kolejne 
wyniki będą jeszcze lepsze i zgod-
ne z jego możliwościami. – po-
wiedział trener Szymajda.

Do Mistrzostw Polski w Arenie 
Toruń intensywnie przygotowu-
je się również skoczek wzwyż Ja-
kub Pająk, który aktualnie trenu-
je z trenerem w Domaniewicach, 
gdzie dużo czasu poświęca także 
na siłowni. – Jeżeli chodzi o Kubę 
to dużo dały niedawne przygoto-
wania w COS w Spale, gdzie jesz-
cze bardziej doszlifował technikę. 

Dzięki temu obecne treningi dają 
dobre efekty, a poziom jego przy-
gotowania i dyspozycja pozwalają 
na stwierdzenie, że już teraz jest 
w stanie skoczyć na poziomie 205 
cm. Jeżeli uda się jeszcze popra-
wić kilka elementów w fazie lotu 
to skoczy wyżej, może nawet 210 
cm. Z takim rezultatem w Toru-
niu mógłby nawet walczyć o zło-
ty medal – dodał trener Szymajda. 

Oprócz wspomnianej dwójki 
do Torunia mają szansę pojechać 
również dziewczęta Natalia Bale-
ja i Julia Perzyńska. Pierwsza pra-
cuje nad formą w pchnięciu kulą, 
a druga w skoku wzwyż. Jeśli ich 
wysiłek przyniesie pozytywne 
efekty to Błyskawicę Domaniewi-
ce podczas Halowych Mistrzostw 
Polski reprezentować będą cztery 
osoby.  wp

Siatkówka�|�6.�kolejka�XX�SaM�Łowicz

Dramatyczna walka głownian
Siatkarze Mnichów 
z Południa Głowno 
w spotkaniu na 
szczycie 6. kolejki 
XX edycji SAM 
Łowicz po niezwykle 
zaciętym boju 
przegrali 2:3 
z wiceliderem.
n LkS Retki – mnichy z Południa 
Głowno 3:2 (25:18,�22:25,�22:25,�
25:21,�21:19)

mnichy:�c.�Markus�–�31�pkt.,�K.�ar-
kitek�–�10�pkt.,�a.�Zieliński�–�8�pkt.,�
M.�Dąbrowski�–�5�pkt.,�P.�rajewski,�
D.�Krysztofczyk,�D.�Miśkiewicz�oraz�
r.�bogus.

W piątek, 21 grudnia odbyła się 
ostatnia w 2018 roku kolejka Siat-
karskich Amatorskich Mistrzostw 
Łowicza. W niezwykle ciekawym 
pojedynku głownianie z zespo-
łu Mnichów z Południa zmierzy-
li się z wiceliderem LKS Retki. 
Spotkanie rozgrzało kibiców do 
czerwoności, a głownianie poka-
zali wszystkie swoje atuty. Nie-
stety więcej szczęścia mieli rywa-
le, którzy po bardzo długiej grze 
na przewagi w tie-breaku wygrali 
21:19 i ostatecznie 3:2. Dwoił się 
i troił Cezary Markus, ale siatka-
rzowi Głowna zdobyte 31 pkt. nie 
pomogło w odniesieniu zwycię-
stwa z kolegami z drużyny.

Mnichy z Południa nadal są na 
3. miejscu w tabeli, ale wkrótce 

może wyprzedzić ich UKS Ko-
rabka I Łowicz, która ma 1 pkt. 
straty do głownian i jeden mecz 
zaległy. Liderem pozostał z kom-
pletem zwycięstw ŁAGS-Awan-
turnik Łowicz. 

W następnej kolejce w piątek, 
11 stycznia w łowickiej hali OSiR 
przy ul. Topolowej 2 zespół Głow-
na czeka bardzo trudne zadanie, 
bowiem podejmie aktualnego li-
dera.  wp

n 6. kolejka:�LKS�retki�–�Mnichy�
z� Południa� Głowno� 3:2,� uKS� Ko-
rabka� i� Łowicz� –� Dora� Digital� Ło-
wicz�3:0�(25:16,�25:18,�25:15),�i�LO�
Łowicz�–�OSP�Seligów�3:0�(25:23,�
25:15,� 25:17,� uKS� Korabka� ii� Ło-

wicz� –� ŁaGS-awanturnik� Łowicz�
(przełożony).

1.�ŁaGS-awanturnik�Łowicz� 5� 15� 15-1

2.�LKS�retki� 6� 14� 15-7

3. mnichy z Południa Głowno 6 12 15-10

4.�uKS�Korabka�i�Łowicz� 5� 11� 11-8

5.�uKS�Korabka�ii�Łowicz� 5� 10� 9-8

6.�i�LO�Łowicz� 5� 6� 8-10

7.�Dora�Digital�Łowicz� 6� 3� 4-15

8.�OSP�Seligów� 6� 0� 0-18

n 7. kolejka�odbędzie�się�w�piątek,�
11� stycznia:� ŁaGS-awanturnik� Ło-
wicz�–�Mnichy�z�Południa�Głowno,�
Dora� Digital� Łowicz� –� LKS� retki,�
OSP� Seligów� –� uKS� Korabka� i�
Łowicz,� uKS� Korabka� ii� Łowicz� –�
i�Liceum�Ogólnokształcące�Łowicz.

Julia Perzyńska intensywnie przygotowuje się�do�skoku�wzwyż�w�MP.

Siatkarze mnichów z Południa�zaciekle�walczyli�z�wiceliderem.
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Głownianie 
z sukcesami
za kierownicą. str. 30

Głownianie 
z sukcesami
za kierownicą. str. 30Sport
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Szachy |�iV�Puchar�Dyrektora�OSir�

Kacper postrachem łowickich mistrzów
W sobotę 29 grudnia w Ośrod-

ku Sportu i Rekreacji w Łowiczu 
szachiści rozegrali IV Puchar Dy-
rektora OSiR Łowicz w szachach 
„Fischera”. Na turniej przybyło 
32 miłośników „bałaganu na de-
sce”, który należało jak najlepiej 
„posprzątać” (czyli wyjść jak naj-
lepiej z debiutu samemu go ukła-
dając). Słynny mistrz świata Ro-
bert „Bobby” Fischer pod koniec 
XX wieku sam wymyślił 960 nie-
konwencjonalnych pozycji przed 
pierwszym ruchem białych. Jed-
no z nich wylosowali najmłodsi 
szachiści, a pierwsza figurę i jej 
pole wylosowała Barbara Reszka  
ze Skierniewic. 

Po ustawieniu prawidłowo 
wszystkich 16 szachownic do ry-
walizacji na dystansie 9 rund. Re-
welacją dnia był zawodnik UKS 
„Pałac” Nieborów Kacper Za-
krzewicz, który wygrał wszyst-
kie swoje gry pozostawiając  
w pokonanym polu wielu mi-
strzów łowickich zmagań na de-
sce z poprzednich lat. Drugi Łu-
kasz Łąpieś i trzeci Zdzisław 
Orzechowski  mieli aż 2,5 punktu 
mniej co praktycznie było dekla-
sacją przeciwników przez utalen-
towanego juniora. 

Kacper tym turniejem na sta-
łe wpisał się na listę najlepszych 
zawodników powiatu łowickiego, 

a zdobywając „szachowe-
go maxa” zrobił to w najlepszy  
z możliwych sposobów. 

Zadowolenia z wyniku „młode-
go wilczka” nie krył też jego tre-
ner Robert Chojnowski, który dłu-
go czekał na wystrzelenie z formą 
swojego podopiecznego. Pucha-
ry i dyplomy wręczał dyrektor 
Ośrodka Sportu i Rekreacji Zbi-
gniew Kuczyński.   Fischer

zwycięzcy w poszczególnych 
kategoriach:
n OPeN:
1�miejsce:�Kacper�Zakrzewicz
2�miejsce:�Łukasz�Łąpieś
3�miejsce:�Zdzisław�Orzechowski

n Junior:
1�miejsce:�Wiktoria�Mitręga
2�miejsce:�barbara�reszka
3�miejsce:�Tomasz�Kosiorek
n Dziewczęta:
1�miejsce:�Zofia�reszka
2�miejsce:�Zofia�Lis
3�miejsce:�Lena�Mitręga
n Do lat 10:�Jan�beta�
n 50+:�Zdzisław�czyżak.

kacper zakrzewicz�i�dyrektor�
OSir�Zbigniew�Kuczyński.�
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Piłka nożna�|�Podsumowanie�klasy�b

Korona zmierza do A klasy
W obecnym sezonie w klasie 

B występuje dziewięć zespołów,  
a najbliżej awansu do wyżej ligi  
w tym przypadku klasy A jest Ko-
rona Wejsce, która przewodzi ligo-
wej tabeli po zakończonej rundzie. 

Korona w ośmiu meczach 
zgromadziła na swoim koncie  
21 punktów (siedem zwycięstw  
i jedna porażka), a kluczem do 
sukcesu jest bardzo dobra skutecz-
ność pod bramką przeciwników 
(33 strzelone gole) oraz bardzo 
dobra gra w defensywie ponieważ 
Korona w ośmiu meczach straciła 
zaledwie sześć goli.

Druga w tabeli jest Jutrzenka 
Mokra Prawa, która tracili do li-
derującej Korony cztery punkty, 
a blisko drugiej lokaty są również 
zespoły z naszego regionu czyli 
Naprzód Jamno i Meteor Reczy-
ce. Naprzód prowadzony przez 
trenera Sebastiana Sumińskiego 
znajduje się na najniższym stop-
niu podium jeżeli chodzi o ta-
belę z dorobkiem 16 punktów 
i dobrą statystyką jeżeli chodzi  
o liczbę strzelonych goli – 32 gole! 
Czwarty Meteor ma punkt mniej 
od Naprzodu i jest w tej rundzie 
bezkompromisowy. Meteor pię-
ciokrotnie wygrywał, a trzy spo-
tkania przegrał. 

Pewnego rodzaju lekki rozcza-
rowaniem jest postawa Zjednocze-
nia Dzierzów, które w poprzed-
nim sezonie zajęło drugie miejsce, 

a równo rok temu na półmetku 
rozgrywek klasy B było liderem. 
W obecnej „kampanii” Zjed-
noczenie ma na swoim koncie  
12 punktów i jest na piątym miej-
scu w tabeli. Szóste miejsce nale-
ży do Sierakowianki Sierakowice, 
która zgromadziła na swoim kon-
cie 11 „oczek”. 

Trzy ostatnie lokaty należą  
do zespołów z Powiatu Łowic-
kiego. Victoria Zabostów z do-
robkiem pięciu punktów zajmuje 
siódme miejsce. Zespół trenerki 
Zofii Kucharskiej miał w pierw-
szej rundzie duże problemy  
ze skutecznością ponieważ Victo-
ria strzeliła zaledwie siedem goli 
we wszystkich ośmiu rozegranych 
meczach. Fenix Boczki z punk-
tem mniej jest na ósmym miej-
scu, zaś tabelę zamyka Koper-
nik Kiernozia, który ma zapisane 
na koncie tylko jeden punktów 
i największą liczbę straconych goli 
bo zespół z Kiernozi stracił aż 35 
goli.   ever

n tabela:
1.�Korona�Wejsce� 8� 21� 33-6

2.�Jutrzenka�Mokra�Prawa� 8� 17� 19-10

3.�naprzód�Jamno� 8� 16� 32-19

4.�Meteor�reczyce� 8� 15� 20-19

5.�Zjednoczenie�Dzierzgów� 8� 12� 22-19

6.�Sierakowianka�Sierakowice� 8��� 11� 18-19

7.�Victoria�Zabostów� 8� 5� 7-21

8.�Fenix�boczki� 8� 4� 10-24

9.�Kopernik�Kiernozia� 8� 1� 11-35

korona Wejsce�jest�liderem�klasy�b�po�pierwszej�rundzie.
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Piłka nożna�|�MuKS�Pelikan�–�rocznik�2009

Dużo gry i cenne doświadczenia
Gracze MUKS Pelikan Ło-

wicz z rocznika 2009 prowadzeni 
przez trenera Macieja Grzegorego 
mają za sobą udział w rozgryw-
kach łódzkiej ligi Orlik E2. Zespół 
przed startem rozgrywek, czyli we 
wrześniu 2018 r., trafili do struk-
tur MUKS Pelikan Łowicz z UKS 
Soccer Kids Łowicz.

Przed sezonem w klubie uzna-
no, że aby stworzyć lepsze wa-
runki rozwoju dla zawodników 
zespół zostanie zgłoszony do ligi 
łódzkiej, czyli będzie rywalizował 
z drużynami z całego wojewódz-
twa łódzkiego. W regionie skier-
niewickim liga nie stoi bowiem na 
wysokim poziomie. 

Pelikan 2009 rywalizował więc  
z Widokiem Skierniewice, Pogo-
nią Zduńska Wola, Mazovią To-
maszów Mazowiecki, MKS-em 
Zduńska Wola oraz Wartą Sie-
radz,  ponieważ SP Widzew Łódź 
wycofała się z ligi na przeddzień 
rozgrywek. Niestety przy wyco-
faniu się wcześniej jeszcze jednej 
drużyny w rozgrywkach zapano-
wał „bałagan” i rywalizujący w 
grupie pierwszej rozegrali tylko 
pięć meczów, a nie tak jak plano-
wano 10.

Podopieczni trenera Macieja 
Grzegorego w pięciu rozegranych 

spotkaniach  raz wygrali, raz zre-
misowali i trzykrotnie schodzili  
z boiska jako pokonani. Mimo 
niekorzystnych wyników łowicka 
drużyna zrobiła bardzo duży pro-
gres w grze. 

W MUKS Pelikan Łowicz  
w roczniku 2009 ćwiczy około 40 
zawodników w trzech grupach tre-
ningowych. W rundzie wiosennej 
prawdopodobnie drugi zespół Pe-
likana będzie zgłoszony do roz-
grywek w lidze skierniewickiej.

– Ostatnia runda to niezwykle 
intensywny okres dla drużyny.  
W ciągu ostatnich miesięcy regu-
larnie rywalizowaliśmy z najlep-

szymi drużynami województwa 
łódzkiego i mazowieckiego. Mieli-
śmy okazje zmierzyć się chociażby 
z takimi zespołami jak Talent 
Białystok czy ŁKS Łódź, gra-
liśmy także z akademiami Le-
gii Warszawa i FC Barcelona. To 
dla chłopców spore przeżycie, ale 
też cenna nauka, którą zdobywali  
w każdym z pojedynków. Do 
października graliśmy w I Lidze 
Łódzkiej Orlik E2, natomiast mie-
siące listopad i grudzień to rywali-
zacja w Lidze Warszawskiej, gdzie 
mamy możliwość grania pod ba-
lonem na sztucznej nawierzchni. 
Dodatkowo rozegraliśmy kilka 

turniejów oraz meczów sparingo-
wych, w których okazje do poka-
zania się mieli chłopcy, którzy wy-
stępowali w mniejszym wymiarze 
czasowym w rozgrywkach ligo-
wych, także praktycznie wszyscy 
zawodnicy mieli okazje do rywa-
lizacji z innymi zespołami. Do 
drużyny dołączyło kilku nowych 
zawodników m.in. z AP Cham-
pions Łowicz, Laktozy Łyszkowi-
ce czy Astry Zduny, którzy w tej 
rundzie regularnie reprezentowali 
barwy MUKS Pelikan. Jeśli cho-
dzi o zajęcia treningowe to jestem 
bardzo zadowolony z pracy całe-
go zespołu, uważam że przepraco-
waliśmy ten okres bardzo solidnie 
i sumiennie. Zrealizowaliśmy do 
tej pory wszystkie treści progra-
mowe zgodnie z naszym rocz-
nym makrocyklem. Zaangażowa-
nie grupy zarówno w trening jak 
i w mecze jest cały czas na bardzo 
wysokim poziomie. Chciałem po-
chwalić również współpracę z ro-
dzicami, którzy również bardzo 
zaangażowani są w nasze wyjazd  
– podsumował trener.  ever

n tabela:
1.�Widok�Skierniewice� 6� 18� 44-11

2.�Pogoń�Zduńska�Wola� 6� 15� 38-13

3.�Mazovia�Tomaszów�Mazowiecki� 6� 10� 24-16

4.�MKS�Zduńska�Wola� 6� 9� 27-30

5.�MuKS�Pelikan�Łowicz� 6� 7� 27-36

6.�Warta�Sieradz�jr� 6� 3� 17-53

7.�SP�Widzew�Łódź� 6� 0� 0-18

Gracze mukS Pelikan 2009�(z�lewej),

Piłka nożna |�MuKS�Pelikan

Pelikan 2008 nie próżnował
Gracze MUKS Pelikan Ło-

wicz z rocznika 2008 mają za 
sobą rundę jesienną w dwóch li-
gach – łódzkiej i skierniewickiej. 
Łowiczanie w lidze łódzkiej zajęli 
szóste miejsce, zaś w lidze skier-
niewickiej pierwszą lokatę.  

W lidze łódzkiej łowickiej dru-
żynie udało się wygrać tylko jeden 
mecz, zaś w pozostałych dziewię-
ciu gracze Pelikana 2008 scho-
dzili jako pokonani. Łowiczanie 
strzelili 42 gole i stracili 96 bra-
mek. Drugi zespół Pelikana wy-
stępujący w lidze skierniewickiej 
wygrał sześć meczów, raz zremi-
sował i raz przegrał. Łowiczanie 
strzelili w lidze aż 84 gole (zde-
cydowanie najwięcej ze wszyst-
kich drużyn) oraz stracili 48 goli. 
Oprócz rozgrywek ligowych ze-
spół MUKS Pelikan 2008 wywal-
czył brązowe medale w Pucharze 
Marszałka województwa łódzkie-
go, a ten traktuje się jak Mistrzo-
stwa województwa w rozgryw-
kach halowych.

– Jeżeli chodzi o ligę łódz-
ką to uważam, że obraz druży-

ny względem tylko ligowej tabeli 
jest dla nas mocno niesprawiedli-
wy. Jako trener wiem, że zrobili-
śmy dzięki tej lidze ogromny po-
stęp. W wielu meczach graliśmy 
bardzo dobrą piłkę, ale brakowało 
nam skuteczności, popełnialiśmy 
również wiele błędów przy wy-
prowadzaniu piłki. Naszą filozo-
fią była za wszelką cenę budowa 
akcji krótkimi podaniami, z wy-
korzystaniem bramkarza. Na star-
cie więc byliśmy skazani na to, że 
nasza szansa na popełnienie błędu 
jest większa. Wygraliśmy ostatni 
mecz 4:3, mimo że przegrywa-
liśmy 0:3 na siedem minut przed 
końcem. Uważam, że ten mecz 
dużo nam dał. Poziom ligi był bar-
dzo wysoki, wszystkie drużyny 
określam jako bardzo wymagają-
ce. W lidze skierniewickiej co jak-
by zrozumiałe poziom był niższy, 
ale muszę przyznać, że jestem za-
dowolony z drużyny. Nie dlatego, 
że wygraliśmy ligę, tylko z podej-
ścia do treningów i meczów. Grali  
w drużynie w większości zawod-
nicy trenujący w drugiej grupie, 

wspierani przez graczy którzy np. 
nie załapali się do kadry na mecz 
w lidze łódzkiej i tutaj mieli po-
kazać swoje atuty. Myślę, że ten 
schemat dobrze funkcjonował. 
Strzeliliśmy wiele goli bo 84 gole 
w 8 meczach to bardzo dobry wy-
nik. Sporo goli traciliśmy, ale to 
też była konsekwencją rozgrywa-
nia piłki, a nie wybijania jej jak 

najdalej od własnej bramki. Sche-
mat występ w dwóch ligach był 
jak najbardziej trafny. Pierwsza 
grupa rozgrywa teraz ligę zimową 
w Warszawie, gdzie prezentujemy 
się z dobrej strony, ale chcemy so-
bie poprzeczkę stawiać zdecydo-
wanie wyżej. Zaczynając od świa-
domości rodziców, zawodników, 
kończąc na zasuwaniu na trenin-
gach. Raz w tygodniu będziemy 
niezależnie od pogody trenować 
na powietrzu – ocenił trener Da-
wid Sut.  ever

n tabela – liga łódzka:
1.�Widzew�Łódź� 10� 22� 55-34

2.�Widok�Skierniewice� 10� 19� 72-57

3.�Warta�Sieradz�jr� 10� 19� 71-43

4.�Lechia�Tomaszów�Mazowiecki� 10� 18� 83-78

5.�Diament�Zduńska�Wola� 10� 7� 48-63

6. Pelikan Łowicz 10 3 42-96

n tabela – liga skierniewicka:
1. Pelikan Łowicz 8 19 84-48

2.�Laktoza�Łyszkowice� 8� 16� 62-41

3.�Pogoń�bełchów� 8� 10� 46-63

4.�Orzeł�nieborów� 8� 10� 45-59

5.�Sierakowianka�Sierakowice� 8� 3� 21-47

Gracze mukS Pelikan 2008�
grają�w�lidze�m.in.�z�Widzewem.
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Szachy�|�ii�„robkol-Open’2018”�

Rekord frekwencji
W sobotę 22 grudnia w Ośrod-

ku Sportu i Rekreacji w Łowiczu 
szachiści rozegrali 7 turniej z cy-
klu II Robkol-Open’2018. Zawo-
dy tego dnia były szczególne. Nie 
dość, że wynik zawodnika był po-
dwójnie punktowany to jeszcze na 
dwa dni przed otwarciem corocz-
nych prezentów 15 najlepszych za-
wodników w 5. kategoriach mia-
ło otrzymać puchary ufundowane 
przez firmę WPHU Robkol. 

Do rywalizacji tego dnia stanę-
ło 25 zawodników, z których kil-
ku miało realne szanse na zajęcie 
1 miejsca w klasyfikacji gene-
ralnej roku 2018. Po rozegraniu  
9 rund tempem P-10’+5”, zawo-
dy wygrał, będąc ostatni raz w tur-
nieju juniorem, Dominik Fudała, 
uzyskując 8 punktów. Drugi był 
Zdzisław Orzechowski, a trzeci 
Piotr Blus gromadząc po 7 oczek. 

Najlepszym juniorem zawo-
dów okazał się Tomasz Kosiorek 
z Domaniewic, a najlepszą dziew-
czyną Magdalena Walczak. W ka-
tegorii ranking 1400 tryumfował 
zawodnik UKS „Pijarski KS” Ło-
wicz Jan Beta, a najlepszym mło-
dym zawodnikiem do lat 10 była 
Wiktoria Mitręga z UKS „Pałac” 
Nieborów. 

Po bardzo zaciętej i wyrówna-
nej rywalizacji do ostatniej par-

tii w rozgrywkach tryumfatorem 
całorocznego cyklu został Domi-
nik Fudała. Zdobył on 50,5 punktu 
i o jedno oczko wyprzedził Zdzi-
sława „Twardego Orzecha” Orze-
chowskiego oraz o 2 Roberta 
Chojnowskiego. Dominik po uda-
nym okresie jesiennym dogonił 
czołówkę i zasłużenie obronił ty-
tuł sprzed roku. 

Wielkim pozytywem rozgry-
wek był nowy rekord frekwen-
cji zawodników grających w róż-
nych zakątkach naszego regionu  
i od tego roku wynosi on 84 
uczestników. Gospodarzami za-
wodów byli: SP 1 w Łowiczu, 
Towarzystwo „Dom Ludowy”, 
GOK Domaniewice, Zakład Ak-
tywności Zawodowej w Łowiczu, 
Świetlica Środowiskowa w Bed-
narach, GOK Zduny oraz OSiR 
Łowicz.  Fischer

Podium najlepszych�zawodników�
w�całorocznych�rozgrywkach.
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PROGNOzA POGODY�|�3.01.2019�–�9.01.2019

SYtuACJA SYNOPtYCzNA:
Pogodę�kształtuje�skraj�wyżu.
napływa�wilgotna�i�chłodna�masa�
powietrza.

CzWARtek – Piątek:
Pochmurno,�miejscami�możliwe�słabe�
opady�śniegu.�Widzialność�umiarkowana�
do�dobrej,�zamglenia.
Wiatr�północno-zachodni,�słaby,�1-4�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�–�1�st.�c�do�+�1�st.�c.
Temp.�min�w�nocy:�–�1�st.�c�do�–�4�st.�c.

SOBOtA – NieDzieLA:
Pochmurno,�miejscami�słabe�opady�
deszczu.�Widzialność�umiarkowana
do�dobrej,�zamglenia.
Wiatr�północno-zachodni,�
słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�–�1�st.�c�do�+�2�st.�c.
Temp.�min�w�nocy:�–�1�st.�c�do�–�4�st.�c.

PONieDziAŁek – WtORek – ŚRODA:
Pochmurno,�okresami�przejaśnienia,�
bez�opadów.�Widzialność�umiarkowana�
do�dobrej,�zamglenia.�
Wiatr�zachodni,�
słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�1�st.�c�do�+�3�st.�c.
Temp.�min�w�nocy:�0�st.�c�do�–�3�st.�c.

biurO�METEOrOLOGicZnE�cuMuLuS

PROGNOzA BiOmeteOROLOGiCzNA:
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.

Rajdy samochodowe�|�iX�runda�Toru�Łódź

Głowno z sukcesami za kierownicą
W niedzielę, 16 grudnia 
na podstrykowskim 
Torze Łódź odbyła 
się ostatnia IX Runda 
Super OES Toru Łódź. 
Z bardzo dobrej strony 
pokazali się zawodnicy 
Rajdowego Głowna.

Impreza rozgrywana w Kiełmi-
nie to doskonała okazja do spraw-
dzenia swoich umiejętności i po-
znania charakterystyki swojego 
samochodu w bezpiecznych, to-
rowych warunkach, na specjalnie 
przygotowanej trasie. Super OES 
Toru Łódź to impreza dla kierow-
ców amatorów, rozgrywana w for-
mie rallysprintu. Zgłosić może się 
każdy posiadacz sprawnego tech-
nicznie samochodu. W 2018 roku 
rozgrywana była druga edycja Su-
per OES Toru Łodź. Zawodnicy  
w kilku klasach rywalizowali  
w trakcie dziewięciu rund. W po-
łowie grudnia podczas ostatnie-
go etapu organizatorzy wręczy-
li zwycięzcom puchary i multum 
nagród.

Po raz kolejny z bardzo dobrej 
strony pokazali się głowieńscy 
kierowcy z klubu Rajdowe Głow-
no. W klasie I na podium stanę-
ło dwóch zawodników Głowna. 
W klasyfikacji generalnej wy-
grał Krzysztof Sadowski jadą-
cy Fiatem SC, który w niedzielę 
był trzeci. Z kolei drugie miejsce 
w generalce zajął Kamil Jóźwik  
i jego Fiat CC, który w IX Run-
dzie zajął 2. miejsce.

W klasie 2 jedenaste miejsce 
w generalce zajął Łukasz Kona-
rzewski, który jednak brał udział 
tylko w dwóch etapach. Ściga-
jący się Toyotą Yaris zawodnik 
Rajdowego Głowna odpoczywał 
po udanym dla siebie cyklu Sa-
mochodowych Mistrzostw Okre-
gu Łódzkiego, w których odniósł 
wielki sukces i został triumfato-
rem.

W klasyfikacji klasy 4 drugie 
miejsce dla Radosława Olejni-
czaka. Ponadto blisko czołówki 
byli Konrad Jankowski i jego oj-
ciec Marcin. Głownianie jadący 

BMW E30 318is w ostatniej run-
dzie nie startowali, ale zdobyte 
wcześniej punkty pozwoliły im na 
zajęcie odpowiednio 7. i 8. miejsca 
w generalce. W końcowym zesta-
wieniu na 11. miejscu uplasował 
się z kolei Mariusz Mokras i jego 
Renault Clio Sport, a także Honda 
Civic Type R.

Niewiele do podium zabrakło 
Maciejowi Michalskiemu, któ-
ry podczas ostatniej rundy był 
czwarty i takie miejsce zajął tak-
że w klasyfikacji generalnej klasy 
5. Ojciec Macieja Tomasz w ostat-
nim etapie nie startował, ale z do-
robkiem 25 pkt. zdołał zająć 11. 
miejsce w klasyfikacji generalnej.

Największy sukces głownia-
nie odnieśli w klasie 6, gdzie zde-
cydowanym triumfatorem został 

Sebastian Podsiadłowicz, jadący 
Subaru Imprezą STi. Reprezen-
tant Rajdowego Głowna został 
także triumfatorem całego cyklu 
Super OES Toru Łódź we wszyst-
kich klasach na rok 2018. To 
ogromny sukces i wielkie wyróż-
nienie dla tego kierowcy. Ponadto 
w klasie 6 startowali także Marcel 
i Tomasz Jarzębowscy. Świetnie 
podczas ostatniego etapu spisał 
się ten drugi, który zajął 2. miej-
sce, ustepując jedynie wicelidero-
wi klasyfikacji generalnej Marci-
nowi Markowiczowi. Problemy  
z autem na wcześniejszych eta-
pach sprawiły jednak, że Tomasz 
Jarzębowski zajął dopiero 15. 
miejsce w klasyfikacji generalnej. 
Z kolei Marcel w generalce upla-
sował się na 14. miejsce.

W przyszłym sezonie czeka 
nas kolejna edycja Super OES 
Toru Łódź. Tegoroczne zawo-
dy cieszyły się dużym zaintere-
sowainem, a poziom i umiejętno-
ści zawodników z roku na rok idą  
w górę. Cykl imprez dla amato-
rów ścigania się i podnoszenia 
swoich umiejętności w bezpiecz-
nych warunkach przebiegał w ge-
nialnej atmosferze, a rywalizacja 
była nie tylko bardzo widowisko-
wa dla kibiców, ale także co naj-
ważniejsze w duchu fair-play. wp

Wyniki iX Rundy Super OeS toru Łódź:

n klasa 1:

1.�Krzysztof�Sadowski� Fiat�Sc� 151�pkt.

2.�Kamil�Jóźwiak� Fiat�cc� 135�pkt

3.�Paweł�Korzeniewski� Fiat�cc� 120�pkt.

n klasa 2:

1.�Tomasz�Lesiak� nissan�Micra� 101�pkt.

2.�Paweł�Kubacki� nissan�Micra� 88�pkt.

3.�Marcin�Zdanowicz� honda�civic� 74�pkt.

n klasa 3:

1.�Tomasz�Stręgiel� citroen�Saxo� 154�pkt.

2.�Krzysztof�Stręgiel� citroen�Saxo� 101�pkt.

3.�Tomasz�Płoszaj� Daewoo�Lanos� 63�pkt.

n klasa 4:

1.�Damian�Wirszewski� bMW�318is� 153�pkt.

2.�radosław�Olejniczak�� clio� 120�pkt.

3.�Sebastian�Szmyt� civic�iV� 67�pkt.

n klasa 5:

1.�arkadiusz�Kubiak� Megane�rS� 203�pkt.

2.�Łukasz�Jurczak�� Megane�rS� 105�pkt.

3.�Łukasz�Jaworski� bMW�E36� 72�pkt.

n klasa 6:

1.�S.�Podsiadłowicz� impreza�STi� 163�pkt.

2.�Marcin�Markowicz� impreza�STi� 108�pkt.

3.�Marek�nowacki� impreza�STi� 69�pkt.

n klasyfikacja Super OeS tor Łódź 2018:

1.�S.�Podsiadłowicz� impreza�STi� 161�pkt.

2.�arkadiusz�Kubiak� Megane�rS� 130�pkt.

3.�Marcin�Markowicz� impreza�STi� 124�pkt.

Sebastian Podsiadłowicz okazał się podwójnym zwycięzcą.�na�Torze�Łódź�wygrał�klasę�6�i�kategorię�open.

W�gronie�zwycięzców�
znaleźli�się�także�
głownianie,�którzy�
miniony�sezon�2018�
mogą�uznać�za�bardzo�
udany.

koszykówka�|�7.�i�8.�kolejka�WLK�u-16

Dwie wysokie porażki GTK
n Pkk 99 i Pabianice – Gtk 
Głowno 106:40 (24:10,� 23:15,�
30:5,�29:10)
Gtk:�K.�Śmiałek,�b.�białczak�–�8�
pkt.,�b.�Matyjasik�–�2�pkt.,�J.�bogus�
–�14�pkt.,�M.�Wołowiec,�K.�Góralski,�
D.�Sukiennik�–�2�pkt.,� J.�Staszew-
ski,�W.�Kleszcz,�D.�Skalski�–�14�pkt.

Podopieczni trenera Rafa-
ła Szulca w niedzielę, 16 grudnia 
podejmowali na wyjeździe PKK 
99 I Pabianice. Wicelider okazał 
się bezlitosny dla głowieńskich 
zawodników i wygrał pewnie 
106:40. Jedynie w drugiej kwar-
cie goście nawiązali w miarę wy-
równaną walkę z pabianiczanami.  
W pozostałych odsłonach PKK 
99 I znacznie górowało nad mniej 
doświadczoną ekipą z Głowna. 
Na słowa uznania zasługują Jakub 
Bogus i Dorian Skalski, którzy 
zdobyli po 14 pkt. i byli jednymi  
z najskuteczniejszych zawodni-
ków meczu.

Tydzień później w przedświą-
tecznej kolejce WLK U-16, gr. 
A w Hali Sportowo-Widowisko-
wej przy ul. Andersa 37 w Głow-
nie GTK zmierzyło się z jeszcze 
trudniejszym rywalem, niepoko-
nanym liderem rozgrywek ŁKS 
AZS UŁ Szkołą Gortata z Ło-
dzi. Poprzeczka okazała się nie do 
ruszenia dla kadetów z Głowna. 
Podopieczni trenera Rafała Szul-
ca znacznie odstawali fizycznie 
od rosłych zawodników z Łodzi 
i walczyli o jak największą zdo-
bycz punktową po swojej stronie. 
Ostatecznie lider wygrał z ogrom-
ną przewagą 148 do 30. Kolejny 
raz najskuteczniejszym zawodni-

kiem wśród gospodarzy był Jakub 
Bogus – 9 pkt. Na pochwałę za-
sługuje jednak fakt, że punkty dla 
GTK zdobywali niemal wszyscy 
zawodnicy.

n Gtk Głowno – ŁkS AzS uŁ 
Szkoła Gortata Łódź 30:148 
(2:35,�4:39�16:38,�8:36)
Gtk:�K.�Śmiałek�–�2�pkt.,�b.�biał-
czak�–�3�pkt.,�b.�Matyjasik�–�1�pkt.,�
J.� bogus� –� 9� pkt.,� M.� Wołowiec,��
K.�Góralski,�D.�Sukiennik�–�8�pkt.,��
J.�Staszewski�–�3�pkt.,�W.�Kleszcz,�
D.�Skalski�–�2�pkt.

Gracze Głowieńskiego Towa-
rzystwa Koszykówki pozostają 
jedyną drużyną bez zwycięstwa  
w lidze. W następnej kolejce,  
w niedzielę, 6 stycznia podopiecz-
ni trenera Rafała Szulca udadzą 
się do Skierniewic, gdzie czeka 
ich pojedynek z miejscowym ze-
społem AZS PWSZ Ósemka II. 
 wp

n 7. kolejka:� PKK� 99� i� Pabianice�
–� GTK� Głowno� 106:40,� ŁKS� aZS�
uŁ�Szkoła�Gortata�Łódź�–�Księżak�
Łowicz� (przełożony),� aZS� PWSZ�
ósemka�ii�Skierniewice�–�pauza.
n 8. kolejka:�GTK�Głowno�–�ŁKS�
aZS� uŁ� Szkoła� Gortata� Łódź�
30:148,� uMKS� Księżak� Łowicz� –�
aZS� PWSZ� ósemka� ii� Skierniewi-
ce�(przełożony),�PKK�99�i�Pabiani-
ce�–�pauza.

1.�ŁKS�aZS�uŁ�SG�Łódź� 6� 12� 828:206

2.�PKK�99�i�Pabianice� 6� 11� 604:292

3.�ósemka�ii�Skierniewice� 5� 7� 215:483

4.�uMKS�Księżak�Łowicz� 5� 6� 239:504

5. Gtk Głowno 6 6 271:672
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Łyżwiarstwo�|�Wielobój�sprinterski

Błyskawica bez medalu
W przedświąteczny weekend 

na torze łyżwiarskim w Toma-
szowie Mazowieckim odbyły się 
Mistrzostwa Polski w Wieloboju 
Sprinterskim. Oprócz biegów na 
500 i 1000 metrów rozegrano bieg 
drużynowy. 

Od dobrych kilku lat zawod-
nicy UKS Błyskawica Domanie-
wice z imprezy rangi Mistrzostw 
Polski przywozili po kilka meda-
li. Tym razem stało się inaczej.  
W Tomaszowie Mazowieckim 
wystąpił tylko jeden zawodnik 
Błyskawicy – Sebastian Janicki, 
który w tym sezonie nie jest w naj-
lepszej formie.

Pierwszego dnia zawodów Se-
bastian wystąpił na 500 i 1000 me-
trów zajmując odpowiednio 19  
i 18 miejsce. Drugiego dnia wy-
padł nieco lepiej zajmując odpo-

wiednio 14 i 15 miejsce co dało 
mu ostatecznie 16 miejsce w wie-
loboju sprinterskim. W konkuren-
cji tej najlepsi okazali się kadro-
wicze. Zwyciężył Piotr Michalski 
przed Sebastianem Kłosińskim.

Po raz pierwszy od wielu se-
zonów zawodników UKSu Bły-
skawica Domaniewice zabrakło 
na starcie biegu drużynowego. 
Po zakończeniu kariery łyżwiar-
skiej przez Wojciecha Suta, nie 
udało się znaleźć odpowiedniego 
zastępcy.

Zbigniew Bródka oraz Artur 
Janicki nie wystąpili w Tomaszo-
wie ze względu na to, że nie są oni 
typowymi sprinterami. Bródka 
specjalizuje się w biegu na 1500 
metrów a Janicki występuje za-
zwyczaj w biegach 1500 metrów 
i dłuższych.  rt

Sebastian Janicki zajął�w�Tomaszowie�Mazowieckim�16.�miejsce.

r
a

D
O

S
Ła

W
�T

a
FL

iń
S

K
i



www.lowiczanin.info 31� ���nr 1������3�stycznia�2019

Wieści�z�Głowna�i�Strykowa
członek�Stowarzyszenia�Gazet�Lokalnych
Edycja�wspólna�z�tygodnikiem�„nowy�Łowiczanin”

WYDAWCA: 
Ofi�cyna�Wydawnicza�„nowy�Łowiczanin”
Waligórscy�s.c.�w�Łowiczu
99-400�Łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�
tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
e-mail:�wiesci@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�Łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�

ReDAkCJA W GŁOWNie: 
ul.�Łowicka�40,�tel./fax�42�710-82-55
Redaktor naczelny:�Wojciech�Waligórski�
Dyrektor zarządzający:�Ewa�Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: Lilianna�Jóźwiak-Staszewska,�
Elżbieta�Woldan-romanowicz,�agnieszka�Wojcieszek,
Wojciech�Pożarlik�(sport)�

redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania�nadesła-
nych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,�dodawania�śródtytu-
łów.�nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

Skład�tekstu�własny.�

Ogłoszenia ramkowe i reklamy
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:�
42�710-82-55�w�Głownie;�
46�837-37-51,�46�830-34-08�w�Łowiczu,
�e-mailem:�reklama@lowiczanin.info�lub�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń�w�Głownie:�ul.�Łowicka�40�
od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�8.30-15.30�
lub�w�Łowiczu:�ul.�Pijarska�3a�w�pon.,�wt.�i�pt.�
w�godz.�7.30-18.00,�śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,�
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych�
na�stronie�24,�a�także�przez�stronę�internetową:
www.lowiczanin.info

Druk: SErEGni�PrinTinG�GrOuP�Sp.�z�o.o.�
03-796�Warszawa,�ul.�rzymska�18a.

nakład�kontrolowany�Wieści�z�Głowna�i�Strykowa�
2.140�egz.�
nakład�kontrolowany�wraz�z�wydaniem�głównym�
(nowy�Łowiczanin):�9.500�egz.

100%
własności�polskiej

Piątek, 4 StYCzNiA:
n godz.� 16:30,� hala� OSir� nr� 1�
przy�ul.�Jana�Pawła� ii�3�w�Łowi-
czu,� XV edycja Charytatyw-
nego turnieju Halowej Piłki 
Nożnej Gwiazdy na Gwiazdkę.

SOBOtA, 5 StYCzNiA:
godz.� 16:00,� hala� Sportowo-Wi-
dowiskowa� przy� ul.� andersa� 37�
w� Głownie,� 8. kolejka rozgry-
wek o mistrzostwo iii Ligi Siat-
kówki mężczyzn: KS�Stal�Głow-
no�–�Volley�Team�żychlin.

NieDzieLA, 6 StYCzNiA:
n godz.� 10:00,� sala� Szkoły� Pod-
stawowej� w� Dąbrówce� Dużej�
60,� 10. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo Wojewódzkiej 
Ligi koszykówki do lat 14 
dziewcząt:� TK� basket� Stryków�
–� KKS� Pro-basket� aPP� intenso�
Kutno.
n godz.� 10:00,� hala� OSir� nr� 1�
przy�ul.�Jana�Pawła�ii�3�oraz�hala�
OSir� nr� 2� przy� ul.� Topolowej� 2�
w� Łowiczu,� 6. kolejka rozgry-
wek Łowickiej Ligi Futsalu,
ngodz.� 10:00,� hala� OSir� nr� 3�
przy� ul.� Tetmajera� 7� w� Skiernie-
wicach,� 9. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo Wojewódzkiej 
Ligi koszykówki do lat 16 
chłopców, gr. A: aZS� PWSZ�
ósemka� ii� Skierniewice� –� GTK�
Głowno.

PONieDziAŁek, 7 StYCzNiA:
n godz.� 18:30,� sala� GOSir� przy�
ul.� Tuszyńskiej� 113� w� Wiśniowej�
Górze,� 12. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo i Łódzkiej Ama-
torskiej Ligi tenisa Stołowe-
go: Falco�–�LuKS�Koźle.

Piątek, 11 StYCzNiA:
n godz.� godz.� 18:15,� sala� Szko-
ły�Podstawowej�nr�205�w�Łodzi,�
10. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo ekstraklasy Łódz-
kiej Amatorskiej Ligi Siatków-
ki kobiet: Libero� ViP� Gwarant�
–�Stal�Volley�Głowno,
n godz.� 18:30,� hala� OSir� nr� 2�
przy�ul.�Topolowej�2�w�Łowiczu,�
7. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo XX edycji Siatkar-
skich Amatorskich mistrzostw 
Łowicza: ŁaGS-awanturnik� Ło-
wicz�–�Mnichy�z�Południa�Głow-
no.

SOBOtA, 12 StYCzNiA:
n godz.� 10:00,� sala� Szkoły� Pod-
stawowej� w� Dąbrówce� Dużej�
60,�9. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo Wojewódzkiej Ligi 
koszykówki do lat 16 dziew-
cząt: TK� basket� Stryków� –� Wi-
dzew�Łódź.

NieDzieLA, 13 StYCzNiA:
n godz.�14:00,�plac�Łukasińskie-
go� w� Strykowie,� start iii Biegu 
po zdrowie po Strykowie,�
zawody� dla� dzieci� i� dorosłych�
w�ramach�akcji�Wielkiej�Orkiestry�
Świątecznej�Pomocy.

Siatkówka�|�7.�kolejka�iii�Ligi

Zespół Stali Głowno nowym liderem
Fantastyczne spotkanie 
rozegrali w Łęczycy 
głowieńscy siatkarze 
Stali. Odnosząc szóste 
zwycięstwo 
z rzędu podopieczni 
trenera Marcina 
Moszczyńskiego 
zostali liderami III ligi.

lOtniK łĘczyca 2 
(25,�22,�19,�25,�13)
Ks stal głOWnO 3 
(18,�25,�25,�22,�15)

kS Stal:� Janicki,� broniarek,� Pa-
kowski,� K.� Kujawiak,� b.� Kujawiak,�
Jabłoński,� cieślak,� Karpiński,� Ko-
sielski,�urbanik,�Gawrych,�barczyk,�
Lewandowski.

Spotkanie na szczycie tabeli 
odbyło się w sobotę, 22 grudnia. 
Przed rozpoczęciem meczu gło-
wieńscy siatkarze wraz z gospo-
darzem uczcili minutą ciszy pa-
mięć zmarłego kilka dni wcześniej 
trenera piłkarzy Stali Głowno To-
masza Szcześniaka. Waleczny 
duch trenera Szcześniaka udzie-
lił się głowieńskim siatkarzom, 
którzy stoczyli niesamowity bój 
z niepokonanym dotąd liderem.

Początkowo wszystko szło po 
myśli łowickich zawodników, któ-
rzy w pierwszym secie wyraźnie 
górowali nad ekipą prowadzo-
ną przez trenera Marcina Mosz-
czyńskiego. Łęczyccy siatkarze 
dysponowali bardzo mocną za-
grywką, która sprawiała wiele 

problemów głownianom. Po nie-
udanym pierwszym secie głow-
nianie znacznie poprawili swoją 
grę i zaskoczyli miejscowych. Po 
korekcie na pozycji ataku, gdzie 
w miejsce Broniarka wszedł Le-
wandowski, i poprawie przyjęcia 
Stal zaczęła seryjnie punktować. 
Tak wyglądał obraz meczu przez 
kolejne dwa wygrane przez gości 
sety.

W dalszej części goście mieli 
zwycięstwo na wyciągnięcie ręki. 
W czwartym secie prowadzili już 
18:12, ale roztrwonili przewagę 
i ostatecznie przegrali 22:25. Losy 
spotkania ważyły się w każdej 
rozgrywanej piłce. Raz jedni raz 

drudzy byli bliżsi zwycięstwa. 
Ostatecznie do rozstrzygnięcia 
potrzebny był tie-break, a w nim 
15 do 13 wygrali głownianie. 
Pierwsza porażka lidera z Łęczy-
cy stała się zatem faktem.

Kluczem do sukcesu Sta-
li był niemal optymalny skład 
i kolektyw, bowiem nawet rezer-
wowi spisali się na medal. Let-
nie wzmocnienia w postaci bra-
ci Kujawiaków czy też Gawrycha 
i Cieślaka okazały się kluczo-
we. Podopieczni trenera Marcina 
Moszczyńskiego objęli fotel lide-
ra III ligi i będą nim przynajmniej 
do 5 stycznia. MMKS Lotnik ma 
w tej chwili niewielką stratę 1 pkt. 

do Stali i jedno spotkanie zaległe 
do rozegrania. Głownianie spra-
wili sobie i kibicom miły prezent 
na Święta i Nowy Rok i przynaj-
mniej przez kilkanaście dni mogą 
się cieszyć z prowadzenia. Aby je 
utrzymać w następnej kolejce siat-
karze Stali muszą wygrać z Volley 
Team Żychlin. Spotkanie to za-
planowano na sobotę, 5 stycznia 
w Hali Sportowo-Widowiskowej 
przy Szkole Podstawowej nr 2, ul. 
Andersa 37 w Głownie.  wp

n 7. kolejka:� KS� WiFaMa� Łódź� –�
SMS� PZPS� iii� Spała� 0:3� (19:25,�
18:25,�23:25),�Volley�Team�żychlin�
–�LuKS�Dobroń�0:3�(21:25,�19:25,�

20:25),� MMKS� Lotnik� Łęczyca� –�
KS�Stal�Głowno�2:3,�WKS�Siatkarz�
Wieluń�–�pauza.

1. kS Stal Głowno 7 16 18-11

2.�Lotnik�Łęczyca� 6� 15� 17-5

3.�SMS�PZPS�iii�Spała� 7� 14� 16-9

4.�WKS�Siatkarz�Wieluń� 6� 10� 12-10

5.�KS�WiFaMa�Łódź� 7� 7� 11-16

6.�LuKS�Dobroń� 6� 6� 7-13

7.�Volley�Team�żychlin� 7� 1� 4-21

n 8. kolejka�odbędzie�się�w�sobo-
tę,� 5� stycznia:� KS� Stal� Głowno� –�
Volley�Team�żychlin,�LuKS�Dobroń�
–� KS� WiFaMa� Łódź,� SMS� PZPS�
iii� Spała� –� WKS� Siatkarz� Wieluń,�
MMKS�Lotnik�Łęczyca�–�pauza.

Siatkarze Stali Głowno (niebieskie stroje) złapali�niesamowity�rytm�i�od�kilku�miesięcy�są�niepokonani.

koszykówka�|�10.�kolejka�WLK�u-14�K

Strykowianki bez szczęścia
n tk Basket Stryków – Basket 
4ever ksawerów 42:56� (6:15,�
9:18,�10:21,�17:2)

tk Basket:� J.� Szychowska� –�
3� pkt.,� J.� Dąbrowska,� L.� Klotz,�
K.� żygadło� –� 17� pkt.,� J.� Szydlik,�
Z.�Lipińska�–�15�pkt.,�Z.�chybińska,�
a.�Wiśniewska,�Z.�Deptuła�–�2�pkt.,�
W.�Szychowska�–�5�pkt.,�a.�chybiń-
ska.

W przedświątecznej kolejce 
podopieczne trenera Jacka Le-
wandowskiego podejmowały 
u siebie wyżej notowany Basket 
4Ever Ksawerów. W niedzielę, 
23 grudnia TK Basket przegrał 
w hali Szkoły Podstawowej w Dą-
brówce Dużej, ulegając rywalom 
42:56.

Gospodynie miały zdecydo-
wanie pod górkę od pierwszej 
kwarty. Rywalki narzuciły moc-
ne tempo i często wykorzystywały 
niesamowitą Joannę Włodarczyk, 
która zdobyła w sumie aż 26 pkt. 
Po stronie Strykowa sytuację od-

wrócić próbowały Karolina Ży-
gadło oraz Zuzanna Lipińska, ale 
mocny skład Ksawerowa syste-
matycznie powiększał przewagę. 
Przed ostatnią kwartą TK Basket 
przegrywał 25 do 54 i losy spo-
tkania były już praktycznie roz-
strzygnięte. W decydującej od-
słonie rywalki skorzystały z wielu 
zmian, co strykowianki potrafi ły 
wykorzystać. Podopieczne trenera 
Jacka Lewandowskiego zdomino-
wały rywalki i odrobiły aż 15 pkt. 
Niestety wcześniejsza strata oka-
zała się zbyt duża i ostatecznie ry-
walki wygrały 56 do 42.

Była to siódma ligowa porażka 
TK Basket Stryków w tym sezo-
nie. W następnej kolejce WLK do 
lat 14 strykowianki podejmą wice-
lidera KKS Pro-Basket APP In-
tenso Kutno. Spotkanie odbędzie 
się w niedzielę, 6 stycznia w hali 
Szkoły Podstawowej w Dąbrówce 
Dużej 60.  wp

n 9. kolejka:�Widzew�Łódź�–�aKS�
SMS�Łódź�71:58,�TK�basket�Stry-

ków� –� basket� 4Ever� Ksawerów�
42:56,�PTK�OrtoMedSport�Pabiani-
ce�–�KKS�Pro-basket�aPP�intenso�
Kutno� 72:70,� PTK� Foto� ciesielski�
Pabianice�–�ŁKS�Koszykówka�Ko-
biet� Łódź� (przełożony),� Widzew�
Łódź�–�pauza.

1.�PTK�OMS�Pabianice� 8� 16� 601:292

2.�KKS�Pro-basket�Kutno� 8� 15� 640:343

3.�Widzew�Łódź� 8� 14� 629:316

4.�aKS�SMS�Łódź� 8� 13� 527:418

5.�basket�4Ever�Ksawerów�8� 11� 370:526

6.�ósemka�Skierniewice� 7� 10� 389:483

7. tk Basket Stryków 8 9 247:560

8.�ŁKS�KK�Łódź� 6� 7� 272:445

9.�PTK�Foto�Pabianice� 7� 7� 237:529

n Następna, 10. kolejka� odbę-
dzie� się� w� niedzielę,� 6� stycznia:�
Widzew�Łódź�–�basket�4Ever�Ksa-
werów,�TK�basket�Stryków�–�KKS�
Pro-basket� aPP� intenso� Kutno,�
PTK� Foto� ciesielski� Pabianice� –�
MKS� ósemka� Skierniewice,� PTK�
OrtoMedSport� Pabianice� –� ŁKS�
Koszykówka� Kobiet� Łódź,� aKS�
SMS�Łódź�–�pauza.

kolarstwo�|�MTb

Świetny sezon Skrzyńskiej
Za nami 2018 rok. Bardzo do-

bre wyniki osiągali kolarze LUKS 
Dwójki Stryków. Jedną z najlep-
szych w minionym sezonie była 
zawodniczka Szkółki Kolarskiej 
Logo Service Stryków Weronika 
Skrzyńska.

Podopieczna trenera Wojciecha 
Pożarlika przejechała pierwszy 
pełny sezon w barwach Strykowa, 
startując łącznie w 36 startach, 
z czego aż 25 zakończyła miej-
scem na podium. Zdecydowanie 
więcej sukcesów 11-latka odniosła 
w kolarstwie górskim. Do najważ-
niejszych osiągnięć Skrzyńskiej 
należą: 2. miejsce w klasyfi ka-
cji generalnej Zimowego Poland 
Bike Marathon, 2. miejsce w ge-
neralce Mazovii MTB Marathon, 
zwycięstwo w końcowej klasy-
fi kacji Małej Ligi MTB XC oraz 
druga lokata w Pucharze Mazow-
sza. Blisko podium Weronika była 
także w Mistrzostwach Polski 
Szkółek Kolarskich MTB w Gło-
gowie, gdzie zajęła 6. miejsce.

Ponadto zawodniczka strykow-
skiej szkółki kolarskiej rywalizo-

wała także na szosie, gdzie po-
kazała się z dobrej strony w 60. 
Małym Wyścigu Pokoju – 5. miej-
sce oraz Mistrzostwach Polski 
Szkółek Kolarskich w Raszkowie 
– 10. miejsce w jeździe indywidu-
alnej na czas.

Weronika Skrzyńska przygo-
towuje się teraz do nowego sezo-
nu 2019, w którym na nadzieję na 
jeszcze lepsze wyniki. Głównym 
celem w kategorii żak będą po-
nownie Mistrzostwa Polski Szkó-
łek Kolarskich na szosie i mtb.  wp

Weronika Skrzyńska cieszyła 
się�z�wielu�zwycięstw�w�2018�roku.
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ODKRYCIA MEDYCZNE 2018:

-

Aparat słuchowy przeżytkiem?  
Przełomowe odkrycie naukowców 
z Wielkiej Brytanii rewolucją w walce 
ze wszelkimi wadami słuchu!
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TYLKO do10 stycznia70%taniej!

REKLAMOWANE W TV

 81 300 30 72
Pon. - pt.: 8:00-20:00, sob. i niedz. 9:00-18:00 

-70% REFUNDACJA dla osób 
urodzonych w latach 1920-1980


